
»آقای لاریجانی و افراد نزدیک به ایشان هیچ گاه تمایلی نداشتند که 
همراه با تندرو ها در یک لیست انتخاباتی باشند. در نتیجه خود ایشان 
تمایلی به حضور در لیست فعلی اصولگرایان نداشت. چون متاسفانه 

شاکله این لیست در دست جریانات تندرو قرار گرفته است.«
بهروز نعمتی، عضو فراکسیون رهروان ولایت با بیان این مطلب 

افزود: وقتی عملکردها و مواضع تندرو ها  با مواضع آقای لاریجانی 
خیلی فرق می کند، دیگر طبیعی است که لیست ها هم جداگانه 
باشد. لاریجانی هیچ همراهی و سنخیتی با این جریانات تندرو ندارد 
. پس نمی توان انتظار داشت که این ها در کنار هم باشند و لیست 

مشترک بدهند...

نتیجه انتخابات روز جمعه ایران تداومی پرشتاب و پردامنه از تحول قبل تر خود یعنی انتخاب حسن روحانی در سال 92 بود. 
لذا آنچه موجب تعجب می شود این است که نیروهای محافظه کار با توجه به ضرورت حفظ بقا، چگونه نتوانستند از حدود ۳ 

سال پیش بروز تحولات اجتماعی، ارتقا و تغییرخواست عمومی در جامعه ایران را نه ببینند و نه درک کنند؟!

علل  شکست جریان اصولگرایی چیست؟! 

نقش احمدی نژاد 
در زمستان سرد اصولگرایان 
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دبیرکل جمعیت حامیان انقلاب اسلامی:

هنر لیست امید، احیای رأی های خفته بود

بازگشت عموهای فیتیله ای  به تلویزیون

رسول منتجب نیا:

توطئه اتوبوسی را خنثی کردم!

در گفت و گو با »بهروز نعمتی« مطرح شد؛

چرا علی لاریجانی زیر بار اتحاد 
با تندروها نرفت؟
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روزنامه صبح ایران

رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام با تشکر از مردم ایران اسلامی برای حضور 
در انتخابات هفتم اسفندماه گفت: رقابت های انتخاباتی باید تبدیل به رفاقت ها و در 

جهت ساختن ایران و تحکیم پایه های نظام باشد.
آیت الله اکبر هاشمی رفسنجانی دیروز - سه شنبه- در این پیام تاکید کرد: 
اینجانب با شکر به درگاه ایزدی، از شما مردم عزیز ایران اسلامی، به ویژه جوانان 
پرشور و بانوان گرامی که با تشکیل گروه های متعدد حمایتی در فضاهای مجازی 
و گرم کردن تنور تبلیغات در جهت تشویق و ترغیب مردم برای حضور بیشتر در 
انتخابات، زحمت کشیدند، تشکر و قدردانی می کنم که هم انقلاب و نظام اسلامی 

را با این حضور خویش، بیمه و هم به من به عنوان خادم خویش، مجدداً اعتماد 
کردید. متن کامل پیام رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام به شرح ذیل است: 

مردم عزیز و بزرگوار ایران
 برادران و خواهران بزرگوار در استان تهران؛ در اولین بیانیه انتخاباتی نوشته 

بودم: »پس از سال ها مسئولیت های انتخابی و انتصابی، یک بار دیگر خود را در 
معرض آرای شما مردم بزرگوار می گذارم تا هم وزن عملکرد و هم میزان 

درستی و نادرستی مواضع خود را در ترازوی اندیشه های عام 
بسنجم.« ...

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

رقابت های انتخاباتی به رفاقت تبدیل شود

 مردم جایگاه امام را حفظ می کنند
 نمی توانند با هیچ کاری مقامات اشخاص را کم کنند

 آیت الله صافی خطاب به یادگار امام: به شما بسیار علاقه مندم 
مردم شما را می شناسند، مسائل را می دانند و همه جهات در ذهن آنها محفوظ است و چیزی باعث تقلیل آن جهات نخواهد شد

8
2

حضور معنادار آیت الله صافی
 در بیت یادگار امام
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چند نکته درباره انتخابات
1- برنده انتخابات و بازنده آن کیست؟ برنده انتخابات 
همان ملتی است که میزان رأی اوست، برنده انتخابات تنها 
نظام مردم سالار در منطقه، یعنی جمهوری اسلامی ایران 

است.
منادی این »دعوت بزرگ« کسی نیست جز رهبر معظم 

انقلاب اسلامی. او که همه ملت را فارغ از اندیشه، نگرش، قومیت و زبان به مشارکتی 
فراخواندند که دشمن را مأیوس کند و شاه بیت این غزل زیبا این جمله بود که: »هر 
کسی که ایران، جمهوری اسلامی، شکوه و عظمت و عزت ملی را دوست دارد در انتخابات 

شرکت کند.«
۲ - لازمه چنین مشارکتی فراهم کردن زمینه های رقابت در انتخابات است، در این 
انتخابات بیشترین تعداد تأیید صلاحیت  نامزدها صورت گرفت به نحوی که تأیید صلاحیت 
شدگان )بیش از ۶۳۰۰( از مجموع کل داوطلبان برای انتخابات مجلس نهم بیشتر بوده 
است. در این انتخابات برای هر کرسی نمایندگی مجلس ۲۰ نفر به رقابت پرداخته اند. گرچه 

انتقاداتی به رد و تایید داوطلبان در جای خویش قابل طرح و بحث است.
۳ - هیچ جریان فعال داخلی شعار تحریم انتخابات سر نداد، هرچند بخشی از اپوزیسیون 
خارج از کشور، سلطنت طلب ها و ضد انقلاب همچنان بر طبل تحریم کوبیدند و مشارکت 

بیش از ۶۰ درصدی مردم پاسخی در خوربه آنان بود.
۴ - مشارکت گسترده مردم نشان از اعتماد مردم به امانت داری نظام درباره آرا آنان 
است. اینکه هر شهروندی با هر گرایشی در انتخابات شرکت می کند معنای روشن اش 
اینست که می داند رأی او تعیین کننده است، خوانده می شود وبا امانتداری از آن پاسداری 
شده و نتیجه بر اساس  آن اعلام می گردد؛ و برای نظام هیچ ارزشی بالاتر از میزان مشارکت 

مردم نیست و هیچ دخالت و مهندسی در اعلام نتایج صورت نمی گیرد.
۵ - اطلاعات منتشرشده تا امروز توسط رسانه ها در ترسیم ترکیب و فضای سیاسی 
مجلس آینده دچار تناقض ها و حداقل اختلافاتی است، لذا نمی توان به صراحت درباره 

ترکیب مجلس آینده و تعیین گرایش سیاسی حاکم بر آن نظر داد.
چرا که سرنوشت حدود ۷۳ نفر از نمایندگانی که باید به مجلس راه یابند به مرحله دوم 
انتخابات گره خورده است؛ و بخشی از نمایندگان منتخب فارغ از گرایش ها ممکن است 
خود را با جریان حاکم بر مجلس منطبق کرده و سبد عددی آنان را سنگین تر نمایند. 
ضمن آنکه ناکامی اصولگرایان در تهران و حذف بخشی از موتور محرکه این جریان در 
مجلس ممکن است آنان را با خلأ رهبری در مجلس مواجه سازد؛ و البته این به معنی 
برخورداری جریان اصلاح طلب از اکثریت کرسی های مجلس نیست. در این صورت مجلس 
اقلیت های قوی را در خود خواهد داشت که تلاش خواهند کرد رأی مستقلین را به خود 
جلب نمایند؛ به عبارت دیگر هر اکثریتی در مجلس دهم شکل بگیرد شکننده خواهد بود 

و نیازمند تعامل با اقلیت قوی موجود خواهد بود.
بدیهی است اصلاح طلبان به دلیل انگیزه های قوی این بار به دلیل وجود برخی چهره ها 

در میان خود و برخورداری از حمایت دولت از ظرفیت هایی بیش از گذشته برخوردارند.
۶ - در خصوص انتخابات خبرگان رهبری نیز باید گفت مردم با اعتقاد به علماء و بزرگان 
مجلسی را شکل داده اند که خوشایند دشمن و جریان های انحرافی نیست و چشم امید 
ملت خواهد بود. چه افراد و بزرگانی نظیر آیت الله یزدی و آیت الله مصباح در آن باشند و 

چه نباشند.
۷ - جریان اصولگرا و اصلاح طلب هردو نیازمند بازنگری در روش ها و مناسبات درونی، 
شیوه های تبلیغ و تغییر در چگونگی ارتباط با توده ها و مخاطبان خاص خود هستند. بررسی 
تحلیلی آراء در شهرهای مختلف و اقبال و رویگردانی مردم از هر یک نامزدهای منتسب به 
این جریان ها یک ضرورت اجتناب ناپذیر است. نه مجلس دهم پایان راه است و نه پیروزی 

و شکست دائمی و همیشگی.
نگاهی به آرا مردم در ادوار مختلف مجلس نشان می دهد:

مردم بعد از انتخاب رییس جمهور خود تلاش کرده اند مجلسی را شکل دهند که 
همسویی بیشتری با دولت مستقر دارد. انتخابات دور چهارم پس از ریاست جمهوری آقای 
هاشمی. مجلس ششم در زمان ریاست جمهوری آقای خاتمی و مجلس هشتم در زمان 

ریاست جمهوری آقای احمدی نژاد موید این استدلال است.

فرمانده کل سپاه پاسداران:

سپاه همواره درخدمت نظام و دولت
 بوده وهست

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، ورود قرارگاه خاتم الانبیا )ص( به فازهای 
1۵ و 1۶ پارس جنوبی را خط شکنی سپاه و شکستن انحصار شرکت های بیگانه دانست 
و گفت: سپاه همواره در خدمت نظام و دولت بوده و هست و ظرفیت های خود را برای 
سازندگی کشور و خدمت به مردم بکار می گیرد و اعتقاد داریم این اقدامات باید از مسیر 

دولت صورت پذیرد.
به گزارش ایرنا از سپاه نیوز، سردار سرلشکر پاسدار محمدعلی جعفری در مراسم تجلیل 
از جهادگران اقتصاد مقاومتی در فازهای 1۵ و 1۶ پارس جنوبی افزود: پس از جنگ، 
سازندگی مهمترین مساله کشور بود و سپاه نیز با برخورداری از انرژی متراکمی که در 
نیروهای رزمنده و مجاهدین عرصه نبرد با دشمنان منطقه ای و فرامنطقه ای وجود داشت، 
تصمیم مهمی برای ورود به این حوزه گرفت و با توان فنی و مهندسی دوران دفاع مقدس 

و ماشین آلاتی که در اختیار داشت، وارد این عرصه شد.
سرلشکر جعفری با بیان اینکه سپاه با تکیه بر توان داخل کشور وارد عرصه سازندگی 
شد و شروع به خدمت رسانی کرد، گفت: قرارگاه خاتم کارهای بسیار بزرگی انجام داده 
و جزو بزرگترین مجموعه های سازندگی و مهندسی کشور و منطقه به شمار می رود و 
اقدامات جهادی قرارگاه توانسته، معرف قابلیت ها و توانمندی های بومی ملت ایران در 

عرصه سازندگی و صنعت کشور باشد.
وی خاطرنشان کرد: آنچه که دشمنان باید بدانند و البته فهمیده اند این واقعیت است 
که ایران اسلامی می تواند روی پای خود بایستد و خصومت و دشمنی ها از جمله اعمال 
تحریم ها نه تنها اثری در مسیر و راه ما نداشته بلکه باعث تقویت اراده ملی و رشد، پویایی 

و بروز استعدادهای داخلی در کشور شده است.
سرلشکر جعفری تصریح کرد: این واقعیت باعث شده تا آنها با ناکارآمد یافتن تحریم ها 

علیه جمهوری اسلامی، راهبرد مذاکره را اتخاذ و پیگیری کنند.

صادق زیباکلام: 

اصولگرایان واقعیت اجتماعی 
ناشی از انتخابات را بپذیرند 

یک استاد دانشگاه با بیان اینکه  مردم با رای خود در هفتم اسفند بر خیلی از ادعاها و 
گفتمان های ساختگی خط بطلان کشیدند، گفت: اگر مردم این گفتمان ها را قبول داشتند 
حداقل یک نفر از اصولگرایان در تهران رای می آورد و یا اینکه نتیجه انتخابات مجلس 

خبرگان به گونه ای دیگر رقم می خورد.
صادق زیبا کلام در گفت و گو با جماران، با بیان اینکه تفسیر رای مردم خیلی ساده 
است، گفت: نیازی نیست کسی متخصص علوم سیاسی باشد تا بتواند تشخیص دهد که 
رایی که مردم داده اند به چه معنا بوده است. وی ادامه داد: رایی که مردم در تهران دادند به 
معنای این بود که علی رغم تمام بمباران تبلیغاتی که در این مدت شش سال گذشته وجود 
داشته ، مردم برخی عناوین ساختگی را قبول ندارند.این فعال سیاسی اصلاح طلب ادامه 
داد: مسائلی چون انقلاب مخملی، نقش جورج سورس در انتخابات، نقش آمریکا در تحولات 
ایران و ... عناوینی بودند که در این سالها تبلیغ می شدند، ولی مردم با رای خود بر همه آنها 
خط بطلان کشیدند.این استاد دانشگاه افزود: رایی که حداقل مردم در تهران دادند، بیانگر 
این بود که تمامی روایت هایی که در شش سال گذشته به طور شبانه روزی از تریبون 
های نماز جمعه، مجلس شورای اسلامی، مطبوعات حکومتی به طور منظم تکرار می شود، 
مورد قبول مردم نمی باشد.زیباکلام با تاکبد بر عدم اعتقاد مردم به گفتمان هایی که بعد از 
خرداد 88 تبلیغ شده، ادامه داد: اگر مردم این گفتمان ها را قبول داشتند حداقل یک نفر 
از اصولگرایان در تهران رای می آورد و یا اینکه نتیجه انتخابات مجلس خبرگان به گونه ای 
دیگر رقم می خورد.این فعال سیاسی اصلاح طلب افزود: البته معلوم است اگر در استانی 
مثلا تنها دو کاندیدا وجود داشته باشد و تنها دو نفر لازم باشد، حتی با رای این افراد به 
خودشان، آنها رای می آورند و یا چنانچه در یک حوزه انتخاباتی مجلس اکثر نامزهای اصلاح 
طلب رد صلاحیت شده باشند، معلوم است که  دیگر انتخاباتی باقی نمی ماند.زیباکلام افزود: 
اما مردم در تهران علی رغم رد صلاحیت ها و مشکلاتی که وجود داشت، باز هم به گونه ای 
معنادار رای دادند.این استاد دانشگاه با بیان اینکه مسئولین و رهبران اصولگرا ممکن است 
با واقعیت رای مردم به دو گونه مواجه شوند، افزود: در مواجه نخست آنان جسارت دیدن 
واقعیت های جامعه را به خود نشان می دهند و می خواهند ببینید مردم چگونه فکر می 
کنند.وی با اشاره به شیوه دوم مواجهه اصولگرایان با نتیجه انتخابات گفت: در این مواجه 
آنان به گونه ای رفتار می کنند که گویی اتفاقی نیفتاده و همان سخنان گذشته مانند لیبرال 
های مرعوب، وابسته های دشمن، نفوذی ها و .. را تکرار می کنند.این فعال سیاسی اصلاح 
طلب در پایان خاطر نشان کرد: برای آینده نظام بهتر است که آنان روایت اول را بپذیرند و 

اگر در ظاهر هم مسئله را طرح نمی کنند در خلوت خود این موضوع را بپذیرند.

چهره های مشهوری 
که از مجلس دهم جاماندند

نتایج انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی همچون ادوار گذشته نشان از 
تغییر چشمگیر ترکیب مجلس دارد، ترکیبی که بخشی از آن را نمایندگان فعلی به عنوان 
برندگان انتخابات و بخش دیگر را کاندیداهای منتخب مردم و جانشینان نمایندگان بازنده 

رقابت انتخاباتی تشکیل می دهند.
طبق آمار رسمی وزارت کشور از نتایج انتخابات افراد غیر مشهور از افراد مشهور و نام 
آشنا پیشی گرفته اند که نمونه بارز آن لیست امید و اعتدال منسوب به اصلاح طلبان و 
حامیان دولت در تهران است، البته این موضوع شامل لیست ائتلاف اصولگرایان دربرخی از 
نقاط کشور نیز می شود. به گزارش ایسنا، این گزارش نگاهی به جاماندگان از قطار بهارستان 

دهم داشته است که در زیر می خوانید:
فریدون عباسی، رییس سابق سازمان انرژی اتمی از جمله افراد مشهوری است که 

نتوانست در رقابت با دیگر کاندیداها پیروز شود.
مرضیه وحید دستجردی، پرویز داوودی و لطف الله فروزنده به ترتیب وزیر بهداشت، 
معاون اول و معاون پارلمانی دولت احمدی نژاد، یحیی آل اسحاق و محمد نبی حبیبی از 
اعضای ارشد حزب موتلفه و زهره الهیان نماینده دوره هشتم مجلس از جمله چهره های 

شناخته شده جامانده از قطار انتخابات مجلس دهم هستند.
خسرو دانشجو برادر وزیر دولت احمدی نژاد، شهاب الدین صدر نایب رییس سابق 
مجلس، محمد حسن غفوری فرد فعال سیاسی، محمد غرضی و علی فلاحیان وزرای 
دولت هاشمی رفسنجانی، حسن بیادی دبیرکل جمعیت آبادگران ایران اسلامی، حسن 
زمانی و حسین شیخ الاسلام مشاوران رئیس مجلس نیز از جمله چهره های شناخته شده ای 

هستند که نتوانستند اعتماد مردم را جلب کنند.
در این بین رقابت بین نمایندگان فعلی با کاندیداها در حوزه های مختلف نیز جالب توجه 
است که می توان آن را به سه دسته تقسیم کرد، دسته اول نمایندگان فعلی که توانستند 
مجددا رای مردم در حوزه  انتخابیه شان را جلب کرده و بهارستان نشین دهم شوند؛ دسته 
دوم نمایندگانی که در طول یک ماه آینده باید برای ورود به مجلس دهم خود را برای 
رقابت انتخاباتی مجدد آماده کنند و دسته سوم نمایندگانی که نتوانستند اعتماد مجدد 
مردم را جلب کنند که در این گروه بسیاری از چهره ها و شخصیت های مشهور مجلس 

نهم به چشم می خورند.
شاید یکی از شگفت انگیزترین نتایج انتخابات مربوط به پایتخت کشور است که از ۳۰ 
نماینده فعلی تهران، ۲۵ نفر وارد رقابت انتخاباتی شدند؛ از این تعداد ۲ نماینده یعنی علیرضا 

محجوب و علی مطهری مستقیم وارد مجلس دهم شدند.
۲۳ نماینده دیگر از به بهارستان دهم بازمانده اند که این افراد شامل 1. مرتضی آقاتهرانی، 
۲. فاطمه آلیا،۳. سید محمد حسن ابوترابی فرد، ۴. لاله افتخاری، ۵. مهرداد بذرپاش، ۶. 
احمد توکلی،۷. غلامعلی حداد عادل،8. مجتبی رحماندوست، 9. فاطمه رهبر،1۰. علیرضا 
زاکانی،11. محمد سلیمانی،1۲. زهره طبیب زاده نوری،1۳. حسین طلا،1۴. اسماعیل 
مظفر،18.  مقدم،1۷. حسین  مصباحی  غلامرضا  کوچک زاده،1۶.  مهدی  کوثری، 1۵. 
سید مسعودمیرکاظمی،19. الیاس نادران،۲۰ سید محمود نبویان و ۲1. بیژن نوباوه ۲۲. 
سیدمهدی هاشمی ۲۳. حسین نجابت هستند؛ البته به جزحسین طلا، مهدی کوچک زاده 
و مهدی هاشمی مابقی در لیست ائتلاف اصولگریان قرار داشتند، همچنین حسین نجابت از 

حوزه انتخابیه شیراز کاندیدا شده بود که نتوانست رای لازم را کسب کند.
از ۵ نماینده دیگر فعلی تهران، ۴ نماینده یعنی محمدرضا باهنر، روح الله حسینیان، 
علیرضا مرندی و علی اصغر زارعی در انتخابات ثبت نام نکردند وحمید رسایی رد صلاحیت 
شد. بررسی وضعیت اعضای هیات رییسه و روسای کمیسیون های مجلس نهم از حیث 

پیروزی در انتخابات نیز خالی از لطف نیست.
از اعضای هیات رییسه محمدحسن ابوترابی فرد، ضرغام صادقی، احمدرضا دستغیب 
و مهرداد بذرپاش از ورود به بهارستان بازماندند وعلیرضا منادی سپیدان، محمد حسین 
فرهنگی و سید شریف حسینی به مرحله دوم راه یافتند ومابقی یعنی علی لاریجانی، 

عبدالرضا مصری و محمد دهقان و محمد آشوری پیروزانتخابات شدند.
از روسای کمیسیون های تخصصی نیز محمد مهدی زاهدی رییس کمیسیون آموزش 
و تحقیقات، امیر خجسته رییس کمیسیون شوراها، غلامرضا تاجگردون رییس کمیسیون 
برنامه و بودجه، عبدالرضا عزیزی رییس کمیسیون اجتماعی، حسینعلی شهریاری رییس 
کمیسیون بهداشت و درمان، الله یار ملکشاهی رییس کمیسیون حقوقی وقضائی، محمد 
علی پورمختار رییس کمیسیون اصل 9۰ و احمد سالک رییس کمیسیون فرهنگی پیروز 
انتخابات شدند وعلاالدین بروجردی رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی به 
مرحله دوم راه یافت. مهدی هاشمی وعلی مروی روسای کمیسیون های عمران و انرژی نیز 

نتوانستند مجددا رای اعتماد مردم را جلب کنند.
رضا رحمانی رییس کمیسیون صنایع در انتخابات ثبت نام نکرد، ارسلان فتحی پورو 

عباس رجائی روسای کمیسیون های اقتصادی و کشاورزی نیز ردصلاحیت شدند.
به گزارش ایسنا، تغییرات ترکیب مجلس شاید جرقه ای برای فعالان سیاسی ونمایندگان 
فعلی باشد تا در ۴ سال آینده در خلوت خود به این سوال فکر کنند که چرا از قطار مجلس 

دهم جا ماندند.

معاون سیاسی دفتر رئیس جمهور:

تهران تصویر کلان سیاست در کشور است
معاون سیاسی دفتر رییس جمهوری گفت: انتخابات تهران با بسیاری از نقاط دیگر 

تفاوت دارد زیرا تهران تصویر کلان سیاست در کشور است.
به گزارش ایرنا، حمید ابوطالبی در صفحه شخصی خود در توئیتر نوشت:

 الف اصولگرایان سرِناسزاگویی برداشته اند؛ اینکه می گویند: رای بخشی ازمردم تهران 
عموماً قداست زدایی شده وعرفی و حامل ارزش های غربگرایانه است.

 ب: )تهران شهری است با انبوهی از جمعیت متعلق به طبقه متوسط جدید شهری، 
پیچیده در سبک زندگی شبه مدرن با مطالبات شبه روشنفکرانه

 ج(: از رقیب سیاسی در تهران شکست نخورده اند، بلکه این کنش سیاسی، تجلی یک 
سبک زندگی است. این شکست، فرهنگی و تمدنی است.

 1-  این سخنی سهمگین و باوری ناراست است که شکست خود را اینگونه توجیه و 
مردم صمیمی ودوست داشتنی و بزرگوار تهران را اینگونه مورد تهاجم قراردهید.

 ۲ - به نظر من مدرنیته در تهران مغایر با دینداری، اخلاق مداری و ارزش محوری 
نیست؛ اتفاقا تهرانی ها ارزش مدارتر، اخلاقی تر، صمیمی تر، بامحبت تر، عالم تر هستند.

 ۳ - مردم تهران به باورهای دینی، ارزش های اخلاقی و سبک زندگی خود احترام 
می گذارند؛ ولی از خشونت، افراط، تندروی، تحمیل عقیده، تحمیل سبک زندگی بیزارند؛

 ۴ - باید تهرانی باشید و با تهرانی زندگی کرده باشید تا ابعاد عمیق حیات اجتماعی در 
تهران را درک کنید؛ و آنگاه بتوانید نسبت به تهرانی ها ابراز نظر کنید.

 ۵ - باید تهرانی باشید تا ابعاد عمیق باورهای نوین و ارزش مدار آن را بشناسید؛ باید 
تهران سرفراز را از بلندای دماوند آن درک کنید نه در کنج خانه اندیشه هایتان

 ۶ - دوستان عزیز: مردم تهران سرنوشت شان را خودشان می نویسند؛ برای آینده شان 
خودتصمیم می گیرند؛ و حیات اجتماعی وفردی خود را آگاهانه رقم می زنند.

 ۷ - دوستان گرامی: رای و نظر تهرانیان عمیقا در ایران تاثیرگذار است؛ تک تک این 
مردم، ارزش آراء خود را وقتی تجمیع می شود، می دانند: از ریاست جمهوری تا مجلسین.

 8- انتخابات تهران با بسیاری از نقاط دیگر تفاوت دارد؛ با تهرانی باید صمیمی بود، به 
او عشق ورزید؛ تهران را دوست داشت؛ زیرا تهران تصویر کلان سیاست در کشور است.

 9-  تهران همیشه الگوی ایرانیان بوده است؛ در تمدن سازی، سیاست، فرهنگ، اجتماع 
و اقتصاد، اینکه شکست خود را فرهنگی و تمدنی خوانده اید، سخن هراس آلودی است.

 1۰- نباید این بزرگواری ها، بزرگ منشی ها، ایران دوستی ها، ارزش مداری ها و اخلاق 
محوری ها را به سخره گرفت؛ چون به کسی رای نداده اند.

 11- چرا که رای تهران عمیقا سیاسی است؛ آنها می دانند برای رای دادن، شاید بهترین 
روش، برنگزیدن باشد؛ تا نخواستن خود را اعلام کنند، نباید آن را کم پنداشت.

 1۲-  شهر دوست داشتنی من، تهران؛ و تهرانی های دوست داشتنی؛ به شما افتخار می 
کنیم. چون دماوندمان استوار باشید.

حدادعادل:

یکبار آبی پیروز می شود، یکبارقرمز
عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی گفت: عالم سیاست مانند عالم ورزش 

است و همیشه یک گروه پیروز دائمی نیستند.
غلامعلی حداد عادل روز سه شنبه پس از عیادت از نماینده ولی فقیه در خراسان و 
تولیت آستان قدس رضوی در بیمارستان امام رضا )ع( مشهد در جمع خبرنگاران افزود: 
شرایط اجتماعی تهران خاص است چون قشربندی اجتماعی خاصی دارد؛ لذا همیشه از 
یک مدل، نتیجه حاصل نمی شود. وی در پاسخ به پرسشی درباره نظرش درمورد پیروزی 
اصلاح طلبان در انتخابات مجلس شورای اسلامی در تهران نیز گفت: نتیجه انتخابات در 
تهران مانند مسابقه های ورزشی و شهرآورد است لذا یک بار آبی و یک بار قرمز پیروز 

می شود.

دبیرکل جمعیت حامیان انقلاب اسلامی:

هنر لیست امید، احیای رأی های خفته بود
دبیرکل جمعیت حامیان انقلاب اسلامی با تشکر از تمامی مردم ایران اسلامی برای حضور 
پرشور و گسترده در پای صندوق های رأی گفت: هنر لیست امید، احیای رای های خفته بود.

به گزارش ایسنا، علی کیهانیان، در نشست شورای راهبردی این تشکل با بیان اینکه 
هنر لیست امید، احیای رأی های خفته بود اظهار کرد: در بررسی تعداد آرای اصولگرایان و 
اصلاح طلبان و همچنین لیست امید با توجه به تعداد کل آرا مأخوذه، نشان از آن دارد که 

لیست امید تعداد آرای خفته دوره های قبل را به خود اختصاص داده است.
وی یادآور شد: اصولگرایان با اطمینان از ذخایر آرا موجود در جامعه از ایجاد مشارکت 
بیشتر غافل شدند که می توانستند با تدبیر و بکارگیری تشکل های بیشتر اجتماعی به جای 
تعدادی تشکل سنتی موجود، مشارکت را افزایش داده و به نتیجه مطلوب دست پیدا کند.

مسعود پزشکیان:

قضاوت در خصوص گرایش منتخبان زود است
نماینده مردم تبریز با اشاره به نتیجه انتخابات مجلس در حوزه تهران گفت: لیست 
برگزیده می تواند تاثیرگذاری در فضای مجلس داشته باشد؛ هرچند، هنوز نمی توان 

قضاوت کرد که گرایش های افراد منتخب در کل کشور بصورت کامل چیست.
مسعود پزشکیان با بیان اینکه تندروی در هیچ جناحی کار درستی نیست و اساس 
منطق، مصلحت، علم و عقلانیت این است که تندروی نباشد، گفت: تصور نمی کنم افراد 
تندرو به مجلس راه یافته باشند. وی با تاکید بر اینکه تندروی فقط کار را خراب می کند، 
اظهار داشت: راه درست رفتن به تندروی نیست و راه تند رفتن به هیچ وجه درست نیست. 

یادداشت

اخبــار

انتخابات  کرد:  تصریح  رییس جمهور 
بسیار معناداری در ایران انجام شد و آراء 
و  کتاب، حرف، سخن  مردم صدها جلد 

رهنمود برای ما دارد.
حسن  والمسلمین  حجت الاسلام 
بین المللی  همایش  سومین  در  روحانی 
صنعت خودرو با اشاره به انتخابات ۷ اسفند 
اظهار کرد: نتایج این انتخابات برای ملت 
ما مبارک خواهد بود. دولت قبلا هم گفته 
که نتیجه هر چه باشد و ترکیب مجلس به 
هرگونه ای رقم بخورد دولت خود را موظف 
به احترام به آراء مردم فهیم ایران و خود را 
متعهد به همکاری با مجلس آینده خواهد 
دید. وی با تشکر از ملت ایران به خاطر 
حضور هوشمندانه شان در انتخابات یادآور 
شد: انتخابات همواره دمیدن روح جدید در 
کالبد جامعه برای حضور و حرکت پرشتاب 
در مسیر توسعه و رفاه جامعه و مردم بوده 
و هست. کشور و جامعه ای که انتخابات و 
صندوق رای ندارد و آراء مردم بر سرنوشت 
آن ملت حاکم نیست، قطعا جامعه  پرنشاط 

و زنده ای نخواهد بود.

روحانی ادامه داد: مردم بزرگوار ایران در 
شرایط بسیار حساس منطقه با مشارکت 
گسترده و سلامت و امنیت کامل و رقابت 
کردند.  شرکت  انتخابات  در  خوب  بسیار 
امیدوارم همه ما درس آموز از مکتب ملت 
ایران باشیم و بدانیم این ملت سربلند در 
هر مقطعی آراء و حرکتش تاثیرگذار در 

سرنوشت این کشور بوده و خواهد بود.
باید  ادامه تاکید کرد: همه ما  وی در 
بدانیم صاحب این کشور مردم هستند. راه 
و مسیر این کشور را مردم تعیین و مسیر 
توسعه را آراء مردم مشخص می کند. شیوه 
حکمرانی را مردم مشخص می کنند و در 
مواردی که درسیاست داخلی و در سیاست 
خارجی نظرات متفاوتی وجود دارد، این آراء 
مردم است که راه صحیح و درست را برای 

کشور مشخص می کند.
رییس دولت یازدهم همچنین بیان کرد: 
مردم فهیم، غیور و سربلند، این کشور را یک 
گام دیگر به پیش بردند و مسیر توسعه را 
مشخص کردند و گفتند در میان سلیقه های 
مختلف کدام سلیقه به نظر مردم نزدیک تر 

است، از آنها سپاسگزاریم البته این به بدان 
معنا نیست که جناحی حاکم باشد و جناح 
دیگری حتی حضور نداشته باشد. وی اضافه 
کرد: همه جناح ها، گروه ها و فعالان سیاسی 
چه آنها که به لحاظ رای مردم به مفهوم 
اکثریت هستند و چه آنها که از لحاظ رای 
مردم به مفهوم اقلیت به حساب می آیند، 
برای مردم، دولت و نظام ما محترمند. به جد 
معتقدیم که بعد از دوران انتخابات در هر 
مرحله ای دوران رقابت سیاسی- اجتماعی 
پایان یافته و باید همکاری ها بیش از گذشته 

مد نظر همه باشد. 
معیار در تولید خودرو
رضایت مردم است

از  رییس جمهوری در بخش دیگری 
سخنان خودگفت: معیار ما در تولید خودرو 
رضایت مردم است، باید با ارتقای هر چه 
ملت  رضایت  خودروها،  کیفیت  بیشتر 
مورد توجه جدی خودروسازان قرار بگیرد. 
حجت الاسلام و المسلمین روحانی اشاره 
کرد و افزود: صنعت خودروسازی یکی از 
اشتغال  و  توسعه  روند  تقویت  مسیرهای 

کشور استوی اظهار داشت: در تولید خودرو 
اگر به کیفیت و رقابتی بودن آن از جمله 
مصرف پایین و مسایل زیست محیطی توجه 
شود، ورود ما را به بازارهای جهانی تضمین 
خاطرنشان  جمهوری  کردرییس  خواهد 
کرد: خودروسازی کشور یکی از مهم ترین 
راه های مشارکت با شرکت های به نام و 
مطرح خارجی برای تولید و صادرات خودرو 
بوده و این موضوعی است که مورد توجه 

مسوولان است.
روحانی با بیان این که به آینده صنعت 
کشور بسیار امیدوار هستم، تصریح کرد: باید 
به دنبال تولید خودرو در مقیاس جهانی 
باشیم و با توجه به اینکه صنعت خودرو از 
صنایع پیش رو محسوب می شود و بسیاری 
از صنایع وابسته به آن است، لذا می تواند 
در افزایش اشتغال و توسعه کشور نقش 
بسزایی داشته باشدوی یادآور شد: باید در 
تولید خودرو رضایت مردم مورد توجه جدی 
باشد و بی تردید مردم بزرگ ایران هر جایی 
که با کار خوبی مواجه شوند از آن استقبال و 

حمایت می کنند.

دکتر روحانی در همایش صنعت خودرو:

دولت متعهد به همکاری با مجلس آینده است

آیت الله لطف الله صافی گلپایگانی از 
مراجع تقلید گفت: جایگاه امام خمینی )ره( 
و بیت ایشان را اکنون مثل همیشه مردم 
حفظ می کنند و انشاالله بعدها هم اینگونه 

خواهد بود.
آیت الله صافی گلپایگانی در دیدار با 
المسلمین سیدحسن  و  الاسلام  حجت 
خمینی که در بیت یادگار گرامی امام )ره( 
ارادت ما خیلی  افزود:  انجام شد،  در قم 
قدیمی است و شاید کسی مثل ما چنین 

سابقه ارادتی به بیت شما را نداشته باشد.
وی همچنین آرزو کرد که انشاالله همواره 
بر ارادت مردم به بیت امام راحل افزوده شود. 
آیت الله صافی گلپایگانی در ادامه با اشاره 
به مسائل مقدماتی انتخابات اخیر، به آیه 
شریفهَ عَسَی أَن تَکْرَهُواْ شَیْئًا وَهُوَ خَیْرٌ لَّکُمْ 

وَعَسَی أَن تُحِبّواْ شَیْئًا وَهُوَ شَرٌّ لَّکُمْ وَاللّه یَعْلَمُ وَأنَتُمْ لاَ تَعْلَمُونَ 
)شاید چیزی را، ناخوش بدارید و در آن خیر شما باشد و شاید 
چیزی را دوست داشته باشید و برایتان ناپسند افتد خدا می 
داند و شما نمی دانید( اشاره کرد و افزود: اینها مسائلی است 
که انسان باید آنها را بفهمد. وی سپس با اشاره به جایگاه بیت 
امام راحل در میان مردم اضافه کرد: مردم شما را می شناسند، 
مسائل را می دانند و همه جهات در ذهن آنها محفوظ است 
و چیزی باعث تقلیل آن جهات نخواهد شد. این مرجع تقلید 

سپس اظهار کرد: جایگاه امام راحل و بیت ایشان را اکنون مثل 
همیشه مردم حفظ می کنند و انشاالله بعدها هم اینگونه خواهد 
بود. آیت الله صافی گلپایگانی همچنین با تجلیل از شخصیت 
حجت الاسلام و المسلمین سید حسن خمینی و تاکید بر 
اینکه مقامات اشخاص محفوظ است و نمی توان آن را کم 
کرد، افزود: بیت امام )ره( معمور و آباد است و در آینده بیش 
از این هم معمور و آباد خواهد بود. این مرجع عالیقدر تقلید به 
ذکر یاد و خاطره امام راحل پرداخت و فقدان ایشان را ضایعه 
ای سنگین خواند وگفت: همچنان جای خالی ایشان در جامعه 

حس می شود. آیت الله صافی گلپایگانی 
در پایان این دیدار که حجت الاسلام و 
المسلمین شیخ حسن صافی گلپایگانی نیز 
حضور داشت، توفیق یادگار امام را در طی 
کردن مستمر مسیر مدنظر حضرت بقیه الله 

)عج( از خداوند خواستار شد. 
سید حسن خمینی نیز در این دیدار با 
تشکر از تشریف فرمایی حضرت آیت الله 
صافی گلپایگانی گفت: بی تردید حمایت 
ها و الطاف جنابعالی همیشه از جمله مهم 
ترین عواملی بوده است که بدخواهان را نا 
امید کرده و باعث دلگرمی یاران و دوستان 

امام شده است. 
وی افزود: پشت گرمی به اعتماد بزرگانی 
از قبیل حضرتعالی که استوانه قدرتمند 
الهی  تقوای  مظهر  و  علمیه  های  حوزه 
هستید همواره هم استقامت را در ما افزوده است و هم باعث 
شده وظیفه سنگین تری را نسبت به حفظ ارزشهای دینی 
بر دوش خویش احساس کنیم. یادگار امام راحل خطاب به 
آیت الله گلپایگانی گفت: همه ما محتاج دعای شما هستیم تا 
چنانکه فرمودید بتوانیم توکل به خدا و اعتماد به او را در خود 
بیشتر و بیشتر کنیم و از بدی ها نرنجیم و از خوبی ها مغرور 
نشویم. براساس این گزارش، در این دیدار حجج اسلام سید 

یاسر و سید علی خمینی نیز حضور داشتند.

مردم جایگاه امام را حفظ می کنند

حضور معنادار آیت الله صافی در بیت یادگار امام
اخبار

بیژن  مقدم

سخنگوی دولت تصریح کرد: انتخابات 9۴ در راستای تکمیل انتخابات 9۲ بوده است.
به گزارش ایسنا، محمد باقر نوبخت روز گذشته در نشست هفتگی خود با خبرنگاران 
در ارزیابی از نتیجه انتخابات ۷ اسفند گفت: مشخصه انتخابات 9۲ این بود که مردم پاسخ 

امید و اعتماد خود را به قول رییس جمهور دریافت کردند.
وی با بیان اینکه مردم به لیست امید اعتماد کردند، وارد صحنه انتخابات شدند و رای 
دادند تصریح کرد: انتخابات 9۴ در راستای تکمیل انتخابات 9۲ بوده است و می توان آن را 

گام دوم ائتلاف و هماهنگی مردم در سال 9۴ تلقی کرد.
سخنگوی دولت نظم و امنیت این انتخابات را فراگیر و متفاوت و بیشتر از گذشته 
برشمرد. نوبخت در رابطه با روند همکاری های دولت با مجلس دهم و میزان نظارت 
مجلس دهم بر عملکرد دولت نیز خاطرنشان کرد: شاید فرصتی باشد که نسبت به برخی 
تقسیم بندی ها تجدید نظر کنیم؛ چرا که زمانی نیروهای سیاسی به دو دسته چپ و راست 
و اصلاح طلب و محافظه کار شناخته می شدند و امروز فرصتی است تا با تجدیدنظری 
واقع بینانه  این واژه ها تغییر کنند و عناوین واقع بینانه ای در مورد آرایش جدید سیاسی 

کشور داشته باشیم.
وی افزود: امروز مجموعه ای از نیروهای سیاسی در جهت خدمت به مردم جمع شدند و 
لیستی را تشکیل دادند و همه شان به دنبال رفع دغدغه های مردم هستند و این که مجلس 
آینده به دلیل همگرایی و هماهنگی بیشتر با دولت در جهت خدمت به مردم همکاری 
بیشتری با دولت داشته باشد امری طبیعی است، اما ما وظیفه نظارتی مجلس را کاملا مورد 
احترام می دانیم و معتقدیم مجلس و نمایندگان آن هیچ گاه نباید جایگاه نظارتی خود را 
فراموش کنند، چون دولت هم چنین انتظاری ندارد و نظارت به کار دولت در واقع کمک 
به مجلس است. وی همچنین در رابطه با انتظارات دولت از مجلس دهم گفت: دولت هیچ 
انتظاری از مجلس دهم به جز ایفای وظایف قانونی و التفات به شرایط اقتصادی و اجتماعی 
جامعه ندارد و انتظار دولت این است که در حد هماهنگی های قانونی، همکاری با مجلس 
داشته باشد و امیدواریم که با درک واقعیت ها به جای پرداختن به حواشی توجه اصلی 

مجلس به خواست و انتظارات مردم باشد.
نوبخت همچنین در رابطه با احتمال اختلافات کمتر دولت با مجلس دهم گفت: اگر 
منظور از اختلاف، تفاوت نظر باشد در همه مجلس اصل بر تفاوت نظر است و این که در 
برابر یک نظر فرد دیگری نظری متفاوت داشته باشد طبیعی است و به پیشرفت کشور 
کمک می کند؛ اما اگر اختلاف به معنی برخورد جناحی یا سیاسی باشد پیش بینی می کنیم 
که در مجلس د هم به خاطر همگرایی بیشتر با دولت اختلافات جناحی و سیاسی کمتر 

باشد.
دولت رقبا رابجای تخریب، تکریم می کند

سخنگوی دولت با تشکر از حماسه حضور مردم در انتخابات این دوره مجلس شورای 
اسلامی و مجلس خبرگان گفت: به منظور تقدیر از حضور و همراهی مردم رییس جمهور 
در جلسه ی هیات وزیران ابلاغ کردند برنامه کوتاه مدتی برای رونق اقتصادی و بهبود 
معیشت مردم و اشتغال جوانان دنبال شود تا بتوانیم به صورت عملی در ارتباط با حماسه ای 
که مردم آفریدند نقش و وظیفه خود را به طور شایسته انجام دهیم چون وظیفه دولت 
است که با اقدام عملی خواسته های مردم را دنبال کند و مجلس نیز می تواند با همکاری و 
همراهی خود برای تحقق برنامه های دولت کمک های لازم را انجام دهد. سخنگوی دولت 
تاکید کرد: چه کسانی که قبلا در مجلس حضور داشتند و با دولت همراهی و هماهنگی 
داشته اند و چه آنهایی که منتقد دولت بودند و به واسطه رای مردم به مجلس دهم راه 
نیافتند را از سرمایه های انسانی کشور می دانیم و همه آنها را به همکاری با دولت در جهت 

خدمت به مردم دعوت می کنیم.
وی تصریح کرد: دولت به مردم قول می دهد تا تمام توان خود را به جای پرداختن به 
مسائل حاشیه ای و تخریب رقبا به تکریم رقبا به کار گیرند و از آنها برای خدمت به مردم 
دعوت به همکاری می کند. وی ادامه داد: همچنین آمادگی لازم برای سرمایه گذاری داخلی 
و خارجی را در کشور اعلام می کنیم تا ان شاء الله بتوانیم سال 9۵ را با شرایط بهتر، وحدت 

و هماهنگی بیشتر و آرامش بیشتر برای عموم جامعه آغاز کنیم.

سخنگوی دولت:

انتخابات 94 تکمیل انتخابات 92 بود

رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام 
با تشکر از مردم ایران اسلامی برای حضور 
در انتخابات هفتم اسفندماه گفت: رقابت 
های انتخاباتی باید تبدیل به رفاقت ها و 
در جهت ساختن ایران و تحکیم پایه های 

نظام باشد.
روابط  کل  اداره  از  ایرنا  گزارش  به 
عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاشمی رفسنجانی دیروز - 
سه شنبه- در این پیام تاکید کرد: اینجانب 
با شکر به درگاه ایزدی، از شما مردم عزیز 
ایران اسلامی، به ویژه جوانان پرشور و بانوان 
با تشکیل گروه های متعدد  گرامی که 
حمایتی در فضاهای مجازی و گرم کردن 
تنور تبلیغات در جهت تشویق و ترغیب 
انتخابات،  در  بیشتر  حضور  برای  مردم 
می  قدردانی  و  تشکر  کشیدند،  زحمت 
کنم که هم انقلاب و نظام اسلامی را با این 
حضور خویش، بیمه و هم به من به عنوان 

خادم خویش، مجدداً اعتماد کردید.
متن کامل پیام رییس مجمع تشخیص 

مصلحت نظام به شرح ذیل است:
بسـم اللـه الـرحمن الـرحیم

واصْبِرْ وَمَا صَبْرُکَ إلاَّ باِللّه وَلاَ تَحْزَنْ 
ا یَمْکُرُونَ ِانَّ اللَّه  عَلَیْهِمْ وَلاَ تَکُ فِی ضَیْقٍ مّمَّ

مَعَ الَّذِینَ اتَّقَواْ وَّالَّذِینَ هُم مّحْسِنُونَ
و صبر کن و صبر تو جز به توفیق خدا 
نیست و بر آنان اندوه مخور و از آنچه نیرنگ 
می کنند، دل تنگ مدار، در حقیقت خدا با 
کسانی است که پروا داشته اند و با کسانی 

است که نیکوکارند.
)سوره مبارکه نحل، آیات شریفه 1۲۷ 

و 1۲8(
مردم عزیز و بزرگوار ایران

برادران و خواهران بزرگوار در استان 
تهران

در اولین بیانیه انتخاباتی نوشته بودم: 
»پس از سال ها مسئولیت های انتخابی 
و انتصابی، یک بار دیگر خود را در معرض 
تا  گذارم  می  بزرگوار  مردم  شما  آرای 
هم وزن عملکرد و هم میزان درستی و 
نادرستی مواضع خود را در ترازوی اندیشه 

های عام بسنجم.«

اکنون خدای بزرگ را شاکرم که آنچه 
به عنوان یکی از سربازان ایران اسلامی در 
تمام این سال ها در گفتار و رفتار داشته ام، 
مورد پسند شما مردم بزرگوار قرار گرفت و 
مطمئنم موجبات رضایت خداوند متعال را 

نیز فراهم می نماید که:
عبادت به جز خدمت به خلق نیست

از  بخشی  قبل  ها  مدت  از  چه  اگر 
امپریالیسم خبری با همه ی بنگاه های 
تبلیغاتی خارج نشین در حرکتی هماهنگ 
با غول رسانه ای داخلی، به انواع و اقسام 
ها  گویی  دروغ  و  ها  توهین  ها،  تهمت 
متوسل شدند و با تعابیری زشت، مردم را 
از حضور در انتخابات می ترساندند، اما آنچه 
زن و مرد و پیر و جوان ایرانی در هفتم 
اسفند انجام دادند، اوج بلوغ سیاسی آنان 
و هوشیاری ملی و دینی در مقابل دسیسه 
ها و توطئه ها بود که با تواضع تمام به 
خاطر عظمت این حضور در سراسر کشور 
و در استان تهران در مقابل عزیزانی که 
به این حقیر اعتماد کرده و رأی دادند و 
چه عزیزانی که به دیگر نامزدهای محترم 
رأی داده اند، سر تعظیم و احترام فرود می 
آورم و به همه مردم در همه ی شهرها و 
روستاهای این کشور بزرگ و خدا خوب 

کرده، دست مریزاد می گویم.
نگاهی از سر تأمل به بداخلاقی ها و 
خط تخریبی که متأسفانه به ویژه در این 
دوره از انتخابات دنبال و تشدید می شد، 

نشان می داد که به خاطر ارادت و علاقه 
ی دو سویه مردم و روحانیت، بدخواهان 
داخلی از سر استیصال، دست به دامان 
انگلیسی ها، داعش و حتی وهابی های 
پاک  احساسات  با  تا  بودند  سلفی شده 
تا  چه  اگر  که  کنند  بازی  عزیز  مردم 
حدودی کردند و بسیاری از مردم را به 
وحشت انداختند، اما اکثریت مردم ایران 
آن وحشت را به جان خودشان انداختند 
در  خداوندی  کلام  که  دادند  نشان  و 
»وجَعَلناکُم أمَُّة وَسَطًا«، هشدار نبوی در 
»علیکم بالقصد، بر شما باد میانه روی« 
و توصیه های امام مهربانی، علی )ع( در 
»العاقل من وضع الاشیاء مواضعها، عاقل 
کسی است که هر کاری را به وقت و در 
 ـو ان  جای خود انجام می دهد«، هنوز 
 ـدر جامعه ایران اسلامی  شاءالله تا همیشه 
جریان دارد و ملت عزیز با امید به آینده 
ی بهتر، از روح مردم سالاری دینی نظام 
اسلامی حمایت خواهد کرد و خلق حماسه 
ی بی نظیر هفتم اسفند یکی از اتفاقات 
عبرت آموز و ماندگار در تاریخ خواهد بود.

اینجانب با شکر به درگاه ایزدی، از شما 
مردم عزیز ایران اسلامی، به ویژه جوانان 
پرشور و بانوان گرامی که با تشکیل گروه 
های متعدد حمایتی در فضاهای مجازی 
جهت  در  تبلیغات  تنور  کردن  گرم  و 
تشویق و ترغیب مردم برای حضور بیشتر 
و  تشکر  انتخابات، زحمت کشیدند،  در 

قدردانی می نمایم که هم انقلاب و نظام 
اسلامی را با این حضور خویش، بیمه و 
هم به من به عنوان خادم خویش، مجدداً 

اعتماد کردید.
مطمئن باشید براساس آنچه که از روز 
ازل با خدای خود عهد بستم و بعدها با 
رهبری های امام )ره( وارد مبارزات شدم 
و در حدّ توانایی ها در پیروزی و تثبیت 
انقلاب و همه ی مقاطع آن نقش داشتم، 
اکنون نیز با شما آن عهد دیرین را تجدید 
می نمایم که در راه آبادانی ایران عزیز، 
زدودن خرافات از دین اسلام و مکتب اهل 
بیت )ع(، حمایت از آرمان های امام )ره( 
و شهدا، تقویت پایه های میانه روی دینی 
در جامعه و نهادینه کردن خط اعتدال و 
اعتماد متقابل میان مردم و نظام، خواهم 
کوشید و از همه ی مسئوولان نظام به 
ویژه رهبری بزرگوار، دولت محترم، دستگاه 
های نظارتی و اجرایی، نهادهای امنیتی و 
همه ی کسانی که در خلق این حماسه 
ی بی نظیر نقش داشته اند، تشکر می 
نمایم و امیدوارم آن چه به عنوان نتیجه 
این انتخابات به دست آمده، در راستای 
بهتر شدن وضع مردم در زندگی فردی و 

اجتماعی باشد.
در پایان به همه نامزدها و حامیان آنها ـ 
چه کسانی که رأی آوردند و چه کسانی که 
 ـیادآوری می نمایم که رقابت  رأی نیاوردند 
های انتخاباتی باید تبدیل به رفاقت ها و 
در جهت ساختن ایران و تحکیم پایه های 
نظام باشد و باید قدر سرمایه ی ارزشمند 
اعتماد مردم را بدانیم که یکی از مهمترین 

عوامل حفظ امنیت در داخل است.
اوضاع منطقه را می بینیم و از تلاش 
دشمنان ایران و تشیّع برای ایجاد اختلاف 
و بروز نا امنی ها خبر داریم و باید بکوشیم 
تا امنیت کشور که مرهون حضور مردم 
است، به عنوان نعمت خداوندی حفظ و 
تقویت شود که این مهم جزء با وحدت 
و همدلی، حمایت از برنامه های دولت، 
همراهی با رهبری نظام و خدمت صادقانه 

و بی منت به مردم میسر نخواهد شد.»

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

رقابت های انتخاباتی به رفاقت تبدیل شود



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,451,000یک مثقال طلا

1,027,500یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,060,000سکه بهار آزاد ی

10,090,000سکه امامی

5,170,000نیم سکه

2,790,000ربع  سکه

1,880,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,000,000سایپا 111

SE 132 19,800,000سایپا

SE 141 19,680,000سایپا

 19,000,000سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X3365,000,000 جد ید اتومات

530 MVM37,500,000 

یک کارشناس پاسخ داد

بازارمسکنچهزمانیراهمیافتد؟
یک کارشناس، تاثیر واقعی برجام بر اقتصاد کلان، حذف رانت و ورود مشتریان مصرفی به 
بازار مسکن را در رونق آن موثر دانست و گفت: نشانه های حرکت در بخش مسکن احتمالا 

در تیرماه سال آینده مشاهده خواهد شد.
سعید آسویار اظهار کرد: یکی از فاکتورهایی که طی دو سه ماه گذشته منجر به تحرک 
نسبی در بخش مسکن شد هیجانات ناشی از توافق هسته یی بود بود. البته این افزایش تقاضا 
فقط در بخش مسکن نبود بلکه در سایر بخش ها همچون بورس هم اتفاق افتاد و سپس با 

نزول مواجه شد.
وی افزود: نوعی خوشبینی به شرایط پسابرجام در جامعه صورت گرفت و به همین دلیلی 
مردم به ریسک های اولیه دست زدند اما بعد متوجه شدند آن چه فکر می کردند با چیزی که 

عملا اتفاق می افتد در زمان با هم متفاوت است.
این کارشناس مسکن با بیان این که بسیاری افراد، خرید و فروش مسکن را به بعد از توافق 
هسته یی موکول کرده بودند که با امضای برجام این اقدام را صورت دادند، تصریح کرد: با این 
حال نمی توان نتیجه گرفت که اقتصاد کشور دارای ثبات شده است؛ زیرا بازار زمانی به ثبات 
می رسد که رانت، دلالی و واسطه گری از بخش مسکن حذف شود. در حال حاضر بسیاری 
صندوق های ارگان ها و سازمان ها در بخش مسکن سرمایه گذاری کرده اند که به ایجاد رقابت 

نابرابر در این بخش منجر شده است.
به گفته ی آسویار تا موقعی که مصرف کننده و تولیدکننده واقعی وارد بازار نشوند قیمت ها 
متعادل نخواهد شد. متاسفانه طی ادوار گذشته بخش مسکن همواره از ضعف قوانین رنج برده 
که این مساله باعث شده تا به محض ورود مسکن به رونق، نوعی تمایل عمومی برای ساخت 
و ساز ایجاد شود. لذا بخش مسکن ظرفیت بالایی در جذب سرمایه های سرگردان دارد که 

این مساله منجر به انجماد سرمایه در این بخش می شود.
وی پیش بینی کرد: در آینده ی نزدیک نمی توان به رونق مسکن امیدوار بود اما اگر 
برنامه های دولت در بخش های اقتصاد کلان از جمله صادرات نفت محقق شود می توان در 

تیرماه سال آینده نشانه هایی از رونق در بازار مسکن را مشاهده کرد. 

وزیر کار خبر داد

خبرهایخوببرایکارگراندرسالآینده
وزیر کار با بیان اینکه سفره های کارگری نباید از تورم کمتر باشد پیش بینی کرد سال 

آینده با خبرهای خوبی برای کارگران همراه باشد.
 علی ربیعی دیروز در حاشیه مراسم افتتاح خط تولید شرکت فارماشیمی گفت: عیدی ما 

به کارگران این است که آنها را سر کار بیاوریم و نیروهای کار جدید اضافه کنیم.
وی افزود: شورای عالی اشتغال کمیته ای دایمی را ذیل شورا پیش بینی کرده که مسأله 
بیکاری و اشتغال را حل کند و فکر میکنم که برای کارگران در سال آینده خبرهای خوبی 

داشته باشیم.
وزیر کار ادامه داد: انتخابات نشان داد جریان خواسته های کارگری اهمیت فراوانی دارد و 

در چند استان نمایندگان کارگری رای خوبی گرفتند.
به اعتقاد وی، کارگران اگر سازمان یافته تر عمل میکردند، نمایندگان کارگری بیشتری 

به مجلس می فرستادند. 

رییس اتحادیه کارگران قراردادی تاکید کرد؛

برایایجادشغلبایدازرکودخارجشویم
ایجاد سالانه 9۰۰ هزار شغل در کشور مستلزم خروج از رکود و افزایش صادرات است.

فتح الله بیات - رییس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی کشور -  اظهار کرد: در دولتهای 
قبل با معضلی به نام تحریم مواجه بودیم که مشکلات بسیاری را در بخش های مختلف 

اقتصاد از جمله بازار کار ایجاد کرد.
وی افزود: اکنون که برجام به فرجام رسیده و بسیاری از کشورهای دنیا به لحاظ سیاسی، 
فرهنگی و اقتصادی در حال برقراری ارتباط با ایران هستند دیگر نباید مشکلی به لحاظ 

صادرات یا رکود بنگاههای تولیدی داشته باشیم.
بیات ادامه داد: یکی از راههای رشد اقتصادی این است که با کشورهای دارای برندهای 
مطرح در حوزه تولید و صنعت ارتباط برقرار کنیم و از این محل به جذب سرمایه و ثروت 

بپردازیم.
این مقام مسئول کارگری متذکر شد: در شرایطی که رکود بر اقتصاد کشور حاکم شده، 
برجام فرصت ارزشمندی است که در صورت استفاده درست از آن کشور را از حالت رکود 

خارج می کند.
وی درعین حال صنعت گردشگری کشور را دارای مزیتها و پتانسیل های فراوان دانست 
و تاکید کرد: متاسفانه علیرغم ظرفیتهای بالایی که در بخش گردشگری داریم در زمینه 
جذب گردشگر و جهانگردی ضعیف عمل کرده ایم در حالی که برجام می تواند به رونق 

صنعت گردشگری منجر شود.
رییس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی کشور همچنین با انتقاد از واردات اجناس 
بی کیفیت به کشور اظهار کرد: متاسفانه بعضا مشاهده می شود که در بخشهایی کالا وارد 
می کنیم که توان تولید و صادرات آن کالا در کشور فراهم است و همین امر موجب شده 
تا عده ای در بخش دلالی وارد شده، یک شبه پولهای کلان به جیب زده و تولید داخلی 

را به هم بریزند.
بیات در پایان گفت: اشتغال، مسکن،  رفاه و درمان مهمترین دغدغه های مردم است که 
باید به آنها توجه شود اما علیرغم آنکه قوانین خوبی که داریم در بخش اجرا با مشکل مواجه 
هستیم لذا انتظار می رود مجلس و دولت با همکاری هم این موضوعات را بررسی و به 

نتیجه برسانند تا کشور نیز از حالت رکود خارج و رشد اقتصادی ایجاد شود. 

سوئیسبهجمعشرکایوارداتیایرانپیوست

آمارها نشان می  دهد که کشور سوئیس توانسته است در حوزه صادرات به ایران، جایگاه 
پنجم را در بین شرکای وارداتی به دست آورد و جایگزین کشور هند شود.

 در حالی که اعداد و ارقام مربوط به تجارت خارجی کشور، از تداوم مثبت بودن تراز 
تجاری و کاهش ۲۳ درصدی واردات خبر می  دهند، با نگاهی به آمار صادرات و واردات 

کشور می توان تحولاتی را در جایگاه شرکای تجاری ایران مشاهده کرد.
بر اساس آمار 1۰ ماهه منتهی به دی امسال، پنج مبدأ عمده کالاهای وارداتی به کشور 
شامل چین، امارات متحده عربی، کره جنوبی، ترکیه و سوئیس می شود در حالیکه در سال 

گذشته جایگاه پنجم وارداتی متعلق به کشور هند بود.
بر این اساس چین با صادرات هشت میلیارد و ۴88 میلیون دلار، امارات متحده عربی با 
صادرات شش میلیارد و ۲۶9 میلیون دلار، کره جنوبی با صادرات سه میلیارد و ۵۵ میلیون 
دلار، ترکیه با صادرات دو میلیارد و ۴88 میلیون دلار و در نهایت سوئیس با صادرات دو 

میلیارد و 1۷۴ میلیون دلار؛ پنج کشور اول وارد کننده کالا به ایران هستند.
این آمار در حالی بررسی می شود که در حال حاضر یک هیات تجاری سوئیسی به 
دنبال رایزنی برای گسترش همکاری ها بین دو کشور و تقویت آن به ایران سفر کرده و با 
مقامات عالی رتبه سیاسی و تجاری ایران ملاقات داشته اند که در جریان همین ملاقات ها 
محسن جلال پور - رییس اتاق بازرگانی ایران - نیز حضور بانک های معتبر سوئیسی را 
برای توسعه روابط با ایران امری ضروری عنوان کرده و می گوید سوئیس در گسترش 
روابط دو جانبه با ایران اشتیاق نشان داده است؛ هر چند در سال های اخیر این روابط تا 
حدودی کم رنگ شده است اما علاقه و منافع مشترک بین دو کشور چشم انداز روشنی 

را بین دو طرف نوید می دهد.

رئیس کل بانک مرکزی از بازنگری سیاست های این بانک 
در حوزه مسکن و همچنین طرح افزایش سقف تسهیلات 

این بخش خبر داد.
اخیرا مباحثی مبنی بر احتمال افزایش سقف وام مسکن تا 
1۰۰ میلیون تومان مطرح شده است. رئیس کل بانک مرکزی 
در این باره گفت که سیاست های بانکی در حوزه مسکن در 

حال بازنگری است.
سیف که دیروز در حاشیه همایش سیاست های پولی و 
چالش های بانکداری سخن می گفت، این را هم گفت که 
تغییر در سیاست های مسکنی و همچنین سقف وام مسکن 

در شورا مطرح و در حال بررسی و بازنگری است. 
مرکزی  بانک  آیا  این که  درباره   همچنین  وی 
سیاست های جدیدی برای صندوق های سرمایه گذاری 
بانک ها اعمال کرده است نیز یادآور شد: بله اقداماتی در 

حال انجام است.
 اظهارات رئیس کل بانک مرکزی در حالی مطرح می شود 
که با اجرای سیاست های جدید بانک مرکزی در رابطه با 
کاهش نرخ سود بانکی در حوزه سپرده به 18 و تسهیلات 
به ۲۲ درصد مراجعه به بانک ها حاکی از آن بود که عمده 
آنها دیگر حسابی در صندوق های سرمایه گذاری مربوط به 
خودشان که پیش تر با سود بیش از ۲۲ درصد نیز برای 

مشتریان باز می شد، افتتاح نخواهد کرد.
 نباید بر نرخ دلار پافشاری می کردند 

سیف همچنین در این همایش به آرام شدن بازار ارز و 
کاهش دامنه نوسان قیمتی آن اشاره داشت و گفت: متاسفانه 
در گذشته به طور غیرمنطقی تلاش می شد تا نرخ ثابت و 
پایین نگه داشته شده و از این طریق بازار را آرام نگه دارند 
حتی در سال 1۳9۰ و 1۳91 میزان زیادی ارز به بازار تزریق 

شد، اما نتوانست پاسخگو باشد. 
وی ادامه داد: اگر در همان دوران می پذیرفتیم که نرخ واقعی 
ارز، نرخی دیگر است و نباید بر 1۲۰۰ تومان اصرار داشته 
باشیم آنگاه دیگر در ادامه با شوک هایی که اتفاق افتاد مواجه 

نمی شدیم.

 نقش بانک های بد در بازار بین بانکی 
رئیس کل بانک مرکزی در ادامه به اقدام این بانک در بازار 
بین بانکی و کنترل نرخ سود در آن اشاره کرد و یادآور شد: 
با توجه به کاهش بیش از 11 درصدی نرخ سود در بازار 
بین بانکی از ابتدای سال تاکنون در حال حاضر با کنترل های 

انجام شده متوسط نرخ  به 18.۵ درصد رسیده است. 
سیف این را هم گفت که بانک مرکزی عملکرد بانک ها در 
بازار بین بانکی را از یکدیگر تفکیک می کند چرا که در حال 
حاضر دو یا سه بانک بد هستند که عملیات آنها با توجه به 
نیازی که دارند حالت تخریب کننده دارند و بر نرخ ها اثرگذار 

هستند . 
 اظهارات سیف درباره ی بدهی به شبکه بانکی

 وی در ادامه بار دیگر بحث بدهی های دولت به شبکه بانکی 

با توجه به تنگنای مالی که بانک ها با آن مواجه هستند را 
مطرح کرد.  رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به اختلاف نظری 
که در رابطه با میزان بدهی های دولت به بانک ها وجود دارد، 
گفت: سازمان مدیریت معتقد است که بانک ها ۶۰ هزار 
میلیارد تومان از دولت طلب دارند. این درحالی است که 
ترازنامه بانک ها نشان می دهد این بدهی تا 11۰ هزار میلیارد 
تومان می رسد.  سیف با بیان این که بدهی ها حسابرسی شده 
هستند، یادآور شد: اختلاف نظر در مورد میزان بدهی دولت 
به بانک ها این را نشان می دهد که سازمان مدیریت و دولت بر 

منابع و هزینه واقعی بانک ها واقف نیستند.
 وی با تاکید بر قفل شدن ۵۰ درصد منابع بانک ها خاطر 
نشان کرد که باید برای رفع این تنگنای مالی به سمت 

ابزارهای جدید از جمله بازار بدهی حرکت کرد. 

تبدیل گاز به برق یکی از راه های افزایش ارزش افزوده 
صادراتی است، اما ایران با داشتن منابع فراوران گازی، برای 
اجرای طرح های خود در این زمینه با مشکلات فراوانی دست 
و پنجه نرم می کند، عدم موافقت وزارت نیرو، راندمان پایین 
نیروگاه ها و البته مشکلات قیمت گذاری گاز برای مصرف 

نیروگاه ها از جمله این مشکلات است.
است  طرحی  نیروگاه ها،  سوی  از  برق  صادرات  طرح 
که وزارت نفت به عنوان متولی گازرسانی و البته یکی از 
برای  را  نیز موافقت خود  نیروگاه ها  بزرگترین طلبکاران 
مشارکت در آن مطرح کرده است، اما برای اجرای آن اتخاذ 
سیاستی واحد و هماهنگ بین متولیان انرژی در کشور مورد 
نیاز است. وزیر نفت در این زمینه می گوید صادرات برق 
ارزان در صورتیکه قرار باشد نیروگاه ها گاز ارزان دریافت کنند 
اقتصادی نیست و البته روی دیگر ماجرای صادرات برق به 
عنوان محصولی که طبیعتا باید ارزش افزوده ای نسبت به گاز 

داشته باشد،  موضوع راندمان پایین نیروگاه ها است.
وزیر نیرو از طرف دیگر معتقد است که صادرات برق با 
وضعیت فعلی اقتصادی است چراکه یکی از محصولات 
حاصل از گاز به حساب می آید و البته به دنبال دستیابی به 

درآودهایی از این طریق نیز می رود.
گذشته  ماه های  در  گاز،  صادرات  ملی  شرکت   
توافق نامه هایی را با ۵ نیروگاه در زمینه صادرات برق به امضا 
رساند که البته حاصل آن جز ادامه بلاتکلیفی ها نبود، اما به 

نظر می رسد با این حرکت وزارت نفت نخستین گام را برای 
همکاری با نیرویی ها در زمینه صادرات برق برداشته است.

هدف از این قرارداد هماهنگی جهت دریافت گاز از وزارت 
نفت و انجام صادرات و سپس پرداخت هزینه گاز دریافتی 
بود،با این حال تمام توافق انجام شده و البته توافقات بعدی 
در این زمینه منوط به موافقت وزارت نیرویی شد که پیش 
از این و پس از آن چندین بار با دخالت وزارت نفت در زمینه 

صادرات برق مخالفت کرد. 
مدیرعامل شرکت ملی صادرات گاز البته برای اجرای این 
توافقات، برخی جزئیات را نیز در نظر گرفته بود و نحوه 
تقسیم سود حاصل از صادرات برق نیز با دو روش یعنی 
در نظر گرفتن گاز به عنوان سرمایه و تقسیم سود حاصل از 
فروش به نسبت آورده هر یک از دو بخش و همچنین در نظر 
گرفتن قیمت ثابتی برای گاز خوراک این نیروگاه ها، مشخص 
شد. هدف از طرحی که از سوی وزارت نفت به عنوان مخالف 
جدی صادرات برق با قیمت ارزان تر از گاز صادراتی مطرح 
شده است، تشویق برای افزایش سرمایه گذاری دربخش 
نیروگاهی و البته ایجاد ارزش افزوده ای در زمینه فروش گاز 
است. صادرات گاز یکی از مهم ترین برنامه های حوزه انرژی 
در پساتحریم است و البته فروش فرآورده نسبت به خام 
فروشی برتری دارد، اما از جمله مشکلات بزرگ نیروگاه ها 
قیمت  با  برق  تولید  پایین،  راندمان  انجام صادرات  برای 
گران و نبود صرفه اقتصادی برای صادرات است. مدیرعامل 

شرکت صادرات گاز با تکیه بر همین افزایش راندمان برای 
نیروگاه ها می گوید طرح وزارت نفت برای صادرات برق به 
تشویق سرمایه گذاری در حوزه ایجاد نیروگاه کمک می کند. 
بر این اساس شرکت های خصوصی که این توان را دارند، 
نیروگاه هایی با راندمان بالای ۶۰ درصد ایجاد کنند که 
صادرات برق از آن نیز توجیه اقتصادی داشته باشد، تشویق 

به سرمایه گذاری در این زمینه می شوند.
یکی از مشکلات صادرات برق اما از سوی وزارت نیرو، 
تعیین نرخ گاز مورد نیاز نیروگاه ها اعلام شده است که به 
گفته معاون برنامه ریزی و نظارت بر منابع هیدروکربوری وزیر 
نفت فرمول تعیین قیمت گاز برای این نیروگاه ها همانند 
فرمول قیمت گاز صادراتی ایران برای همان منطقه در کشور 

مقصد - خریدار برق-خواهد بود. 
 تعیین نرخ گاز برای این دسته از نیروگاه ها با این روش در 
واقع به معنای این است که قمیت برقی صادراتی باید صرفه 
اقتصادی را نسبت به صادرات گاز خام به همان منطقه داشته 
باشد، موضوعی که وزارت نیرو چندان با آن موافق نیست.  
وزارت نیرو و نفت هردو بدنه دولت به حساب می آیند و 
با یکدیگرتناقضی ندارند، به نظر می رسد عدم تصمیم گیری 
وزارت نیرو در مقابل توافقاتی که وزارت نفت با نیروگاه ها 
برای صادرات انجام داده است در درازمدت به فرصت سوزی 
منجر می شود و این درحالی است که در این حوزه پای منافع 

ملی در میان است. 
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دلیل اجرایی نشدن صادرات برق در کشور چیست؟
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وزیر جهاد کشاورزی درباره میوه های لوکس گفت که نه این میوه ها 
را دیده ، نه خورده  و نه بلد است نام آنها را به درستی تلفظ کند.

به گزارش خبرنگار ایسنا، محمود حجتی - وزیر جهاد کشاورزی 
- صبح دیروز با حضور در جلسه علنی شورای شهر تهران درباره  
قاچاق میوه های لوکس در تهران افزود:در این حوزه همه صاحب 
دغدغه هستیم و در واقع با توجه به قوانین موجود و مصوب شده 
وزارت جهاد کشاورزی از میادین میوه و تره بار خارج شده است و در 
این زمینه باید سازوکار همکاری مشترک با دیگر دستگاه های ذیربط 
داشته باشیم و قطعا ما نیز نگرانی هایی در بخش میوه و تره بار داریم.

در این حوزه همه صاحب دغدغه هستیم و در واقع با توجه به 
قوانین موجود و مصوب شده وزارت جهاد کشاورزی از میادین میوه و 
تره بار خارج شده است و در این زمینه باید سازوکار همکاری مشترک 
با دیگر دستگاه های ذیربط داشته باشیم و قطعا ما نیز نگرانی هایی در 

بخش میوه و تره بار داریم.
با هماهنگی هایی که با وزیر کشور انجام شده و جلسات مختلفی 
این  قاچاق  از  به جلوگیری  اقدامات خوبی نسبت  که داشته ایم 
محصولات انجام گرفته و خواهد گرفت. البته باید بگویم که برخی از 
این میوه هایی که خارجی نامیده می شوند، همچون نارنگی پاکستان 
در داخل کشور نیز تولید می شوند و به نام نارنگی پاکستانی لقب 

گرفته است.
مدیریت اراضی و پارک ها، قاچاق میوه، حمایت از تولیدکنندگان 
محصولات از جمله محورهای مورد بحث وزیر جهاد کشاورزی بود 
که ضمن ابراز نگرانی  نسبت به آنها به پاسخگویی در این زمینه ها 

پرداخت.
به گزارش خبرنگار ایسنا، محمود حجتی - وزیر جهاد کشاورزی 
- صبح دیروز با حضور در جلسه علنی شورای شهر تهران با بیان 
این که در سنوات گذشته بحثی میان منابع طبیعی و شهرداری تهران 
در خصوص مدیریت اراضی و پارک ها ایجاد شد، گفت: نهایتا در 
چارچوب قوانین به این نتیجه رسیدیم که اراضی و پارک ها به صورت 
امانت در اختیار شهرداری ها به خصوص شهرداری تهران قرار گیرد، 

اما هیچ گونه دخل و تصرفی در آن ایجاد نشود.
وی با اشاره به جنگل کاری هایی که در حومه شهر تهران از جمله 
جاجرود، کوهسار و ... توسط شهرداری تهران انجام شده است، ادامه 
داد: در حال حاضر شهرداری تهران به صورت امانی فضاهای سبز 
را در اختیار مردم قرار می دهد، اما هیچ گونه دخل و تصرفی در آن 

ندارد.
 وزیر جهاد کشاورزی با بیان این که ما دغدغه هایی در بخش 
تولید داریم، چرا که کشاورزان حداقل بهره را به عنوان تولید کننده 
از ارزیابی های به عمل آمده  محصولات می برند، ادامه داد: پس 
مشخص شده است که بهره کشاورزان از محصولات خود تنها ۳۰ 

درصد است و ۷۰ درصد قیمت نیز به بخش های دیگر اختصاص 
از  بیشتری  حمایت  که  هستیم  برنامه ریزی  حال  در  و  می یابد 
تولید کنندگان محصولات داشته باشیم و تولید کنندگان نیز به طور 
مستقیم بتوانند محصولات خود را عرضه کنند و با این اقدام اجحافی 
در حق هیچ کشاورزی نمی شود، ولی متاسفانه سازوکار موجود این 
امکان را در اختیار تولید کننده نمی گذارد که مستقیما محصولات 

خود را عرضه کنند.
 حجتی با اشاره به نگرانی جهاد کشاورزی از اراضی مربوط به حریم 
گفت: با این که ما بیشترین نگرانی را داریم، اما چه کنیم که دست ما 

کوتاه است و ما در اراضی حریم حرف اول را نمی زنیم. 
وی با بیان این که جهاد کشاورزی در تعیین محدوده حضور ندارد 
و در محدوده حریم نیز تنها صاحب یک رای است، اظهار کرد: حریم 
اصلا حساب و کتابی ندارد و شورای عالی معماری و شهرسازی 
می خواست تصمیمی عجیب بگیرد هرچند که آن را اصلاح کرد 
و براین اساس در یک شهر کمتر از 1۰۰۰ نفر، 1۷۰ برابر محدوده 

قانونی حریم تصویب کرده بود که اقدام درستی نبود.
 وزیر جهاد کشاورزی با بیان این که نزدیک به 1۰۰ هزار ساخت وساز 
غیرمجاز در سطح کشور صورت گرفته که اتفاقا اجازه نهادهای ذیربط 
را نیز داشته اند، گفت: ما تنها توانسته ایم از آنها شکایت کنیم و در 
دادگاه ها نیز این موضوع در حال پیگیری است و باید مشکلاتی که در 
حریم وجود دارد ریشه یابی شده و دستگاه های مختلف این موضوع 

را پیگیری کنند.
 حجتی با بیان این که ما خواهان آن هستیم که ساخت وساز های 
غیرقانونی انجام نشود در پاسخ به اظهارات اعضای شورای شهر، 
اظهار کرد: کشاورزی در همه دنیا یک بحث راهبردی است و در 
دنیا 1۰ درصد از میزان تولیدات کشاورزی صادر و مابقی در داخل 

کشورهایشان استفاده می شود.
 وزیر جهاد کشاورزی درباره  وضعیت گندم مصرفی کشور با بیان 
این که در بخش ذخیره و تولید گندم وضعیت بسیار خوب است، 
گفت: در بحث کلان ما برنامه این است که تراز کشور را در بحث 

واردات به صفر برسانیم.
 وی درباره برخی ابهامات در خصوص سلامت غذایی نیز گفت: 
نظر می رسد  به  مباحثی که عضو شورای شهر مطرح کرده اند 
مستنداتش مربوط به گذشته است که البته امروزه با آنکه ما با 
مشکلاتی مواجه هستیم، اما اقدامات خوبی در این زمینه صورت 
گرفته است، چرا که در حال حاضر ما به کشورهای توسعه یافته ای 
که در حوزه واردات قوانین سختگیرانه ای دارند محصولات را صادر 
می کنیم به طوری که محصولات لبنی ما در بسیاری از کشورها از 
جمله روسیه وارد شده و نزدیک به ۵۰۰ میلیون دلار محصولات 
لبنی صادر کردیم که قطعا بالای 1۰۰ میلیون دلار آن صادرات به 

کشورهایی بوده که قوانین سخت گیرانه ای داشته اند.
 حجتی در خصوص استفاده از سم های غیرمجاز نیز اظهار کرد: 

1۰۰۰ واحد سم فروشی در کشور فعالیت می کنند که مجوزی 
ندارند، هرچند نظامی را طراحی کرده ایم که به نحوه  واردات سم ها 
نظارت بیشتری داشته باشیم و هر روزه این سموم مورد بررسی قرار 
می گیرند اما قطعا سم های خطرناکی نیز تولید می شود که امروزه 

استفاده از آنها ممنوع است. 
وزیر جهاد کشاورزی با بیان اینکه لایحه ای در حال تنظیم است که 
اگر فردی نسبت به فروش سم غیرقانونی اقدام کند مغازه آن بسته 
می شود، گفت: البته شبکه قاچاق نیز در این خصوص وجود دارد که 

باید با آن برخورد شود. 
وی درباره کشت محصولات با آب آلوده در تهران افزود: این اتفاق 
فوق العاده کاهش یافته است و اگر کشتی هم انجام می شود قطعا 
معدوم خواهد شد و توصیه ما این است که در این زمین ها زراعت 

چوب انجام گیرد.
 حجتی در خصوص دست درازی برخی تعاونی ها به اراضی گفت: 
در رابطه با تعاونی ها اقدامات اشتباهی در گذشته صورت گرفته که 
باید بگویم وزیر جهاد کشاورزی مسوول خانه دار و یا زمین دار شدن 
مردم نیست و نباید زمین ها واگذار شوند و این اقدام سال های گذشته 
گرفتاری هایی را برای دولت ایجاد کرده به طوری که در سال 1۳۶۳ 
شهرک زیتون واگذار شده و چند هزار سند دست مردم است، اما از 
سویی شورای عالی شهرسازی، محیط زیست و شورای شهر تقاضا 
دارند که ساخت وسازی در آن صورت نگیرد و رهبر انقلاب نیز به 
این موضوع چندین بار ورود پیدا کرده که مقرر شده وزارت راه و 

شهرسازی زمین های معوضی به مردم بدهد.
 وزیر جهاد کشاورزی در مورد میوه های قاچاق نیز ادامه داد: 
وضعیت ما از لحاظ تولید میوه مشخص است و در حال حاضر ایران 
چهار درصد تولیدات جهانی مرکبات را دارد و در خیلی از محصولات 
نیازی به واردات نداریم، ولی متاسفانه قاچاق نیز صورت می گیرد 
و حتی علاوه بر مشکلات اقتصادی مشکلات بهداشتی نیز ایجاد 
کرده به گونه ای که بیماری مگس مدیترانه ای و مگس زیتون حاصل 

محصولات قاچاق هستند.
 وی با بیان این که وزارت جهاد کشاورزی آمادگی کاملی برای 
همکاری با شهرداری تهران در حوزه میادین میوه و تره بار دارد، اظهار 
کرد: در برنج تولیدی کشور هیچ مشکلی نداریم، ولی در منطقه ای 
در شمال کشور در برنج تولید شده فلزات سنگین وجود دارد که در 
حال هماهنگی هستیم محصولات دیگری در این زمین کشت شود 

که مشکلی نداشته باشیم.
 حجتی با اشاره به این که محصولات تراریخته در کشور تولید 
نمی شود، گفت: ذرت وارداتی، پنبه و بعضی از محصولات وارداتی به 
صورت تراریخته تولید می شود و کشورهای آمریکا، برزیل، پاکستان، 

چین این محصولات را تولید و صادر می کنند. 

اظهارنظر حجتی درباره قاچاق میوه

چهارشنبه -دوازدهم اسفندماه 1394 - سال هجدهم - شماره 3954

9۰ درصد پوشاک از طریق مبادی غیررسمی وارد کشور می شود. در این باره مدیرکل 
صنایع نساجی و پوشاک وزارت صنعت، معدن و تجارت معتقد است کاهش قاچاق تنها از 
طریق پایین آمدن تعرفه امکان پذیر نیست و مسئولان باید هزینه های قاچاق را افزایش دهند.

گلناز نصراللهی با اشاره به ورود 9۰ درصدی پوشاک از مبادی غیررسمی، اظهارکرد: 
اقدامات بسیار زیادی را در این زمینه انجام داده ایم و توجه مسئولان مربوطه به این موضوع 
را جلب کردیم. وی افزود: متاسفانه کنترل و نظارتی روی کیفیت و نوع پوشاک قاچاق به 
کشور وجود ندارد و همین امر نیز می تواند به صنعت پوشاک کشور لطمات زیادی را بزند. 

مدیرکل صنایع نساجی و پوشاک وزارت صنعت، معدن و تجارت درباره کاهش سقف تعرفه ای 
کالاهای وارداتی برای سال آینده به ۵۵ درصد، ادامه داد: وقتی صنعتی با چنین حجم واردات 
غیررسمی روبروست، پیش از هرچیز باید تلاش شود که این واردات غیر رسمی به سمت 

مبادی رسمی سوق پیدا کند.
نصراللهی با بیان اینکه تمامی صنایع مستحق این هستند که با درصدی حقوق ورودی 
منطقی حمایت شوند، اما امیدواریم با هماهنگی هایی که با مسئولان مربوطه در حوزه مبارزه 

با قاچاق کالا صورت گرفته، میزان قاچاق در حوزه پوشاک کاهش یابد.
وی با بیان اینکه مسئولان مبارزه با قاچاق کالا همیشه بر این اعتقاد بوده اند که تعرفه واردات 
پوشاک بالاست، ادامه داد: امیدواریم با توجه به کاهش سقف تعرفه ها اقدامات شدیدتری برای 
جلوگیری از قاچاق انجام شود، چراکه کاهش تعرفه ها تنها در کنار افزایش هزینه های قاچاق 
مثمرثمر است. مدیرکل صنایع نساجی و پوشاک وزارت صنعت، معدن و تجارت اضافه کرد: 
قاچاق یک ناهنجاری است که به علت عدم توجه به آن تشدید و باعث شده که قاچاقچیان 

در این مدت احساس ایجاد محیط امنی برای خود کنند.
نصراللهی درباره تخفیف ۴۰ درصدی واردات پوشاک از ترکیه به واسطه قرارداد تعرفه 
ترجیحی با این شرکت نیز، گفت: در مجموع حدود 9۷ ردیف تعرفه برای نساجی و پوشاک و 
از این تعداد حدود 18۰ ردیف تعرفه برای پوشاک وجود دارد، این در حالی است که تنها 1۰ 
ردیف تعرفه از پوشاک شامل قرارداد تعرفه ترجیحی می شود، بنابراین تخفیف ۴۰ درصدی 

برای کل تعرفه های پوشاک اعمال نخواهد شد. 

مدیرکل صنایع نساجی و پوشاک مطرح کرد؛

کاهشتعرفههاقاچاقراکمنمیکند
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ایوانکوویچ دنباله رو بلاژ و قطب؛

روحقهرمانیدرکالبدپرسپولیس

برانکو برای اولین بار از روشی استفاده کرد که با روح او سازگار نبود. او به سان 
استادش بلاژویچ پرسپولیس را با هیجان قهرمانی توام کرد.

به گزارش خبرنگار مهر، کم پیش آمده که برانکو ایوانکوویچ ملقب به »مرد یخی« 
تیمش را از طریق رسانه تهییج کند. دستیار سابق بلاژویچ در واقع نقطه مقابل 
میروسلاوی بود که بیشتر از هر چیز به تهییج بازیکنان و هوادارانش اعتقاد داشت، این 
روش مربیگری را قطبی، پروین، امیرقلعه نویی، فرگوسن، مورینیو و خیلی از مربیان 

بزرگ دنیا دارند اما برانکو هرگز این روش را نداشت.
این مربی سبک لیپی، کاپلو، گواردیولا و دیگران را در پیش گرفته بود تا درست 
قطب مخالف بلاژ را طی کند و تا حدودی هم در سبک خودش موفق بود اما همین 
مربی که سبک عمیق و فلسفه فوتبال را در پیش گرفته امروز در یکی از رسانه ها 

حرفی زده که دقیقا معکوس روش مربیگری خودش است.
او گفته:» تراکتورسازی را می بریم و هشت هفته دیگر قهرمان می شویم«. این حرف 
برانکو برای خیلی ها تعجب آور بود و برای خیلی ها کنجکاوی را برانگیخت که چرا 

برانکو در این مقطع زمانی این حرف را زده است؟
ایوانکویچ در این مقطع زمانی و پس از تساوی برابر سایپا شاید به این نتیجه رسیده 
که تیمش می رود تا از قهرمانی در این فصل نا امید شود به ویژه آنکه غرش تراکتور 

در آسیا و بازی خوب این تیم شاید برخی را در تیم به این دیدار بد بین کرده باشد.
او سعی کرده در همین ابتدای راه جلوی این یاس که می رود تا در میان هواداران و 
بازیکنانش شکل بگیرد را بگیرد. این کار برانکو دقیقا درست است. همین کار را افشین 
قطبی با ادبیاتی قویتر و استفاده از لغاتی مثل قلب شیر و پلنگ انجام داد و در پنج 
دیدار پایانی چنان هیجانی ایجاد کرد که پرسپولیس هر پنج دیدار را برد و آخرین 

قهرمانی این تیم را رقم زد.
بلاژویچ از آسمانخراش و پرنده های آسمانی استعانت گرفت و البته این مربی 

نتوانست موفقیت خود را کامل کند، اما اوج هیجان را رقم زد.
حالا برانکو در تلاش است تا از نیروهای روانشناسی و بیرونی برای پرسپولیس کم 
تجربه اش که اکثر بازیکنانش تاکنون رنگ قهرمانی را ندیده اند استعانت بگیرد و روح 

قهرمانی را در تیمش ایجاد کند.
می گویند برای آنچه می خواهی به دست بیاوری ابتدا باید آن را باور داشته باشی و 

فضای آن را ایجاد کنی. برانکو دقیقا چنین می گوید و چنین می خواهد.
او این کار را به اندازه مسائل تاکتیکی بلد نیست اما شروع خوبی داشته است، او حالا، 
هم هواداران و هم بازیکنانش را پر از انرژی کرده و رویای قهرمانی برای آنها ساخته 
تا کسی در درون تیمش و روی سکوهای هوادارانش نا امید نباشد و شکی به دل راه 
ندهد. شاید برخی بگویند که این حرف درستی نیست چون اگر پرسپولیس قهرمان 
نشود برای برانکو خوب نیست اما می توان از این منظر هم به کار این مربی نگاه کرد 

که او از خودش مایه گذاشته و بالاترین راندمان را می خواهد.
باید دید این تاکتیک جدید برانکو می تواند از غیرممکن، ممکن بسازد؟

الاخبار عربستان:

AFCدرمناقشهباایران
موافقبازیدرکشورثالثاست

یک سایت عربستانی مدعی شد کنفدراسیون فوتبال آسیا هنوز هم اصرار دارد چنانچه 
مشکل ایران و عربستان تا 1۵ مارس )۲۵ اسفند( حل نشود، بازی در کشور ثالث برگزار 

می شود.
 با وجود آنکه فصل جدید لیگ قهرمانان آسیا شروع شده است. با این حال هنوز بازی 
نمایندگان ایران با عربستان در این رقابت ها برگزار نشده است و کنفدراسیون فوتبال آسیا 
به دو کشور تا 1۵ مارس فرصت داده است که چنانچه مشکل سیاسی بین دو کشور حل 

نشود بازی در کشور ثالث برگزار خواهد شد.
رسانه های عربستانی در این دو سه روز اخیر مکرر نوشته اند که AFC با درخواست این 
کشور برای برگزاری بازی در کشور ثالث مخالفت کرده و باشگاه های عربستانی موظف 
هستند که برای بازی کردن با نمایندگان ایران به خاک این کشور بروند و همین باعث شد 
تا بسیاری از رسانه های سعودی قبل از اعلام نهایی رای کنفدراسیون فوتبال آسیا تاکید 
کنند که هیچ باشگاه سعودی حاضر نیست که در ایران به میدان برود و چنانچه AFC با 

درخواست آنها مخالفت کند از لیگ قهرمانان آسیا کنار خواهند کشید.
سایت "الأخبار" عربستان مدعی شد که کنفدراسیون فوتبال آسیا برگزاری دیدار 
نمایندگان ایران با عربستان در کشور ثالث را بعید نمی داند، بلکه تاکید دارد که چنانچه 
اختلاف بین ایران و عربستان تا مهلت اعلام شده از سوی AFC یعنی 1۵ مارس حل نشود 

بازی در کشور ثالث برگزار خواهد شد و به احتمال زیاد این کشور قطر خواهد بود.
به گزارش ایسنا، سرنوشت بسیار ابهام آمیزی در انتظار نمایندگان ایران و عربستان در 
لیگ قهرمانان آسیا است، در حالی که هر کدام از نمایندگان این دو کشور در فصل جاری 
لیگ قهرمانان آسیا یک بازی به میدان رفته اند و در انتظار بازی دوم خود هستند این احتمال 
وجود دارد که در ادامه این رقابت ها حضور نداشته باشند چرا که از یک طرف باشگاه های 
عربستانی تاکید دارند که به هیچ وجه حاضر نیستند که به خاطر دلایل امنیتی در خاک 
ایران به میدان بروند و چنانچه با درخواست آنها برای بازی در کشور ثالث مخالفت شود 
از لیگ قهرمانان آسیا کناره گیری خواهند کرد. از طرف دیگر هم نمایندگان فوتبال ایران 
پاسخ حاشیه سازی عربستان را داده و تاکید کرده اند که تنها در ایران به مصاف نمایندگان 
عربستان می روند و حتی وزرات خارجه ایران هم در این زمینه واکنش نشان داده است. 
بنابرین می توان گفت که AFC با ریاست شیخ سلمان با بحران بسیار بزرگی مواجه شده و 

باید دید که در نهایت چگونه چنین تعارضی را حل خواهد کرد.

پروین:

طارمیاشتباهکرد،اوبایدفقطگلبزند

سرمربی پیشین پرسپولیس می گوید که مهاجم جوان این تیم فقط باید به فکر تمرین 
و گلزنی برای تیمش باشد.

علی پروین درباره درگذشت همایون بهزادی و رضا احدی گفت: خدا بهزادی و احدی 
را بیامرزد. من شاگرد بهزادی بودم و احدی هم ۷، 8 سال شاگرد خودم بوده است. من به 
خاطر بهزادی همه جا می روم، حتی جهنم!وی در مورد وضعیت این روزهای پرسپولیس 
که خوب بازی می کند، اظهار داشت: پرسپولیس هشتم، نهم بود و من گفتم این تیم جزو 
چهار تیم بالای جدول می شود. الان هم این تیم شانس قهرمانی دارد، اما قطعا بین چهار 
تیم خواهد بود. خدا را شکر وضعیت تیم هم خوب است، به بازیکنان پول خوب می دهند، 
خوب می رسند و اگر مشکل پول هم حل شود، پرسپولیس می تواند قهرمان شود. پروین 
درباره اینکه آیا پرسپولیس این روزها شبیه به پرسپولیس دهه ۶۰ است یا نه، تأکید 
کرد: این تیم یک مقدار شبیه تیم دهه ۶۰ هست، اما هنوز مثل آن تیم نیست. تیم دهه 
۶۰ ما یک چیز دیگر بود. زمان ما که پولی نبود.  پیشکسوت فوتبال کشورمان و باشگاه 
پرسپولیس درباره اینکه مهدی طارمی و چند بازیکن پرسپولیس به دلیل دریافت نکردن 
پول اعتصاب کرده بودند، گفت: آنها جوانی و اشتباه کردند. نباید این کار را می کردند و 
طارمی هم اشتباه کرد. او نباید وارد حاشیه شود و وظیفه اش است فقط تمرین کند و 
گل بزند. پروین درباره اینکه در آستانه عید نوروز است و آیا از کسی عیدی می دهد یا نه، 
خاطرنشان کرد: کسی را نداریم عیدی بگیریم و فقط عیدی می دهیم. به نظرم این عیدی 
دادن و گرفتن هم سنت خوبی است، به خصوص برای آنهایی که عاشق نوروز هستند. 
امیدوارم همه ملت ایران در این عید صحیح و سالم باشند و خوش بگذرانند. سرمربی 
اسبق پرسپولیس در خصوص اینکه به چه کسی عیدی می دهد و میزان عیدی هایش 
چقدر است، خاطرنشان کرد: من به نوه هایم عیدی می دهم. ۵۰۰ تومن بیشتر هم عیدی 

نمی دهم، چون بیشتر از این ندارم.

گزارش برنامه نود؛

داییبااختلافبهترینمهاجمشد

لیگ قهرمانان آسیا؛

الجزیرهوتراکتورسازی؛جدالیتکراریوانتقامی

در شبی که علی دایی به عنوان بهترین مهاجم فوتبال 
ایران بعد از انقلاب انتخاب شد، رئیس فدراسیون فوتبال به 
شائبات مختلف درباره عملکردش و حضور برادر همسرش در 

فدراسیون پاسخ داد.
به گزارش خبرنگار مهر، برنامه این هفته نود با سئوال 
و  داشت  اختصاص  انقلاب  از  بعد  نوک  مهاجم  بهترین 
حمید  دایی،  علی  پیوس،  فرشاد  باوی،  کریم  گزینه های 
علیدوستی، رضا عنایتی، علی اصغر مدیرروستا، صمد مرفاوی 
و وحید هاشمیان  برای این نظرسنجی در نظر گرفته شده 

بود.
سورپرایز دختر فوتبالیست ایرانی

ابتدا الهام فرهمند بازیکن تیم آینده سازان که گل وی در 
برنامه هفته گذشته جزو گل های برتر فوتبال قرار گرفته بود، 
اولین میهمان نود بود. او که از طریق اسکایپ با فردوسی پور 
صحبت می کرد، انتخاب گلش به عنوان یکی از گلهای برتر را 
سورپرایز بزرگی دانست و این اقدام فردوسی پور را گام بلندی 

در جهت پیشرفت فوتبال بانوان دانست.
بررسی عملکرد نمایندگان ایران در آسیا

و  آهن  ذوب  سپاهان،  دیدارهای  از  گزارشی  سپس 
تراکتورسازی مقابل حریفان آسیایی خود پخش شد. کاوه 
رضایی مهاجم ذوب آهن بعد از پایان دیدار با لخویا گفت: 
دیدار ما با فنرباغچه ترکیه قبل از شروع لیگ خیلی به ما 
کمک کرد تا نحوه بازی مقابل تیم هایی که کلاس بالاتری 

دارند را یاد بگیریم.
صحبت های تلخ اکبر کارگرجم

اکبر کارگرجم پیشکسوت فوتبال ایران و باشگاه استقلال 
که همچنان با بیماری خود دست به گریبان است، صحبتهایی 
را درباره وضعیتش انجام داد. وی با بیان اینکه تحت شیمی 
درمانی بوده است، به پرداخت هزینه هایش توسط دوستان و 

شرکت پیشکسوتان اشاره کرد.
کمک  فوتبال  فدراسیون  از  آیا  اینکه  درباره  کارگرجم 
خواسته است یا خیر، گفت: فکر نمی کنم در فدراسیون فوتبال 

کسی مرا بشناسد!
آرزوی لیورپولی فردوسی پور برای پسر آرام تیم ملی!

مهدی ترابی بازیکن ملی پوش تیم سایپا دیگر میهمان 
برنامه نود بود.  وی در خصوص آمار عجیب گلزنی اش در 
باشگاه و تیم ملی تاکید کرد: در تیم سایپا در ۴۰ بازی فقط 
یک گل زده ام ولی آمار گلزنی ام در تیم ملی خوب است. 
وی درباره کم حرف بودنش خاطرنشان کرد: درست است 
اینجا ساکت و آرامم ولی در زمین فوتبال و داخل خانه اینطور 

نیستم !
ترابی با بیان اینکه در حال حاضر ترم چهارم رشته مدیریت 
است، گفت:  در دانشگاه پیام نور تحصیل می کنم. اگر در اردو 

نباشم، در امتحانات پایان ترم شرکت می کنم.
وی درباره اینکه طرفدار کدام تیم خارجی است، با شوخی 
خطاب به مجری برنامه نود که طرفدار تیم لیورپول است، 

گفت: لیورپول نه، من طرفدار رئال مادرید هستم. هدف اول 
من بازی در اروپا است. الان هم کلاس انگلیسی می روم.

ابراز  ترابی  با  پایان صحبت هایش  در  پور هم  فردوسی 
امیدواری کرد که وی یک روز در تیم لیورپول بازی کند!
گلایه حاج صفی از زبان آلمانی و مجله کیکر!

گزارشگر نود با حضور در باشگاه اف.سی فاو فرانکفورت 
گزارش کوتاهی از احسان حاج صفی تهیه کرده بود. حاج 
فرانکفورت گفت:  تیم  صفی درباره آخرین وضعیتش در 
خوشبختانه در تیم جا افتاده ام. در حال یادگیری زبان آلمانی 
هستم ولی این زبان خیلی سختتر است انگلیسی است. 
باشگاه برای ما هفته ای سه جلسه کلاس گذاشته است ولی 

واقعیت این است که زبان سختی است.
وی افزود: با سرمربی و دیگر بازیکنان دست و پا شکسته 
انگلیسی صحبت می کنیم. یک دوست آلمانی هم دارم که 

اگر کار واجب داشته باشم از او کمک می گیرم.
بازیکن تیم ملی درباره نمرات پایین مجله کیکر به وی هم 
گفت:  اصلا توجهی به نمرات این مجله ندارم. عملکرد من 
خوب بوده است ولی کیکر نمرات پایینی به من داده است. 
من کار خودم را می کنم و سعی دارم بهترین عملکرد را 

داشته باشم.
منصوریان: دارستانی شرایط روحی خوبی نداشت

علیرضا منصوریان سرمربی تیم نفت میهمان تلفنی برنامه 
نود بود. وی درباره درگذشت اکبر دارستانی و سکته وی در 
تمرین، گفت: حوالی ظهر دوشنبه با دارستانی صحبت کردم 
و گفتم بخشی از تمرینات را انجام بدهد. البته دارستانی نسبت 
به مسائل مالی و روحی و روانی بازیکنان خیلی حساس بود 
و دوشنبه هم با من در اینباره صحبت کرد. این فشارهای 
روحی و مالی و همه چیز دست به دست هم داد تا این مرد 

عزیز را از دست بدهیم.
سرمربی تیم فوتبال نفت یادآور شد: دارستانی در پنج 
شش روز گذشته شرایط روحی و مالی خوبی نداشت. قرار 
شد مراسم تشییع پیکر دارستانی صبح چهارشنبه از ورزشگاه 
امجدیه صورت بگیرد و مراسم بزرگداشت هم روز جمعه در 

مسجد جامع شهرک غرب برگزار می شود.
دایی با اختلاف بهترین مهاجم شد

در برنامه این هفته، حدود یک میلیون و چهارصد هزار 
نفر در نظرسنجی پیامکی انتخاب بهترین مهاجم ایران بعد از 
انقلاب شرکت کردند که علی دایی با ۷۳ درصد و با اختلاف 
نسبت به سایر گزینه ها اول شد و فرشاد پیوس با 1۰ و رضا 

عنایتی با ۵ درصد دوم و سوم شدند.

تیم تراکتورسازی تبریز امروز دیدار برگشت خود را مقابل الجزیره امارات برگزار می کند. 
تراکتورسازان برای تضمین صعود به مرحله حذفی باید از همین دیدارهای ابتدایی به فکر 

کسب حداکثر امتیازات باشند.
به گزارش خبرنگار مهر، هفته دوم رقابتهای لیگ قهرمانان فوتبال آسیا روز چهارشنبه پی 
گرفته می شود که طی آن از گروه C این مسابقات تیم تراکتورسازی تبریز در زمین الجزیره 

امارات به میدان می رود و برای دومین بار  پیاپی برابر این حریف قرار می گیرد.
تراکتورسازی بر خلاف لیگ برتر، شروع خوبی در لیگ قهرمانان آسیا داشت و هفته گذشته 
در تبریز این تیم اماراتی را با حساب ۴ بر صفر شکست داد. شاگردان قلعه نویی از همان ابتدای 
مسابقه حریف را تحت فشار قرار دادند و با ارائه یک بازی تهاجمی نتیجه ای خوب را در آغاز 

راه کسب کردند.
حالا شرایط متفاوت است. تجربیات قبلی نشان داده تراکتورسازی در خانه حریفان آسیایی 
آنطور که باید کار نکرده و الجزیره هم در خانه تیمی قدرتمند و خطرناک است. این تیم به طور 
حتم برای جبران نتیجه هفته گذشته و انتقام شکست سنگین دور رفت به میدان خواهد آمد.

اگر تراکتورسازی مثل بازی رفت به میدان برود و اجازه ندهد حریف بر بازی مسلط نشود 
پیروزی در زمین الجزیره دور از دسترس نیست با این حال حتی کسب نتیجه تساوی هم 

نمی تواند در خانه حریف نتیجه بدی تلقی شود.
سرخ پوشان تبریزی اگر می خواهند مثل سال های قبل خروجی زودهنگام از لیگ قهرمانان 
آسیا نداشته باشند باید امتیازات لازم را در دیدارهای ابتدایی خود کسب کنند تا در روزهای 

پایانی مرحله گروهی به مشکل بر نخورند.
در دیگر دیدار این گروه الهلال عربستان میزبان پاختاکور ازبکستان است. دیدار رفت دو تیم 
که به میزبانی پاختاکور برگزار شده بود با تساوی ۲ بر ۲ پایان یافت و باید دید تیم ازبکستانی 

در زمین الهلال هم می تواند این تیم را متوقف کند.

افشارزاده:

اختلافیدراستقلالوجودندارد
سرپرست استقلال اعلام کرد اختلافی که میان مظلومی و صالح به وجود آمده، امری 

طبیعی بوده و در حال حاضر هیچ اختلافی در تیمش وجود ندارد.
بهرام افشارزاده در حاشیه دیدار تیم های رسانه ورزشی و پیشکسوتان استقلال و 
پر سپولیس گفت: به خاطر بزرگداشت مرحوم بهزادی و احدی در اینجا جمع شدیم و 
خوشحالم از این که به یاد این عزیزان درگذشته هستیم. همچنین به باشگاه نفت هم بابت 

درگذشت مربی این تیم تسلیت می گویم. برگزاری این مراسم ها قابل تقدیر است.
او در پاسخ به سوالی درباره بدهی های خارجی باشگاهش نیز بیا ن  کرد: مسائل مالی در 

حال حل شدن است و ما طبق برنامه بدهی ها را پرداخت خواهیم کرد.
سرپرست استقلال در پاسخ به این سوال که نظرش راجع  به جذب عادل شیحی چیست 
نیز اظها ر کرد: امیدواریم این بازیکن بتواند مثمرثمر باشد. او بازیکن خوبی است که می تواند 
در کنار سایر بازیکنان برای استقلال تلاش کند و دل هو اد ا ران را شاد کند. برای جذب او 

حساسیت به خرج دادیم تا بازیکن خوبی را جذب کنیم.
افشارزاده در پایان و در پاسخ به سوالی درباره اختلافات مظلومی و صالح گفت: اختلاف 
در هر تیمی طبیعی است و بین مظلومی و صالح چیزی نبوده و این مساله را رسانه ها بزرگ 

کردند و هیچ اختلافی در استقلال وجود ندارد. 

پیوس:داییازمنبهتربود
پیشکسوت پرسپولیس می گوید انتخاب علی دایی به عنوان بهترین مهاجم بعد از انقلاب 

انتخابی شایسته بوده است.
 فرشاد پیوس در حاشیه دیدار تیم رسانه و پیشکسوتان استقلال و پر سپولیس درباره 
این دیدار گفت: فکر می کنم بازی خوبی باشد. کلا برگزاری این بازی ها خیلی خوب است و 
باید همیشه یاد قدیمی ها را زنده نگه داریم. حیف شد بهزادی و احدی از پیش ما رفتند و 
جای آنها در بین ما خیلی خالی است. این دو از بزرگان فو تبا ل ایران بودند و در اینجا جمع 

شدیم تا یاد آنها را زنده نگه داریم.
وی در پایان و در پاسخ به این سوال که نظرش راجع  به انتخاب علی دایی به عنوان 
بهترین مهاجم بعد از انقلاب چیست نیز گفت: دایی مهاجم بزرگی بود که به نظرم به حق به 
عنوان بهترین مهاجم انتخاب شد. او افتخارات زیادی دارد و از من بهتر بوده است. خوشحال 

هستم که مدتی با او هم بازی بودم. به او تبریک می گویم و برایش آرزوی موفقیت دارم.

بازی کثیف آغاز شد

تماسدلالمعروفبابازیکنان
یکتیمدستهاولی

با نزدیک شدن به روزهای حساس لیگ دسته اول فوتبال، بار دیگر بازی های کثیف آغاز 
شده و برخی افراد اقدام به کارهای غیراخلاقی می کنند.

لیگ دسته اول فوتبال به هفته های حساس خود رسیده و روز گذشته هفته بیست وهشتم 
این مسابقات برگزار شد. با توجه به حضور ۲۰ تیم و برگزاری این رقابت ها در یک گروه، 
۳ تیم به صورت مستقیم به لیگ برتر صعود می کنند و این در حالی است که در فاصله 9 

هفته مانده به پایان این رقابت ها خبرهای خوبی به گوش نمی رسد.
با توجه به رقابت چند تیم برای صعود به لیگ برتر، یکی از دلالان معروف فوتبال ایران 
که سابقه بازداشت هم دارد در تماس با چند بازیکن یک تیم مدعی صعود، به آنها گفته 
پیش  قرارداد سال آینده شان )قرارداد داخلی شان( با یکی دیگر از تیم های مدعی صعود 
به لیگ برتر آماده است. این دلال به این بازیکنان گفته که تیم مدنظر او به لیگ برتر راه 
پیدا می کند و پیشنهادی چندصد میلیونی برای عقد قرارداد با بازیکنان این تیم به آنها 

داده است. 
به نظر می رسد در روزهای پایانی لیگ دسته اول باید نظارت بیشتری روی این مسابقات 
صورت بگیرد تا جلوی چنین مسائلی گرفته شود و در نهایت تیم هایی که شایسته هستند، 

»پاک« به لیگ برتر صعود کنند.

تسلیتکیروشوکادرفنیتیمملیدرپی
درگذشتمربینفت

مارکار آقاجانیان، اوسیانو کروز، کارلوس کی روش، کارلوس کی روش و آرین قاسمی 
سرمربی و اعضای کادر فنی تیم ملی درگذشت مربی نفت تهران را تسلیت گفتند.

کارلوس کی روش و کادر فنی تیم ملی درگذشت علی اکبر دارستانی، مربی تیم فوتبال 
نفت تهران را تسلیت گفتند.

در این پیام تسلیت آمده است: »مرگ ناگهانی علی اکبر دارستانی داغ تازه ای را بر دل 
فوتبال ایران گذشت. درگذشت این مربی زحمتکش حین انجام وظیفه در تمرین، نشان 
دهنده تعهد بالای این مربی ایرانی است که جان خود را در راه پیشرفت و اعتلای فوتبال 
ایران از دست داد. این فقدان را ابتدا به خانواده این عزیز و در درجه دوم به جامعه ورزش 
ایران تسلیت می گوییم و از خداوند منان برای او آرامش و آمرزش و برای خانواده این مرحوم 

صبر مسئلت داریم«.
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علی کفاشیان:

دلم نمی آید فوتبال را رها کنم
نیاز ندارم کی روش برایم رای جمع کند

رئیس فدراسیون فوتبال ایران با بیان اینکه نیازی ندارد که سرمربی 
تیم ملی برایش رای جمع کند، گفت: من هشت سال برای فوتبال 

زحمت کشیده ام و دلم نمی آید آنرا رها کنم.
به گزارش خبرنگار مهر، علی کفاشیان با حضور در برنامه نود 
به سئوالات، شبهه ها و مسائل مختلف پاسخ داد و تاکید کرد که 
کارلوس کی روش را وارد بازی انتخاباتی خود نکرده است. کفاشیان 
که شور و نشاط همیشگی را ندارد، از یک طرف گفت که دلش نمی 
آید فوتبال را رها کند و از طرف دیگر گفت که اصراری به ادامه کار 
در فدراسیون فوتبال ندارد. او همچنین درباره حضور نهادهای نظارتی 
در دفتر کارش و بردن وسایل و مدارکش و همچنین دلایل برکناری 

نواب رئیس و فشارهای وزارت ورزش توضیحاتی داد:
* در حال حاضر زیاد سر حال نیستم. یک مدت است که آن نشاط 

همیشگی را از دست داده ام!
* در انتخابات زیاد دیگر شرکت کرده بودم که نتایج آن قابل پیش 

بینی بود ولی اینبار انتخابات فیفا کاملا غیر قابل پیش بینی بود.
* اینفانتینو خیلی روی صحبتهایش مسلط بود ولی برای شیخ 
سلمان هم کار شده بود و رای خوبی هم آورد ولی در نهایت اینفانتینو 

انتخاب شد.
* به صلاح فوتبال نیست بگوییم به چه کسی رای داده ایم. شاید 
اگر شیخ سلمان رای آورده بود، می گفتیم به چه کسی رای دادیم. 
ما الان هم با شیخ سلمان کار داریم و هم اینفانتینو. برای همین نباید 
بگوییم به چه کسی رای دادیم. ما با هر دو نفر صحبت کرده بودیم. به 

صلاح است که رای ما مخفی باشد.
* بعد از انتخابات دیگر شیخ سلمان را ندیدم ولی نظر او روی ایران 
مثبت است. شیخ سلمان بر عکس بن همام در کنفدراسیون فوتبال 

آسیا حضور تشریفاتی دارد و دخالت زیادی در کمیته ها ندارد.
* اینکه چه کسی رئیس فیفا شود، مهم نیست. برای ما منافع 
فوتبال ایران مهم است. ما نمی توانیم مستقیم با رئیس فیفا در ارتباط 

باشیم و چیزی بخواهیم.
* اگر شیخ سلمان رئیس فیفا می شد، فضای بیشتری برای ما در 
AFC باز می شد. این یکی از استدلال های ما بود که رئیس فیفا 
آسیایی باشد. اینکه رئیس فیفا از آسیا و در واقع شیخ سلمان باشد، 

به ما نزدیک بود.
* اینفانتینو به یکی از دوستان ما گفته بود احتمال می دهم رای 
ایران به سمت شیخ سلمان باشد. تمام کارهای ما برای فیفا از طریق 
AFC صورت می گیرد. کنفدراسیون فوتبال آسیا برای ما اهمیت 

بیشتری دارد.
* بعضی ها به من می گویند دلمان را در فدراسیون فوتبال  زده ای 
و باید یک نفر دیگر بیاید. من هشت سال کار کرده ام و با روزهای اول 
فرق دارم. روز اول به آنصورت سر و سامان نداشتیم. نسبت به هشت 
سال قبل خیلی پیشرفت داشته ایم. دلم نمی آید فوتبال را همینطور 

رها کنم. من هم در این ساختن فوتبال سهم داشته ام.
* فضای فوتبال را مسموم و فاسد نشان می دهند. این بد است. شما 
نگاه کنید ما هشت سال پیش کجا بودیم و حالا کجا هستیم. امکانات 
ما را با هشت سال پیش مقایسه کنید. اصلا ما را با یک فدراسیون 
موفق دیگر مقایسه کنید. ما با حداقل امکانات کار کرده ایم. من با 
رئیس بعضی از فدراسیون ها رفیق هستیم. شما نگاه کنید که آنها 

چه امکاناتی دارند.

* بودجه سال آینده ما ۵۰ میلیارد تومان است که ۲۲ میلیارد 
آن صرف تیم ملی بزرگسالان می شود که البته این پول را در می 
آوریم. ما درآمدزایی هم داریم. البته توقع کمک زیادی از وزارت ورزش 
نداریم ولی از ما حمایت کنند. وقتی ذهنیتها خراب شود که فوتبال 

فاسد است، بد است.
* خیلی از اعضای هیات دولت فوتبالی بودند ولی آنقدر فضا را بد 
نشان دادند که دیگر جرات نمی کنند از فوتبال حمایت کنند. این 

حمایت را ما برای خودمان نمی خواهیم.
* کی روش چندبار گفته نمی خواهم با این فضا کار کنم. او حق 
دارد. سرمربی تیم ملی امکانات بیشتری می خواهد که نتوانستیم آنرا 
فراهم کنیم. روند ما طوری نیست که نشان بدهد می توانیم امکاناتش 
را فراهم کنیم. برای همین کی روش استعفا داد تا دست رئیس بعدی 

فدراسیون باز باشد.
* شاید کی روش به من علاقه دارد که استعفا داده! نگاه او همیشه 

حمایتی است.
* من کی روش را وارد بازی تبلیغاتی خودم نکردم. من اصلا نیازی 

به این کار ندارم.
* کی روش آدم باهوشی است و بازی نمی خورد که بخواهد با من 
فضایی را ایجاد کند. مردم او را دوست دارند. بازیکنان تیم ملی هم او 
را خیلی قبول دارند. خب به همین خاطر او گاهی وقتها هم ناز می 
کند و ما هم ناچاریم نازش را بخریم. من نیازی ندارم که کی روش 

برای من رای جمع کند.
* اینکه بخواهیم در مجمع فدراسیون با وزارت ورزش اختلاف 
داشته باشیم، خطرناک است. به صلاح فوتبال نیست که هر روز دعوا 
باشد. در این دعوا، بچه، یعنی فوتبال لطمه می خورد. در مجمع قبل 
شرایط فرق داشت چون تصور این بود که دولت تغییر می کند و 

سازگاری بیشتری بین فدراسیون و وزارتخانه پیش می آید.

* آن اوایل وزارت فعلی ورزش فکر می کرد ما رو در روی آنها 
هستیم. ما اگر نایب رئیسها را هم عوض کردیم برای فوتبال و تعامل 

بود. تغییر نایب رئیسها و دبیر کل برای این نبود که خودم بمانم.
* خود اعضای هیات رئیسه به این نتیجه رسیده بودند که تغییراتی 
در فدراسیون ایجاد شود و حتی صحبت شده بود که آقای نبی را 

عوض کنیم.
* باید جوری کار کنم که نظر وزارت ورزش را هم جلب کنم! خب 
آنها می گویند مثلا ما به دو نفر شما اعتماد نداریم و دو نفر دیگر را 

معرفی کنید!
* از 8 ماه قبل از رفتن خانم فریده شجاعی گفته بودند ایشان نباشد. 
ما صبر کردیم تا مجمع برگزار شود و در مجمع تصمیم گیری کنیم.

* یکی از افتخارات فدراسیون فوتبال این است که تراز مالی همه 
چیز آن شفاف است. اینبار حسابرسِ قسم خورده آمد و ما حتی 

مجمع را دو ماه عقب انداختیم.
* فکر می کنید کل بودجه ما در فدراسیون چقدر است؟ حساب 
مالی ما، اسپانسر لباس ما و سایر موارد همه چیز مشخص است. برای 
اسپانسر لباس 1۰ شرکت جلو آمده اند. بعد از اجرای برجام، کلی 

شرکت جلو آمده اند و ما در حال مذاکره هستیم.
* برادر همسر من در فدراسیون فوتبال هیچ پستی ندارد. من ایشان 
را به عنوان معتمد خودم برای امضای مسائل مالی در کنار خودم دارم 
و در فدراسیون دو و میدانی و کمیته المپیک هم ایشان کنار من 
بوده است. تمام مسائل مالی زیر نظر برادر همسر من نیست. او فقط 
اسناد و مدارک را کنترل می کند که قبل از امضای من درست باشد.

* سیدرضا افتخاری رئیس کمیته فوتسال هنوز برای صحبت درباره 
اسپانسر تیم ملی فوتسال به اسپانیا نرفته است! از وی دعوت شده تا 
به اسپانیا برود و در یک همایش فوتسالی شرکت کند و بعد پیشنهاد 

اسپانسر را بیاورد تا ما بررسی کنیم.

* یک روز به دفتر ما آمدند و مدارک را بردند. وقتی همه جا می 
گویند فساد همه جا را گرفته و یک نماینده در تلویزیون می گوید من 
متهم درجه اول هستم، نهادهای نظارتی مشکوک می شوند و وسایل 
ما را خواستند. اگر به خودم می گفتند وسایلم را می دادم ولی با حکم 
آمدند و مدارک را با خود بردند. وسایل و مدارک آقای طباطبایی را 

هم بردند و از ایشان هم بازجویی شد و پاسخگو بودند.
* برادر همسر من در سفرهای تیم ملی حضور دارد چون نمی 
توانیم حساب ارزی داشته باشیم و پول را حواله کنیم. برای همین 
مجبوریم یک نفر کنار تیم ملی باشد و نقدی کار کنیم تا بعدا اسناد 

و مدارک را بیاورند.
* درست است برادر همسرم مدیر مالی فدراسیون است ولی مدیر 

مالی پست نیست و با کار اجرایی فرق دارد.
* قبل از اینکه با طباطبایی فامیل باشم، دوست بودم و او شخص 
مورد اعتمادم است. اگر 1۰۰ میلیارد تومان هم به طباطبایی بدهم 
مطمئنم که آن پول را به من می دهد. خیالم از این بابت راحت است. 
من این کار را روی دیگران هم کرده بودم ولی خیالم اصلا راحت نبود!

* زمین کمپ تیم ملی بد است. آنجا یک مقدار خیار و هندوانه 
کاشته ایم تا بعدا استفاده کنیم! بازسازی زمین کمپ ۲ میلیارد تومان 
هزینه دارد که این پول را نداریم. در جاهای دیگر ایران هم زمین 

مناسب نداریم برای همین کی روش دنبال اردوهای خارجی است.
* مقایسه من با فدراسیون دادکان و صفایی درست نیست. باید 
حجم فعالیت را ببینیم. ضمن اینکه شرایط اقتصادی هم اصلا قابل 
مقایسه با آن روزها نیست. همین الان یک میلیارد و نیم از فیفا می 

خواهیم که هنوز نتوانسته ایم بگیریم.
* اصراری به ادامه حضورم در فدراسیون ندارم و آنرا به مجمع 
فدراسیون واگذار می کنم تا اگر فرد دیگری هست که توانایی را داشته 

باشد و بتواند بهتر از من کار کند، انتخاب کند.
* همه کارهای ما شکل و سامان دارد. حبیب کاشانی برنامه های 
تیم امید را در هیات رئیسه تصویب کرد و اسپانسرهای زیادی گرفت. 
ما همه کاری برای تیم امید کردیم و فقط مانده بود قراردادها که خود 
خاکپور امضا نکرد. برای افشین پیروانی هم همینطور ولی خودش 
نخواست امضا کند. به هر حال دیر و زود دارد ولی سوخت و سوز ندارد.

* امروز به سازمان بازرسی دعوت شده بودیم ولی نتوانستم به خاطر 
فوت عمه ام به این جلسه بروم.

* من دوره اول فدراسیون هم بازنشسته بودم. اساسنامه فدراسیون 
فوتبال فرق می کند و فرد بازنشسته هم می تواند رئیس شود.

* نمی دانم منظورتان از برخورد محکم مقابل درخواست عربستانی 
ها چیست. در جلسه کنفدراسیون فوتبال آسیا علیرضا اسدی حضور 

داشت و با قدرت توضیحاتش را ارائه کرد.
* دو سال پیش از ما خواستند تا یک نفر را معرفی کنیم تا در 
کمیته وضعیت مسابقات فیفا عضو شود. ما از باشگاه ها خواستیم 
یک نفر واجد شرایط را معرفی کنند که از باشگاه سپاهان یک نفر 

انتخاب شد.
* از روز اولی که به فدراسیون آمدم، بدهکار بوده ایم تا الان ولی 
سعی کردیم اگر 1۰ تومان پول داشتیم، از آن ۲۰ تومان استفاده کنیم.

* سال 8۶ ما نبودیم که ببینیم اساسنامه فدراسیون فوتبال به تایید 
هیات دولت رسیده است یا خیر ولی در اساسنامه چنین چیزی ذکر 

شده که در هیات دولت تصویب شده است.

آگهی فقدان سند مالکیت 
نظر به اینکه مسلم بلاپور طی درخواست شماره 1/88۴۶ مورخه 9۴/۰۳/۰۶ با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت ششدانگ پلاک 118۴۴/۷/۷/1۰۵ اصلی 
بخش 1 قم به شماره مسلسل ۳۵8۷89 ب ۳9 ذیل صفحه ۳1۲ دفتر 81۲ بنام محمد نیک دل ثبت و سند صادر شده است و تمامی مورد ثبت طی سند قطعی ۳1۳۷۲ مورخه 9۳/1۲/۵ 
دفتر ۵۶ قم به مسلم بلال پور منتقل شده است که اسناد اولیه در اثر سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا باستناد تبصره 1 اصلاحی ماده 1۲۰ 
آئین نامه قانون ثبت در 1 نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف 1۰ 

روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
کاظمی_ رییس ثبت اسناد منطقه یک قم 



علمیوسلامت

نبودفرهنگمسواکزدندرکشور
زجرآوراست

یکی از پزشکان داوطلب هلال احمر گفت: عدم وجود فرهنگ مسواک زدن و مراقبت از 
درمان و دندان بزرگترین مشکل این حوزه است.

فریبا زرگرانی در خصوص بزرگترین معضل حوزه دندانپزشکی بیان کرد: بزرگترین 
مشکل مردم در این حوزه عدم فرهنگ مناسب مسواک زدن و مراقبت از دهان و دندان 

است که بسیار زجرآور است، این عدم فرهنگ در شهرهای بزرگ هم دیده می شود.
وی ادامه داد: فرهنگسازی حوزه دندان باید در رسانه های تصویری و تبلیغات مرتبط 
صورت گیرد. من به عنوان یک درمانگر قبل از انجام اقدامات درمانی وظیفه خود می دانم 

که به آموزش های بهداشتی بپردازم.
زرگرانی در خصوص هدف از انجام کارهای داوطلبانه در هلال احمر عنوان کرد: تا 
کنون در حدود 1۲ سفر از سوی موسسه نوآوران سلامت رفته ام و اقداماتی نظیر ترمیم، 
جرم گیری، پر کردن و برخی کارهای پیشگیرانه را انجام داده ام طی این سفرها به روستاهای 

استان هایی مانند کرمان و خوزستان سفر کرده ایم.
وی اضافه کرد: همین اقدامات رایگان درمانی که انجام می دهیم در شهر با مبالغ بسیار 
بیشتر انجام می شود به همین دلیل خوشبختانه اقبال مردم خوب بوده است روزانه طی 
۲ بازه زمانی بیماران را درمان می کردیم اما به عقیده من همواره پیشگیری از درمان 

مهم تر است.
فریبا زرگرانی دندانپزشک از جمله ۳ پزشک است که به دلیل انجام اقدامات داوطلبانه 

صاحب نشان مهربانی از سوی وزیر بهداشت شد.

اینپیشغذالاغرتانمیکند!
با سالاد مارچوبه می توانید آب اضافی تجمع یافته در شکم و پف زیر چشم خود را از 

بین ببرید.
به گزارش  گروه پزشکی باشگاه خبرنگاران؛ امروزه افراد بسیاری تمرکز خود را بر کاهش 
وزن  و کم کردن موادغذایی مصرفی خود قرار داده اند  اغلب مردم  فکر می کنند که اگر 
تناسب اندام داشته باشند سلامتند اما معنای سلامتی تنها در این موضوع خلاصه نمی 
شود یک از مواردی که افراد باید به آن توجه داشته باشند پایین آوردن آب اضافی جمع 

شده در بدن است. 
بخش های مختلفی در بدن مانند کیسه های زیر چشم وجود دارند که آب اضافی بدن 
در آنها جمع می شود. اگر از پف زیر چشمتان رنج می برید و به دنبال زیبایی هستید 
یکی از بهترین راه حل ها برای خلاص شدن از آن از بین بردن آب اضافی تجمع یافته 

در این ناحیه است.
کمبود خواب و آب اضافی بدن یکی ازدلایل پف زیرچشم است همچنین تجمع آب 
اضافی در بدن میتواند باعث ایجاد نفخ درشکم شود . به منظور تنظیم سیستم گوارش بدن 
از بین بردن نفخ شکم یک امر ضروری است . در برخی روزها آب تجمع یافته در بدن به 
قدر ی است که پف زیر چشم شما افزایش یافته و شکمتان بزرگ دیده می شود که هر 

دوی این موارد زیبایی صورت و اندامتان را تحت تاثیر قرار می دهد.
 سبزیجاتی در طبیعت وجود دارند که میتوان به کمک آنها نفخ شکم را ازبین برد ما به 
شما سالادی را معرفی می کنیم که به کمک آن بتوانید آب اضافی تجمع یافته در بدن 

خود را  از بین ببرید که در نتیجه آن پف زیر چشم و نفخ شکم شما از بین برود. 
سالاد مارچوبه، سالاد سالم و مفیدی است که ما به شما توصیه می کنیم تا به کمک آن از 
نفخ شکم و پف زیر چشمتان خلاصی پیدا کنید. این سالاد با آب لیمو، 1 قاشق غذاخوری 
روغن زیتون، فلفل سیاه ، ۲ عدد مارچوبه ، یک سوم فنجان فندق خام ، یک چهارم فنجان 

پنیر مانچگو تازه، ۲ قاشق عسل تازه و کمی نمک دریا تهیه می شود.
برای استفاده از مارچوبه در سالاد باید آن را به شکل بخارپز یا کبابی آماده کنید همچنین 
فندق های خام را به مدت 1۰ دقیقه در تابه تفت دهید پس از تفت دادن فندق ها و آماده 
سازی مارچوبه  آنها را به قطعات کوچک خرد کنید و با مواد دیگر ترکیب کنید  در انتها نیز 

پنیر را بر روی سالاد ریخته و از مزه ی لذیذ این سالاد مفید استفاده کنید. 

نکاتیکهبایددرباره
کرمهایمرطوبکنندهبدانید

یک متخصص پوست و مو اظهار داشت: پوست به طور کامل باید مرطوب بماند تا پوست 
دچار خشکی نشود زیرا خشک شدن پوست باعث می شود چین و چروک بیشتر شود.

دکتر تهرانچی گفت: مرطوب کننده برای پوست لازم است تا پوست بتواند ویتامین ها و 
چربی مفید را جذب کند. برای انواع پوست ها از جمله چرب و خشک توصیه میَ شود تا از 

مرطوب کننده ها استفاده شود. 
وی در ادامه گفت: به طور مثال برای پوست های خشک مرطوب کننده هایی باید استفاده 
شود که چربی های مفید برای پوست را به همراه داشته باشد و از سویی دیگر برای 

پوست های چرب مرطوب  کننده هایی را توصیه می شود که فاقد چربی باشند.
 تهرانچی خاطرنشان کرد: مرطوب کننده ها را باید مناسب با نواحی مختلف بدن 
انتخاب کرد تا اثرات خوبی بر روی پوست داشته باشد. برای نواحی کف پا و دستان 
باید از مرطوب کننده های قوی استفاده شود و یا برای سایر نواحی بدن از لوسیون های 

مرطوب کننده استفاده شود.
 این متخصص پوست در پاسخ به این سؤال که زمان مناسب مصرف مرطوب کننده ها 
چه زمانی است؟ گفت: پوست در طول روز در معرض انواع آلودگی ها قرار دارد، از این رو 

بهتر است تا با استفاده از مرطوب کننده ها در طول شب به پوست فرصت ترمیم دهیم.
 متخصصان پوست بر این نکته تأکید دارند که آخرین کار قبل از خواب باید مصرف 

مرطوب کننده های با کیفیت برای پوست باشد تا پوستی شاداب و باطروات داشته باشیم.

پزشکانهمافسردهمیشوند
تحقیقات حاکی از آن است که بسیاری از پزشکان از بیماری افسردگی و برخی اختلالات 

روحی رنج می برند اما کمتر ترجیح می دهند که درمان شوند.
به گزارش  گروه پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان، بسیاری از افراد بر این باورند که 
پزشکان بیمار نمی شوند یا در مواقع بیماری سریعا خود را درمان می کنند. این در حالی 
است که پزشکان نیز مانند بسیاری از افراد دیگر یا حتی بیشتر از دیگران به بسیاری از 

بیماری ها از جمله افسردگی دچار می شوند و در بیشتر مواقع از درمان طفره می روند.
در واقع به این علت که پزشکان بیشتر با علم پزشکی و داروها آشنا هستند و اطلاعات 
بیشتری راجع به آن ها دارند باعث می شود که دیگران تصور کنند آن ها بیمار نمی شوند 
و به همین علت است که آن ها از مصرف دارو و درمان خود یا رجوع به پزشک دیگر به 

منظور درمان طفره می روند.
بسیاری از پزشکان به علت مواجه شدن با بیماری ها و اختلالات گوناگون و آگاهی از 
مشکلات افراد و همدردی با آن ها بیشتر امکان دارد که به بیماری های روانی یا افسردگی و 

نگرانی مبتلا شوند یا علائم آن را تجربه کنند. 
توجه به این نکته مهم است که نگرانی و افسردگی در پزشکان علاوه بر این که بر آن ها 
تاثیر می گذارد، می تواند بیماران و نحوه درمان آن ها را نیز تحت الشعاع قرار دهد و تاثیرات 
منفی بیشتری داشته باشد. در مواردی که پزشکان از افسردگی و ناراحتی شدیدی رنج 

می برند ممکن است برای بیماران بسیار خطرناک باشد.
در برخی موارد گزارش شده است که افسردگی در میان پزشکان می تواند منجر به 
خودکشی نیز شود و به این علت که پزشکان بیشتر از سایر افراد به داروها دسترسی دارند، 
ممکن است بیش از دیگران خودسرانه دارو مصرف کنند. گاهی اوقات پزشکان دوست 
ندارند برای درمان افسردگی و مشکلات خود به پزشکی دیگر مراجعه کنند و به همین 

علت راجع به بیماری خود با فردی صحبت نمی کنند و از درمان طفره می روند.

آیاشماهمدرسرتانصدامیشنوید؟
بیش از 8۰ درصد از افرادی که مطلبی را می خوانند در ذهنشان صدایی می شنوند که به 

آن گوش می دهند و این صدا از فردی به فرد دیگر متفاوت است.
به گزارش  گروه پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان، شاید برای شما نیز پیش آمده باشد 
هنگامی که مطلبی را می خوانید، احساس کنید که صدایی از پشت سرتان جملاتی را 
می گوید.  شنیدن صداهایی که در سرتان است، شاید در بیشتر موارد شبیه توهم باشد اما 
بنابر مطالعه ای جدید که در مجله روان پریشی منتشر شد، نشان داد که این صداها میان 

افرادی که ساعات زیادی را به مطالعه کردن اختصاص می دهند طبیعی است.
در تحقیقی که بر روی 1۳۶ فرد طی سال های ۲۰۰۶ تا ۲۰1۴ انجام شد، نشان داد 
که 8۲.۵ درصد از آن ها هنگام بی صدا مطالعه کردن یک مطلب صدایی را در ذهن خود 
می شنوند. 1۳ درصد از این افراد توضیح دادند که تنها در برخی موارد این احساس را 
تجربه می کنند به خصوص زمانی که از خواندن مطلبی هیجان زده می شوند یا به شدت 
تحت تاثیر قرار می گیرند. تقریبا بیشتر افرادی که هنگام مطالعه بی صدا این صدا را در 
سر خود می شنیدند، تایید کردند که این صدا رسا، عمقی و دارای لهجه است. برخی این 
صدا را شبیه صدای خود می دانستند. برخی این صدا را مزاحم و برهم زننده تمرکز خود 

می دانستند. محققان بر این باروند که این صدا ممکن است از بخش ناخودآگاه مغز بیاید.
ین نتیجه می تواند در درک توهم های افرادی که از مشکلات روحی و مغزی رنج می برند، 
بسیار مفید و موثر باشد. برخی افراد از شنیدن صدای خود و یا توهم آن رنج می برند که این 
گونه تحقیقات و مطالعات می تواند در درمان بیماری آن ها به پزشکان کمک کند. گاهی 
اوقات این صداها به حدی زیاد می شود که فرد نمی تواند آن را کنترل کند و به همین 
دلیل ترسناک می شود و تمرکز فرد را نیز از بین می رود. ممکن است رابطه ای بین توهم ها 

و صدای درون وجود نداشته باشد اما تحقیقات بیشتر می تواند بسیار کمک کننده باشد.
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یک شرکت معروف خودروسازی قرار است از سریعترین اتومبیل جهان در نمایشگاه بین 
المللی خودرو »ژنو« سوئیس رونمایی کند.

نام این خودرو Bugatti Chiron است و قدرت موتور آن 1۵۰۰ اسب بخار است. برای 
کاهش وزن این خودرو از تیتانیوم و فیبر کربن بیشتری استفاده شده و همچنین اتاق این 

خودرو دارای محفظه ایمنی است که امنیت سرنشینان آن را بالا می برد.
در این خودرو جدید از سیستم توربو چارجر دو مرحله ای استفاده شده است که عملکرد 

آن را نسبت به سیستم های معمولی توربو چارجر ۴ برابر افزایش می دهد.
Bugatti Chiron همچنین دارای سیتستم دوگانه اینجکشن با انجکتور ۳۲ است.

تنها با گذاشتن پا بر روی پدال این خودرو، دو تا از ۴ توربو چارجر ها فعال می شوند و دور 
موتور آن به ۳8۰۰ بر دقیقه می رسد.

رسیدن سرعت صفر تا 1۰۰ در این خودرو کمتر از ۲.۵ ثانیه است و حداکثر سرعت آن 
۴۲۰ کیلومتر در ساعت است.

خودرو Bugatti Chiron می تواند در سه وضعیت اتوماتیک، اتوبان و دستی تنظیم شود 
که هر کدام سرعت خاص خود را دارند ضمن اینکه سیستم خنک کننده آن در هر دقیقه 

۶۰ هزار لیتر هوا و 8۰۰ لیتر آب در موتور آن به جریان در می آورد.
قرار است از این نوع خودرو تنها ۵۰۰ دستگاه تا سال آینده میلادی به قیمت ۲ میلیون و 

۶1۲ هزار دلار تولید شود.

پوششاتصالاتشبکههایبرقرسانینانوییشد

داروییبرایپیشگیریازمشکلاتاستخواندرمبتلایانبهایدز

تشخیصکمخونیدرکمتراز60ثانیهبادستگاهجدید

ساختسنسوردودبرایتشخیصمونوکسیدکربنوآلایندهها

تشخیص کم خونی در آینده نزدیک می تواند به سادگی با قرار دادن یک قطره خون از سر 
انگشت در زیر گوشی تلفن هوشمند صورت گیرد چرا که دانشمندان دانشگاه ایالتی کانزاس 
یک دستگاه زیست پزشکی چاپی سه  بعدی طراحی کرده اند که به این شکل در کمتر از یک 

دقیقه می تواند این بیماری را تشخیص دهد.
به گزارش سرویس علمی ایسنا، دستگاه جدید که در حال حاضر در حال آزمایش است، 

می تواند بر روی همه برای تشخیص ساده و سریع کم خونی استفاده شود.
دستگاه های مراقبت در زمان درمان می توانند در خارج از آزمایشگاه مورد استفاده قرار 
بگیرند. محققان آمریکایی قصد دارند یک دستگاه مراقبتی ارزان تولید کنند که برای کاربرد در 
خانه مناسب باشد. آن ها همچنین این دستگاه چاپی سه  بعدی جدید را برای افرادی طراحی 
کرده اند که دسترسی محدود به خدمات پزشکی داشته و بویژه در کشورهای در حال توسعه 
زندگی می کنند. بیماران مبتلا به بیماری کم خونی از سلول های قرمز خون سالم کمی برای 

انتقال اکسیژن به اندامشان برخوردارند. حدود دو میلیون نفر در سراسر جهان به این بیماری 
مبتلا هستند که نیمی از آن ها را کودکان سنین مهدکودک و زنان باردار در کشورهای در 
حال توسعه تشکیل داده و ۳۰ درصد نیز شامل زنان و کودکان در کشورهای صنعتی هستند.

اگرچه کم خونی می تواند با ویتامین ها یا مکمل های آهن درمان شود همچنین با یک 
رژیم غذایی سلامت قابل پیشگیری است اما به گفته محققان، هنوز بیماری بسیار رایجی 
در کشورهای در حال توسعه بشمار می رود. دستگاه زیست پزشکی محققان از اسلایدهای 
شفاف پزشکی چاپی سه بعدی ساخته شده که حاوی میکروسیالات قابل اتصال به تلفن همراه 
هستند. کاربران می توانند یک قطره از خون خون را به این اسلاید که برای یک آزمایش مبتنی 
بر مقیاس رنگ طراحی شده، بیفزایند و در کمتر از یک دقیقه نتایج را با استفاده از تلفن همراه 
دریافت کنند. محققان اکنون در حال طراحی یک برنامه همراه برای این دستگاه هستند که 

می تواند به مدیریت اطلاعات نمونه خون و ارسال نتایج به پزشک مربوطه کمک کند. 

محققان پارک علم و فناوری دانشگاه تهران با استفاده 
از فناوری IR و جذب اسپکتروسکوپی سنسورهایی برای 
تشخیص گاز مونوکسید کربن حاصل از بخاری های خانگی 
 )CO( عرضه کردند که قادر به تشخیص گاز مونوکسیدکربن

و آلاینده های هوا است.
امیر شیخی هامقدم، مجری طرح در گفت  وگو با خبرنگار 
علمی ایسنا شاخه تحقیقات فیزیک تجربی و نظری را محور 
اساسی فعالیت های خود دانست و اظهار کرد: در حوزه 
فیزیک تجربی، تمرکز تحقیقات ما در زمینه اسپکتروسکوپی 
و طیف نگاری بوده که منجر به تولید محصولات گسترده ای 
در زمینه های طیف نگاری در ناحیه جذبی و نشری شده 
سنسورهای  ساخت  به  می توان  جمله  آن  از  که  است 

تشخیص مواد اشاره کرد.وی تولید سنسورهای کم هزینه 
از  را   )CO( مونوکسیدکربن  سمی  گاز  تشخیص  برای 
دستاوردهای این حوزه اعلام و تصریح کرد: در سال های 
اخیر که کاربرد گاز وسیع تر شده و تقریبا همه کشور به 
شبکه گاز متصل  شده است، مجهز کردن تجهیزات گازسوز 
سمی  گاز  تشخیص  سنسورهای  به  صنعتی  و  خانگی 
 CO مونوکسید کربن از ضروریات است.وی سنسورهای
را دارای دقت بالا دانست و یادآور شد: این سنسورها قادر 
به تشخیص کمترین ذرات منتشر شده در محیط است، از 
این رو موجب جلوگیری از تلفات انسانی و هدر رفت منابع 
می شود.شیخی هامقدم خاطرنشان کرد: در این راستا اقدام 
به تولید سنسور دود با قابلیت کاربردهای شهری کردیم که 

خط تولید این سنسورها نیز به زودی راه اندازی خواهد شد.
وی سنسورهای دود را مبتنی بر فناوری IR و جذب 
اسپکتروسکوپی دانست و گفت: مولکول های گازی موجود 
حوزه  در  ولی  ندارند،  سایه  مرئی  نور  حوزه  در  جو  در 
فرابنفش و مادون قرمز دارای سایه هستند؛ این سایه دار 
بودن مولکول های گاز رمز طراحی سنسورهایی است که 
می تواند گازها و آلاینده ها را تشخیص دهد.مجری طرح با 
تاکید بر این که سنسورهای تولید شده با عنوان سنسور 
دود ILIYA-DBin و سنسور تشخیص CO عرضه شده 
است، تصریح کرد: بر اساس قوانین، تمامی ساختمان های 
بیش از پنج طبقه موظف به تجهیز ساختمان به سنسورهای 

دود هستند.

پهپادهاکوسههایاسترالیاییرا
شناساییمیکنند

به زودی گارد ساحلی استرالیا برای شناسایی کوسه ها و امداد و نجات از هواپیماهای بدون 
سرنشین ویژه استفاده می کند.

به گزارش خبرگزاری مهر، استرالیا با داشتن خط ساحلی بسیار طویل و افزایش آمار 
حمله کوسه ها به شناگرها در این منطقه دست به ابتکار جالبی زده است و با بهره بردن 
از هواپیماهای بدون سرنشین اقدام به شناسایی کوسه های موجود در سواحل این کشور 

می کند.
اگر چه از برنامه ردیاب کوسه بر روی گوشی های هوشمند برای تشخیص موقعیت 
کوسه ها و فاصله گرفتن از آنها استفاده می شود اما با روز افزون شدن شناگرها و توریست ها 

در استرالیا همچنان خطر حمله کوسه ها در این کشور برای شناگران تهدید جدی است.
از این رو قرار است که هواپیمای بدون سرنشین نقطه یاب کوسه در آبهای کم عمق به 
کمک گارد ساحلی این کشور بیاید. این هواپیمای بدون سرنشین دارای دوربین قوی و 
فناوری های حسگر است ضمن اینکه می تواند 1۵۰ دقیقه پرواز و 1۰۰ کیلومتر پیمایش 

داشته باشد.
قرار است که نرم افزاری بر روی این هواپیما قرار بگیرد تا در شرایط اضطراری بصورت 

خودکار با گاردساحلی یا تیم غریق نجات ارتباط برقرار کند و منطقه خطر را اعلام کند.
این هواپیمای بدون سرنشین به دلیل داشتن دوربین مادون قرمز حتی در شب هم قادر 

به شناسایی کوسه ها است.
از دیگر ویژگی این هواپیمای بدون سرنشین، توانایی ارسال تجهیزات اولیه امداد و نجات 

به مصدومین است.

سریعتریناتومبیلجهانرونماییمیشود

محققان در یک شرکت دانش بنیان موفق به تولید نانو 
پوشش اتصالات شبکه های برق برای جلوگیری از خوردگی و 

ایجاد هزینه های اضافی در این شبکه ها شدند.
مژده رضایی، رئیس هیات مدیره یک شرکت دانش بنیان 
در پارک علم و فناوری استان هرمزگان در گفتگو با خبرنگار 
مهر گفت: در اتصالات شبکه های برق رسانی که در معرض 
قرار گرفتن با آب و هواهای مختلف قرار دارند ممکن است 
خوردگی ایجاد  و از این طریق به کل شبکه برق رسانی آسیب 

وارد شود.
این  از  تا  آمدیم  بر  به همین منظور درصدد  افزود:  وی 
برق رسانی  به شبکه های  تحمیل هزینه  و  ها  خوردگی 

جلوگیری کنیم.
وی با تاکید بر اینکه نقش اتصالات از خود شبکه های برق 
رسانی مهم تر است، گفت: اگر اتصالات نتوانند استقامت داشته 
باشند شبکه برق رسانی آسیب می بیند و هزینه میلیاردی به 

دنبال خواهد داشت.
رضایی خاطر نشان کرد: در این طرح دانش بنیان که از 
فناوری نانو برای تولید آن استفاده شده است می توان به عنوان 

پوششی برای جلوگیری از خوردگی های اتصالات شبکه های 
برق رسانی استفاده کرد تا اختلال در شبکه برق رسانی یک 

منطقه به وجود نیاید.
به گفته وی، نمونه خارجی این نانوپوشش وجود دارد ولی 
علاوه بر هزینه های بالای آن، جوابگوی خوردگی در سیستم و 
قطعات برق نیستند، از همین رو به کارگیری نانو پوشش های 

ایرانی می تواند به صرفه تر باشد.
رضایی خاطر نشان کرد: این نانو پوشش در تمام قطعاتی 
که نقش اتصالی برق همچون سیم ها و کابل ها را دارند به 

کار می رود.
وی با بیان اینکه خوردگی در اتصالات شبکه های برق بیشتر 
در مناطق شرجی ایجاد می شود، گفت: البته که در کل کشور 
این خوردگی ها در شبکه های برق رسانی به وجود می آید 

ولی نسبت این خودگی بیشتر و کمتر است.
وی افزود: پوششی که تهیه شده به صورت نیمه محلول و 

مانند رنگ است که روی قطعات پوشش داده می شود. 
وی افزود: امسال نمونه صنعتی نانوپوشش های اتصالات 
شبکه های برق رسانی به تولید رسیده و قرار است در سال 9۵ 
به تولید انبوه برسد. هزینه این نانوپوشش، یک هشتم هزینه 
های نمونه خارجی بوده و کاملا به صرفه تر و ماندگار تر است.

محققان دانشگاه اموری دریافته اند که یک دوز از دارویی موسوم به "زولدرونیک اسید" 
می تواند مانع از دست دادن حجم استخوانی در بیماران مبتلا به ایدز تحت درمان های 

ضدویروسی )ART( شود.

به گزارش سرویس علمی خبرگزاری دانشجویان ایران )ایسنا( منطقه اصفهان، تأثیرات این 
دارو تا آخرین هفته های چهل وهشتم درمان که هم زمان شدیدترین شدت از دست دادن 

استخوانی را بر جای می گذارد، باقی می ماند.
طی این پژوهش، ۳۴۳ نفر با HIV مثبت با میانگین سنی ۳۰ تا ۵۰ سال را که پوکی 

استخوان و بیماری ایمنی دیگری غیر از ایدز نداشتند، مورد مطالعه قرار گرفتند.
درمان با زولدرونیک با کاهش ۷۳ و ۶۵ درصدی از دست دادن حجم استخوانی در هفته 1۲ 

و ۲۴ مرتبط بود و این اثر تا هفته های چهل و هشتم این تحقیق نیز پابرجا بود.
پیشرفت از دست دادن حجم استخوانی تقریباً در تمام مصرف کنندگان دارونما دیده شد و 
این در حالی بود که در گروه مصرف کنندگان زولدرونیک هیچ مورد از این دست مشاهده نشد. 
از دست دادن استخوان در مردان بیشتر از زنان دیده شد و در عوض درمان با زولدرونیک اسید 

در مردان بهتر از زنان جواب داد.
این درمان تأثیری بر سرعت سرکوب ویروس یا پاسخ های ایمنی نداشت.این یافته های طی 

کنفرانس رتروویروس و عفونت های فرصت طلب در بوستون آمریکا مطرح شد. 

خوراکیهاییکهدردتانراتسکینمیدهد

یک متخصص تغذیه و رژیم درمانی بیان کرد: خوراکی هایی در طبیعت وجود دارند که 
به جای داروهای شیمیایی می توان از آنها استفاده کرد. این خوراکی ها تأثیرات مثبتی بر 

بدن می گذارند.
دکتر رضا صفوی گفت: دردهای مزمن به حدی نافذ و شدید هستند گاهی اوقات حتی 

با استفاده از داروها نیز نمی توان باعث تسکین موقت آنها شد. 
وی افزود: از هر ۵ نفری که مبتلا به درد مزمن هستند معمولاً ۴ نفر آنها درمان های 
جایگزینی مانند خوردن مواد غذایی تسکین دهنده درد را امتحان کرده اند. افراد توانسته اند 

با خوردن این غذاها به تسکین درد خود کمک کنند. 
صفوی تصریح کرد: با توجه به اهمیت غذاهای تسکین دهنده درد مهمترین آنها عبارتند 
از: قهوه، زنجبیل، روغن زیتون، ماهی، زردچوبه، انگور قرمز، نعناع، گیلاس ترش، پرتقال 

و آویشن.
وی افزود: انگور قرمز حاوی یک ترکیب شیمیایی به نام رسوراترول است که خاصیت 
ضدالتهابی دارد. در خوراکی هایی مانند میوه توت می توان این ترکیب شیمیایی را یافت. 
رسوراترول باعث متوقف ساختن سلول هایی می شود که در افزایش درد مؤثر هستند. این 
ترکیب شیمیایی در مقابله با درد مؤثر است. با ترکیب رسوراترول و زردچوبه و مصرف این 

ترکیب می توان توانایی بدن را در مقابله با التهاب افزایش داد.
خوراکی های ضد درد عبارتنداز:

زردچوبه: کورکومین فعال زردچوبه و یک آنتی اکسیدان قوی است. خواص ضدالتهابی 
و ضد درد دارد زردچوبه یک روش محتمل برای تسکین درد مزمن بیماری آرتریت 
روماتوئید است. زردچوبه را به عنوان کپسول نیز می توان یافت برای کاهش دردهای مزمن 
می توان به غذاها زردچوبه افزود. روغن زیتون: زیتون خواص ضدالتهابی دارد. افرادی که 
مزایای رژیم غذایی مدیترانه ای را می دانند کمتر دچار مشکلات سلامت مرتبط با التهاب 
مانند بیماری مفصلی یا دیابت شده اند. روغن زیتون حاوی ترکیباتی مانند ایبوپروفن و 
ژلوفن است که می تواند به تسکین درد کمک کند. اگر درد مزمن دارید از این روغن در 

سالادها و غذاهای خود استفاده کنند.
قهوه: مصرف بسیار کم قهوه باعث کاهش احساس خستگی در هنگام انجام کار می شود. 
قهوه یکی از منابع غذایی کافئین دار است. کافئین را می توان در شکلات و چای نیز 
یافت. کافئین باعث تسکین درد می شود اما در مورد میزان مصرف کافئین باید با پزشک 
خود صحبت کنید. ماهی: یکی از غذاهای دریایی و سرشار از اسیدهای چرب امگا ۳ 
است. ماهی ارزش غذایی فراوانی دارد و نه تنها در کاهش التهاب مؤثر است بلکه مزایای 
سلامت دیگری نیز دارد. ماهی تأثیر زیادی در کاهش درد داشته و باعث کاهش التهاب 

درد مفاصل می شود، این غذای دریایی می تواند درد حاصل از آرتروز را محافظت کند.
زنجبیل: یک داروی گیاهی، خوراکی و ادویه ای است. برای تسکین حالت تهوع می توان 
از این گیاه استفاده کرد. زنجبیل می تواند درد حاصل از تورم را تسکین دهد. این گیاه تأثیر 
منظم و دائم در کاهش درد مفاصل دارد. گذاشتن زنجبیل در رژیم غذایی یا مصرف قرص 
زنجبیل عوارض جانبی دارد، این عوارض محدود و ناچیز است. پرتقال: سرشار از ویتامین 
C است و در رفع سرماخوردگی مفید می باشد. پرتقال حاوی آنتی اکسیدان هستند که 
باعث کاهش خطر ابتلا به بیماری های التهابی مانند آرتریت روماتوئید می شود. خوردن 
این میوه در عدم ابتلا به بیماری های التهابی و تورمی مؤثر است. آویشن: گیاهی است 
که برگ های کوچک و خوشمزه دارد و می توان از آن به عنوان طعم دهنده در بسیاری 
از غذاها استفاده کرد. ترکیبات موجود در آویشن درد را کاهش می دهد. آویشن به عنوان 
یک داروی ضدالتهاب بر روی دردهای مزمن تأثیر فراوانی دارد. برای افراد مبتلا به درد 
مزمن توصیه می شود که از آویشن به عنوان طعم دهنده در خورشت ها، سس ها و دیگر 
غذاهای خود استفاده کنند. وی در پایان خاطرنشان کرد: مواد غذایی آناناس، کرفس، 
درخت بید، ریحان و زیره خاصیت ضد التهابی، ضد درد و ضد تورم دارند و درد مفاصل 

را کاهش می دهند.

دکتر سید امیرمنصور رضادوست
 هلیوباکتری یا میکروب معده، نوعی باکتری معده است. 
این موجودات ذره بینی می توانند وارد بدن شما شده و در 
دستگاه گوارش زندگی کنند. پس از چندین سال، باعث به 
وجود آمدن زخم معده یا زخم بخش بالایی روده کوچک 

می شوند.
میکروب معده چیست؟

 برای برخی از افراد، عفونت ناشی از هلیوباکتر پیلوری 
باعث ابتلا به سرطان معده می شود. عفونت معده ناشی 
از میکروب معده )باکتری معده( شایع است. در حدود 
دوسوم جمعیت جهان این باکتری را در بدن خود دارند. 
برای اغلب افراد، این باکتری باعث به وجود آمدن زخم یا 
علائم دیگر نمی شود. در صورتی که این باکتری مشکلاتی 
را برای شما فراهم کرد، داروهایی وجود دارد که باعث 
زخم  و  درد  التیام  به  کمک  و  میکروب ها  این  کشتن 
می شوند. با دسترسی بیشتر افراد به آب سالم و بهداشت، 
افراد کمتری نسبت به قبل به این باکتری معده مبتلا 

می شوند.
پس از ورود هلیوباکتری به بدن، به غشای معده حمله 
می کند، غشای معده از شما در برابر اسیدی که بدن برای 
هضم غذا استفاده می کند، محافظت می کند. وقتی باکتری 
معده آسیب قابل توجهی به غشای معده وارد کرد، اسید 
می تواند وارد غشا شود و باعث به وجود آمدن زخم معده 
گردد. زخم معده موجب خونریزی، عفونت و جلوگیری از 

حرکت غذا در دستگاه گوارش می شود.
علت میکروب معده، غذا، آب یا ظرف آلوده می باشد. این 
بیماری در کشورها یا جوامعی که فاقد سیستم فاضلاب 
مناسب هستند یا آب سالمی ندارند بیشتر شایع است. 
همچنین باکتری معده از طریق تماس با بزاق یا مایعات 

دیگر بدن فرد مبتلا به آن قابل سرایت است.
و  دارد  بیشتری  شیوع  کودکان  در  معده  میکروب 
بسیاری از افراد در دوران کودکی به این بیماری مبتلا 
می شوند، اما این باکتری به بزرگسالان نیز قابل سرایت 
است. این باکتری ها برای سالیان زیادی در بدن زندگی 
می کنند و در اغلب موارد افرادی که مبتلا به آنها می شوند 
دچار زخم معده و علائم دیگر نمی شود. پزشکان به طور 
قطع نمی دانند که چرا تنها تعدادی از افراد پس از ابتلا به 

میکروب معده، زخم معده و غیره می گیرند.
علائم و نشانه ها

در صورتی که زخم معده دارید، درد شدید یا خفیفی را 
در شکم خود احساس می کنید. این دردها موقتی هستند، 
اما وقتی معده شما خلی است، مثلا بین وعده های غذایی 
یا در نیمه شب، این درد اغلب بیشتر حس می شود. این 
درد می تواند بین چند دقیقه تا چند ساعت طول بکشد. 
پس از غذا خوردن، نوشیدن شیر یا مصرف آنتی اسید درد 
تا حدودی تسکین پیدا می کند. علائم دیگر زخم معده 

ناشی از میکروب معده شامل موارد زیر می شود:
- نفخ

- آروغ
- فقدان احساس گرسنگی

- تهوع
-استفراغ

- کاهش وزن بدون دلیل مشخص
زخم ها باعث خونریزی معده یا روده می شود که برای 
سلامتی شما خطرناک است. در صورت داشتن یکی از 

علائم زیر، سریعا به پزشک مراجعه کنید:

- مدفوع خونی، تیره را قرمز رنگ
- احساس خستگی بدون دلیل خاصی

- رنگ پریدگی پوست
- استفراغی که دارای خونی است و شبیه قهوه آسیاب 

شده می باشد.
- دل درد شدید

عفونت هلیوباکتری ممکن است منجر به سرطان معده 
شود. هر چند که این امر چندان شایع نیست. اگر علائم 
زخم معده را نداشته باشید، پزشک وجود هلیکوباکتر 
پیلوری را مورد آزمایش قرار نمی دهد. اما اگر اکنون یا در 
گذشته این علائم را داشته اید، بهتر است آزمایشاتی روی 
شما صورت بگیرد. داروهایی مثل داروهای ضدالتهابی 
به  رساندن  آسیب  باعث  می توانند  نیز  غیراستروئیدی 
غشای معده شما شوند. بنابراین بهتر است متوجه شوید 
که چه چیزی باعث بوجود آمدن علائم شما می شود تا 

درمان مناسب برای بهبود آنها تجویز شود.
برای شروع کار، پزشک در مورد سوابق پزشکی، علائم و 
داروهایی که مصرف می کنید سوالاتی را می پرسد. سپس 
معاینه فیزیکی انجام می دهد که شامل فشار دادن شکم 

برای بررسی ورم، التهاب یا درد می شود.
تشخیص

در ادامه روش های تشخیصی ابتلا به میکروب معده 
شرح داده می شود:

* آزمایش تنفسی اوره:
شما نوشیدنی خاصی می نوشید که حاوی ماده اوره 
است. سپس داخل یک کیسه نفس می کشید و پزشک 
کیسه را برای آزمایش به آزمایشگاه می فرستد. در صورتی 
که میکروب هلیکوباکتری داشته باشید، باکتری معده، 
اوره را به دی اکسید کربن تبدیل می کند و آزمایشات 
آزمایشگاهی نشان می دهند که سطوح گاز در بازدم شما 
بیش از حد نرمال است. پزشک برای بررسی دقیق تر زخم 

معده شما، اقدامات زیر را انجام می دهد:
* آندوسکوپی قسمت بالای معده و روده:

در بیمارستان، پزشک با استفاده از یک لوله که دوربین 
کوچکی به آن متصل است و آندوسکوپ نامیده می شود 
داخل معده و قسمت بالایی روده شما را مشاهده می کند. 
دز طول انجام این آزمایش، برای راحتی بیشتر داروهای 

مسکن برای شما تجویز می شود.
* آزمایشات قسمت بالای معده و روده

در بیمارستان، مایعی را می نوشید که ماده ای به نام 
باریوم دارد و پزشک از شما تصویر اشعه ایکس می گیرد. 
مایع گلو و معده شما را می پوشاند و باعث می شود که در 

تصویر به خوبی مشخص باشند.
*سی تی اسکن

سی تی اسکن یک آزمایش تصویربرداری با اشعه ایکس 
قدرتمند است که تصاویری با جزییات زیاد از داخل بدن 

شما عرضه می کند.
درمان

اگر به زخم معده مبتلا شده اید که ناشی از میکروب 
شما  معده  میکروب  درمان  است،  معده  هیلکوباکتری 
شامل کشتن میکروب ها، درمان غشای معده و پیشگیری 
از بازگشت زخم ها می شود. بهبودی فرد بین یک تا دو 

هفته طول می کشد.
پزشک احتمالا چند نوع دارو را برای شما تجویز می کند. 

این داروها از قرار زیر هستند:
سیلین،  آموکسی  مثل  بیوتیک هایی  آنتی   *

کلاریترومایسین، مترونیدازول، تتراسایکلین یا تینیدازول 
برای کشتن میکروب معده بدن. احتمالا باید دو دارو از 

این دسته مصرف کنید.
معده  اسید  میزان  کاهش  باعث  که  داروهایی   *
می گردند. از جمله این داروها می تواند به پنتوپرازول یا 

رابپرازول اشاره کرد.
به  بیوتیک ها  آنتی  کنار  در  که  بیسموت  اکسید   *
کشتن میکروب هلیکو باکتری معده کمک می کند، باعث 
انسداد هیستامین شیمیایی )که عامل تسریع در تولید 
اسید بیشتر توسط معده است( می شود. این داروها شامل 

فاموتیدین، نیزاتیدین یا رانیتیدین می شود.
درمان شما به این معناست که در هر روز باید حدود 
درمان  دوره  و طول  کنید  بیشتر مصرف  یا  قرص   1۴
چند هفته است که شاید به نظر زیاد بیاید. اما باید هر 
از  چیزی که پزشک تجویز می کند را مصرف کنید و 
آنتی  که  در صورتی  کنید.  پیروی  او  دستورالعمل های 
بیوتیک ها را فورا مصرف نکنید، باکتری معده شما نسبت 
به آنها مقاوم می شود و در نتیجه درمان میکروب معده 
)عفونت ها( سخت تر انجام می شود. در صورتی که داروها 
شما را اذیت می کند، با پزشک در مورد روش های درمانی 
و نحوه کنترل عوارض جانبی مشورت کنید. یک ماه پس 
از اتمام دوره درمان، پزشک تنفس یا مدفوع شما را بار 
دیگر مورد آزمایش قرار می دهد تا مطمئن شود میکروب 

معده از بین رفته است.
پیشگیری

شما می توانید از ابتلا به عفونت میکروب هلیکوباکتری 
معده پیشگیری کنید. روش پیشگیری از این میکروب 

شبیه روش های پیشگیری از میکروب های دیگر است:
از غذا خوردن  قبل  و  به دستشویی  رفتن  از  * پس 
دست های خود را بشویید. به کودکان خود نیز این کار 

را آموزش دهید.
* از مصرف غذا یا آبی که سالم نیست، خودداری کنید.

* از خوردن چیزی که به طور کامل پخته نشده است، 
خودداری کنید.

* از خوردن غذایی که توسط افرادی که دست های خود 
را نمی شویند، تهیه شده، خودداری کنید.

اگرچه استرس، غذاهای تند و مصرف دخانیات باعث 
بوجود آمدن زخم معده نمی شود، اما مانع از بهبودی سریع 
یا تشدید درد ناشی از زخم می شود. در مورد شیوه های 
مدیریت استرس، بهبود رژیم غذایی و در صورت استعمال 

دخانیات، نحوه ترک سیگار با پزشک مشورت کنید. 
اغلب زخم های ناشی از میکروب هلیکوباکتر پیلوری پس 
از چند هفته درمان برطرف می شود. در صورتی که دچار 
زخم معده )از عوارض ابتلا به میکروب هلیکوباکتر معده( 
هستید، از خوردن داروهای ضدالتهابی غیراستروئیدی 
برای تسکین درد خودداری کنید، زیرا این داروها به غشای 
معده آسیب وارد می کنند. در صورتی که به داروی مسکن 
نیاز دارید، از پزشک خود بخواهید تا مسکن مناسب را 

برای شما تجویز کند. 
درمان میکروب معده معمولا آسان است و مشکلی را 
به وجود نمی آورد، اما در صورت بی توجهی به علائم آن 
ممکن است مبتلا به زخم معده یا روده شوید. بنابراین با 
بروز نشانه های ذکر شده در مقاله به پزشک مراجعه کنید 
تا در صورت تشخیص وجود باکتری معده، درمان لازم را 

برایتان تجویز کند.
* فوق تخصص گوارش، کبد و مجاری صفراوی

میکروب معده چیست؟ 

چهارشنبه -دوازدهم اسفندماه 1394 - سال هجدهم - شماره 3954



اجتماعی 6

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم  اعلام کرد:

بازگشاییرمپولوپهایپروژه۹دی
تاپایانسال

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم گفت: رمپ و لوپ های پروژه 9 دی به 
سمت بلوار امام رضا)ع( تا پایان سال به بهره برداری مي رسد. 

دکتر علیرضا قاری قرآن با اشاره به وضعیت اجرایی پروژه 9 دی اظهار کرد: پل 9 دی 
یکی از پروژه های نمونه و شاخص شهرداری در ماه های گذشته است که روند اجرایی بسیار 

خوب و سریعی را طی کرده است.
وی با بیان اینکه توافقاتی در مسیر اجرایی پروژه با پیمانکار اصلی برای تکمیل بخش هایی 
از آن صورت گرفته است، خاطرنشان کرد: در خصوص رمپ و لوپ های پل جمهوری توافق 
شده تا پیمانکار کار را ادامه ندهد و پروژه تحویل شهرداری قم گردیده که روند اجرایی آن 

به سرعت انجام مي شود.
قاری قرآن با بیان اینکه بخشی از پروژه 9 دی به صورت مستقل توسط شهرداری قم 
اجرایی مي شود، خاطرنشان کرد: تاکنون در زمان کمی با کیفیت بالا بخش های زیر نظر 

شهرداری در حال تکمیل است.
وی از بازگشایی بخشی از رمپ و لوپ های پروژه 9 دی تا پایان سال خبر داد و افزود: 
رمپ و لوپ های مسیر ورودی به سمت بلوار امام رضا)ع( با روندی که در حال پیگیری 

است، تا پایان سال یا اوایل سال جدید در اختیار مردم قرار می گیرد.
قاری قرآن با تاکید بر اینکه بخش هایی از پروژه 9 دی مشکل معارض دارد، خاطرنشان 
کرد: شهرداری منطقه در حال پیگیری تملك و رفع مشکلات این قسمت از پروژه است تا 

روند تکمیل کامل پروژه سرعت بگیرد.
وی با تاکید بر اینکه در صورت رفع مشکلات معارض، پروژه به سرعت تکمیل و در اختیار 
مردم قرار خواهد گرفت، تصریح کرد: سازمان توسعه و عمران شهرداری قم توان این کار را 

دارد که با رفع مشکلات روند تکمیل پروژه در این بخش را به سرعت طی کند.
معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم اضافه کرد: پیش بینی ما این است که با 

تملك بخش جنوبی پروژه ظرف چهارماه آینده تمام پروژه را بازگشایی کنیم.

آتش زر :

مشکلاتمعیشتیپرسنلشهرداریقم
بایدمرتفعگردد

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر از برنامه ریزی صورت گرفته 
در راستای افزایش بهره وری پرسنل شهرداری و اتخاذ سازوکار قانونی در این خصوص 

خبر داد. 
حجت الاسلام سید محمد آتش زر در اولین نشست هم اندیشی معاونین اداری 
مالی سازمان های تابعه شهرداری قم ضمن اذعان بر لزوم تامین معیشت کارمندان و 
رعایت عدالت در نظام پرداخت و جبران خدمات در قالب سیاست های کلی نظام اداری 
ابلاغی توسط رهبر معظم انقلاب، بر تمهید سازوکار لازم با هدف بهره وری منابع انسانی 
شهرداری تاکید کرد و افزود: شورای اسلامی شهر معتقد است باید زمینه های قانونی 
برای بروز استعدادهای پرسنل شهرداری در خدمت بی منت به شهروندان فراهم شود 
و اقدامات شهردار قم و معاونت برنامه ریزی در این راستا مورد حمایت شورا و منجر به 
افزایش حس تعلق شغلی پرسنل و نتیجتاً رضایتمندی همشهریان عزیز از شهرداری 

خواهد بود. 
آتش زر، ضمن تاکید بر اینکه انضباط مالی باید در سازمانها حرف اول را بزند، گفت: 
مباحث مالی سازمان ها باید کاملًا شفاف باشد، به نحوی که سازمانها مجبور نشوند از 
حقوق عمومی کم بگذارند و پولی را که باید صرف انجام وظایف شهرداری کنند، در جای 

دیگری هزینه نمایند.
وی در پایان با اشاره به لزوم همگرایی سازمان های شهرداري، تداوم این جلسات را 

خواستار شد.
گفتنی است نشست های ماهیانه معاونان اداری مالی سازمانهای تابعه شهرداري، در کنار 
جلسات بازرسان و نشست فصلی مدیران عامل سازمان ها، سلسه نشست هایی هستند که 
با هدف هم افزایی و هماهنگی سازمان ها از برنامه های اداره کل حسابرسی داخلی و امور 

مجامع شهرداری قم مي باشد. 

همزمان با هفته درختکاری صورت می گیرد:

توزیعنهالرایگاندربینشهروندانقمی
مدیرعامل سازمان پارك ها و فضای سبز شهرداری قم از توزیع نهال رایگان در بین 

شهروندان همزمان با هفته درختکاری خبر داد.
پیام جوادیان با بیان اینکه همزمان با هفته درختکاری ایستگاه هایی در مناطق هشتگانه 
شهر قم برای توزیع نهال رایگان در نظر گرفته شده است، اظهار کرد: در هر یك از مناطق 

شهر دو ایستگاه از ساعت 1۰ تا 1۲ صبح آماده تحویل نهال رایگان به مردم هستند.
وی با بیان اینکه برای اجرای برنامه های ایام هفته درختکاری بیش از ۵۰ هزار اصله نهال 
خریداری شده است، افزود: آمادگی داریم با توجه به درخواست و ظرفیت شهر این میزان 

را به 8۰ هزار اصله نهال برسانیم.
مدیرعامل سازمان پارك ها و فضای سبز شهرداری قم با بیان اینکه پس از ایام هفته 
درختکاری نیز برنامه های شهرداری در این زمینه ادامه خواهد داشت، خاطرنشان 
کرد: 1۰۰ هزار اصله درخت نیز تا پایان سال در اختیار سازمان قرار می گیرد تا بتوان 
برنامه های توسعه ای شهرداری در بخش فضای سبز را با قدرت و توان بیشتری 

ادامه داد.
وی با تاکید بر اینکه برنامه های توسعه ای شهرداری در بخش فضای سبز مستمرا در 
سطح شهر انجام خواهد شد، گفت: شهر قم نیازمند توسعه عرصه های سبز است که اولویت 

شهرداری در این بخش درختکاری خواهد بود.
جوادیان با بیان اینکه در آستانه سال جدید گلکاری در معابر و بوستان های سطح شهر 
نیز انجام خواهد شد گفت: برنامه های گلکاری سازمان در حال حاضر توسط نیروهای 

زیرمجموعه شهرداری در سطح شهر در حال انجام است.
وی با تاکید بر اینکه نهال هایی که در ایام هفته درختکاری در بین مردم توزیع می شود 
با توجه به خواست و شرایط اقلیمی قم انتخاب شده است، افزود: نهال های انار، زیتون، 
انجیر، انگور و توت که مردم پسندتر هستند برای توزیع در این ایام در بین همشهریان 

انتخاب شده است. 

 معاون شهردار قم عنوان کرد :

پیشبینی20نقطهشهرقم
برایکمپزائردرایامنوروز

معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم از پیش بینی ۲۰ نقطه برای کمپ 
زائر در ایام نوروز خبر داد. سید امیر سامع وظایف و برنامه های ستاد تسهیلات سفر استان 
قم را مورد توجه قرار داد و گفت: در برنامه ها و فعالیت های مرتبط با ستاد استقبال از بهار 

هماهنگی شهرداران مناطق و مجموعه های مختلف شهرداری ضروری است.
وی با اشاره به اقداماتی که شهر را آماده میزبانی از بهار و استفاده همشهریان و زائرین 
و مسافرین می کند، خاطرنشان کرد: در بخش های نظافت، جمع آوری پسماند، توسعه 
فضای سبز، نظم و انضباط شهری در بین مناطق هماهنگی به عمل آمده و امکانات لازم 

فراهم خواهد شد.
معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم با اشاره به محدوده های ممنوعیت 
چادرخواب در شهر قم تصریح کرد: امسال همچنان از چادرخوابی در بلوار زائر جلوگیری 

می شود و سعی داریم این محدوده را در معابر دیگر گسترش دهیم.
وی با بیان اینکه اطلاع رسانی لازم در خصوص محدوده های ممنوعیت نصب چادر 
انجام خواهد شد، خاطرنشان کرد: باید به جایی برسیم که ممنوعیت نصب چادر در تمام 

معابر شهر اجرایی شود.
سامع با تاکید بر اینکه 1۷ تا ۲۰ نقطه برای کمپ زائر در نظر گرفته شده است، افزود: 

تامین پارکینگ این کمپ ها برای آسایش مردم و زائرین ضروری است.
وی خاطرنشان کرد: همچنین سرویس بهداشتي، امور فاضلاب و روشنایی در این محل ها 
باید تامین شود تا اگر مسافرین به این مکان ها راهنمایی شدند، مشکلی برای مردم رخ 
ندهد. معاون شهردارقم تصریح کرد: شهرداری های مناطق پشتیبانی لازم در خصوص 

تامین نیازمندی های کمپ ها داشته باشند.

احساس نا امنی باعث می شود شما دیگرانی که 
شما را به خاطر خودتان پذیرفته اند را نبینید و کل 
توجهتان به اندک کسانی که شمارا پس زده اند جلب 

شود.
ترس از پذیرفته نشدن چه تاثیری بر زندگی شما 
دارد؟ اگر بی خیال نگاه مردم نسبت به خود شوید 
چه تغییری در زندگی شما حاصل می شود؟ برای 
پاسخ به سوال ها لازم است که بدانید یخش زیادی 
از ترس ها و اضطراب های ما حاصل یک چیز است : 

از دست دادن!!!!
ترس از دست دادن: جوانی ، موقعیت اجتماعی ، 

پول، کنترل، راحتی، زندگی و …..
در کنار تمام این ها ترس از پذیرفته نشدن شاید 
بزرگ ترین ترس ما باشد. چرا این ترس در وجودمان 
ریشه دوانده؟ درگذشته طرد شدن از گروه و قبیله 
مساوی بود با مرگ، پس خیلی جای تعجب نیست 
که پذیرفته شدن آنقدر مهم است. ترس، این حس 
غریزی سعی در آگاه و امن نگاه داشتن افراد دارد. 
درست مثل چراغ هایی که چم وخم جاده را به راننده 
می نمایاند. اما ترس زیاد درست مثل نور زیاد در جاده 
مه آلود می تواند همه چیزهایی که قرار بود مراقب 

آن ها باشد به باد بدهد.
این قضیه به خصوص در مورد ترس از پذیرفته 
مثال  یک  با  را  بحث  بگذارید  است  صادق  نشدن 

شخصی پیش ببریم:
نوجوان که بودم از طرف هم سن و سال هایم طرد 
می شدم و همیشه ناامیدانه سعی می کردم خودم را 
به آن ها بقبولانم. سه بار مدرسه خودم را عوض کردم 
و در هر مدرسه سعی می کردم عوض گروه خاصی 
شوم اما تنها چیزی که حاصل می شد رد شدن پشت 
رد شدن بود. خوب یادمه از وقتی توانستم در بازی 
بسکتبال موفقیت کسب کنم همواره افراد جدیدی 
به سمت من می آمدند و سعی در برقراری ارتباط 

داشتند.
تا مدت ها فکر می کردم که علت رفتارهای خوشنود 
کننده من در دوران بلوغ ریشه در این طرد شدن 
دوران نوجوانی دارد. همیشه به دنبال نشانه ای بودم 

که مطمئن شوم دیگران مرا دوست دارند.
آیا شما هم به دنبال پذیرش دیگرانید؟

به دنبال رضایت دیگران بودن عاقبت ندارد. چراکه 
هر نگاه، کلمه و واکنش بی منظور هم می تواند از 

طرف شما نشانهٔ نپذیرفتن قلمداد شود.
دایره این ترس از روابط شخصی من هم فراتر رفته 
بود و من شروع کتاب جدیدم را فقط به خاطر ترس از 

نوع قضاوت دیگران مدام به تعویق می انداختم
در ادامه ۷ راه حل را که به من در فائق آمدن بر 
ترس از نپذیرفته شدن کمک کرد با شما به اشتراک 

می گذارم.
۱- بپذیرید ترس به خودی خود دشمن به 

حساب می آید.
فرانکلین روزولت: تنها چیزی که به راستی باید از آن 

ترسید، خود ترس است.
به خصوص که ترس از بدبختی، بدبختی به بار می 
آورد. وقتی شما با بدبینی به چیزی می نگرید هر 
قدمی که برمی دارید در راستای به تحقق رساندن این 
بدبینی خواهد بود. این متد فکری اغلب فرصت ها را به 
باد می دهد و روابط را از هم می درد. مثلًا با خودتان 
فکر می کنید که فلانی قطعاً مرا رد خواهد کرد و با 
همین نگرش نسبت به طرف گارد می گیرید و حتی 
شاید رفتارهای خصمانه ای اتخاذ کنید و سرانجام همه 
این رفتارها قضاوتی است که در ابتدای کار انجام دادید 
و خیلی فاتحانه با خود میگویید  از اولشم می دونستم 

از من خوششون نمیاد.
پس حسابی مراقب ترس ها و تأثیری که بر روابط 
شما با دیگران می گذارند باشید. بجای اینکه اجازه 
بدهید ترس هر بلایی که دلش خواست سر روابط 

بیاورد به دنبال بهبود شرایط باشید.
2- نگران ترس هایتان نباشید

احساسات ما را متقاعد می کنند که هر نتیجه 
ناخواسته ای مساوی با نابودی است.

اگر از من خوشش نیاید چه؟
اگر من را نپذیرند چه؟

اگر در مهمانی تنها بمانم چه؟
با هیچ کدام از اتفاقات بالا دنیا به آخر نمی رسد. 
اما اگر به این احساسات تن دهیم در حقیقت به 
ترس هایمان اجازه دادیم که بر ما غالب شوند. واقعیت 
این است که ما انسان ها در پیش بینی اینکه اتفاقات 
بد چه تأثیری بر احساسات ما می گذارند آن قدرها 
موفق نیستیم. درواقع در اغلب موارد ما همه جوانب 

را در نظر نمی گیریم و این به ترس های ناخودآگاه ما 
مجال رشد می دهد.

پس از خودتان بپرسید: اگر تمام اتفاقات بد که 
انتظار داشتم بیافتد و من طرد شوم، راه درست مقابله 

با این مسائل و ادامه زندگی چیست؟
سعی کنید برخورد دیگران را پیش بینی کنید به 
این فکر کنید که عواقب طرد شدن از طرف آن ها 
چیست و همه این ها را بنویسید و به این فکر کنید 
که بعد از طرد شدن برای ادامه زندگی چه خواهید 
کرد؟ انجام همین تمرین ساده به شما کمک می 
برآیید و کم کم  نگاه دیگران  نوع  از پس  تا  کند 
متوجه شوید که واقعاً مهم نیست دیگران چی فکر 

می کنند.
۳- تابه حال پرسیدی رد شدن واقعاً یعنی چه؟

یک مثال ساده می زنم. اگر شخصی یک الماس 
بیست قیراطی پیدا کند اما از روی جهل این الماس 
را بی ارزش بداند و به کناری بیاندازد آیا این حرکت 
از ارزش الماس چیزی کم می کند؟ در رابطه با افراد 
هم به همین منوال رد کردن دیگران بیشتر از اینکه 
متوجه شخص باشد متوجه رد کننده است و نشان 

دهنده افکار اغلب کوتاه فکرانه اوست.
اگر جی کی رولینگ نویسنده سری رمان های هری 
پاتر بعد از رد شدن به وسیله ناشرهای مختلف ناامید 

می شد امروز خبری از موفقیت بزرگ او نبود.
اگر والت دیزنی بعد از رد شدن به وسیله ۳۰۰ 
سرمایه گذار طرحش را کنار می گذاشت اکنون جهان 
دیزینی وجود نداشت. ]۵ درسی که والت دیزنی به ما 
آموخت[ از یک چیز مطمئنم و آن این است: اگر بیش 

ازحد به نظرات دیگران بها دهید خودتان را زندانی 
آن ها کرده اید. هیچ وقت اجازه ندهید نظر کسی 
واقعیتتان را تغییر دهد. هیچ وقت به خاطر خوش آیند 
دیگران خودتان را تغییر ندهید. با تمام وجود آنچه که 
هستید را بپذیرید و دوست داشته باشید اینکه کسی 
شمارا پس میزند اصلًا نشانه بی ارزشی شما نیست 

بلکه این فقط و فقط نظر آن هاست.
4- بر ترس هایتان غلبه کنید

تابه حال دقت کردید افرادی که درگیر مشکلات 
به  از حس کردن و فکر کردن  احساسی هستند، 
مشکل طفره می روند. اما گاهی کار درست روشن 
کردن تکلیف با احساسات و افکارمان است. وقتی در 
جمعی هستید و فضا استرس زا است برای چند لحظه 
حالتان را فراموش کنید و طوری که دوست دارید فضا 
را درک کنید. به خودتان بیاموزید که در حال زندگی 
کنید و گذشته و آینده را فراموش کنید. همه چیز 

دست شماست. اراده کنید تغییر می کنید.
اگر شرایط به گونه ای باشد که برای مخارج زندگی 
در مضیقه باشید آنگاه دیگر نگران نوع نگاه مردم 
نسبت به مارک شلوار جین، مارک گوشی، غذایی که 
می خورید، تعداد سفرهای خارجی و…نخواهید بود. 
درواقع شدت و ضرورت شرایط تعیین کننده است 

نه نگاه مردم.
۵- همیشه حق با تو نیست

شاید یکی از دلایل فرسایشی بودن ترس از رد 
شدن این تصور غلط است همیشه حق با من است. 
افرادی که صحبت در مورد احساساتشان را نیاموخته 
اند زندگی به مراتب سخت تری خواهند داشت. اگر 

همیشه حق با تو است پس چرا این همه اشتباه 
داری؟؟ پس دست از قضاوت بردارید و اجازه بدهید 
دنیا کارش را بکند. گاهی ندانستن و اعتماد به رابطه 
بهترین راه ممکن است. روزی چند بار باید با خودتان 
تکرار کنید: این زندگی، انتخاب، اشتباه و درس من 
است و تا زمانی که به کسی آسیب نرساندم لازم 

نیست نگران قضاوت آن ها باشم.
۶- خودت را بپذیر و دوست داشته باش

اینکه مدام دنبال تصدیق باشید نشان می دهد که 
کاملًا نسبت به قضاوت دیگران بدبین هستید و این 
ابتکار، خلاقیت، جذابیت و خودانگیختگی را از زندگی 
ما می گیرد. اگر ویژگی خاصی دارید که شمارا از 
دیگران متمایز می کند قدردان باشید، در این دنیای 
دیوانه که هرروز بیشتر از دیروز سعی می کند شمارا به 
دیگران شبیه کند سعی کنید خودتان باشید، خاص 
باشید. اگر به خاطر این تفاوت به شما خندیدند شما 

هم به عادی بودنشان بخندید.
شجاعت زیادی می خواهد تنها ایستادن، اما ارزشش 
را دارد. روزگار دوستان واقعی را غربال می کند آن هایی 
پیدا  دارند،  که هستید دوست  آن طور  که شمارا 

می شوند.
نکته: به خاطر خوش آیند دیگران خود را عوض 
نکنید. خودتان باشید. افرادی که دوستتان داشته 

باشند خودبه خود پیدا می شوند.
۷- طرد شدن یک فرصت بی نظیر است

فکر  این  به  سریع  شدید  طرد  اینکه  محض  به 
نکنید که یک بار دیگر ثابت شد آن قدرها که باید 
نمی ارزم! این اصلًا برداشت صحیحی نیست این طرد 
شدن یعنی یک بار دیگر دیگران از درک شما عاجز 
شدند! نتوانستند شمارا بفهمند. طرد شدن یک داروی 
اساسی است و به شما می آموزد چطور روابط غلط را 
کنار بگذارید وبدنبال روابط صحیح باشید. طرد شدن 
فرصت کافی برای رشد و پرورش بیشتر خودتان در 

اختیارتان می گذارد.
آیا بهتر خواهم شد؟ با دل شکستگی چه کنم؟ حتماً 
بهتر خواهید شد. این را به خاطر بسپارید که هر انسانی 
بعد از طرد شدن احساس دل شکستگی می کند و 

شاید سوالایی ازاین دست گریبان گیرش شود:
مگه من چه کار اشتباهی انجام دادم؟

چرا من را دوست ندارند؟
چرا؟
و…

حالا وقت آن رسیده که از احساسات قدرت بگیرید. 
به احساساتتان اجازه بدهید شمارا هدایت کنند و شمار 

را به سمت یک من جدید سوق بدهند.
هر بار که به عقب بازمی گردید می بینید که در 
کنار هر طرد شدن یک پیشرفت به مراتب بهتر وجود 
دارد. هر چیزی را نمی توان کنترل کرد به خصوص 
افکار دیگران را. گاهی فقط باید پا روی پا بیاندازید و 

تماشاچی باشید.
گاهی ناخواسته ها حامل خواستنی ترین تغییرات اند.

آیا شما هم به دنبال رضایت دیگران هستید؟

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف7تنموادمخدردرقم
فرمانده انتظامی استان از کشف حدود هفت تن مواد مخدر در قم طي11ماه سال 

جاری خبر داد. 
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، سردار کاظم مجتبایی اظهارداشت:در11ماهه 
سال جاری در حدود هفت تن انواع مواد مخدر در قم کشف و ۳۵ باند تهیه و توزیع مواد 
افیونی منهدم شد که در این رابطه 18۴ نفر قاچاقچی نیز دستگیر شدند. وی ازتریاک 
با بیش از ۴تن و ۳9۰ کیلوگرم به عنوان بیشترین کشفیات طی این مدت نام برد و 
تصریح کرد:غالب کشفیات از خودروهای عبوری بوده و اکثریت دستگیرشدگان غیربومی 
هستند که دلیل آن قرار گرفتن استان قم در شاهراه مواصلاتی 1۷ استان کشور است. 
سردار مجتبایی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اینکه پلیس در تلاش است تا 
اعتیاد مهار شود، گفت: پیشگیری و آموزش خانواده ها در جهت کنترل فرزندان ضروری 
است و این کنترل باید عقلانی انجام شود. این مقام مسئول با بیان اینکه برخورد با اعتیاد 
نیازمند راهکارهای علمی است، بر اقدامات گسترده و قانونی در زمینه برخورد با این معضل 
اجتماعی تاکید کرد. فرمانده انتظامی استان قم در خاتمه از تعامل و همکاری خوب دستگاه 

قضائی و شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان قدردانی کرد.

خوابآلودگیرانندهکامیونرا
بهکاممرگفرستاد

رئیس پلیس راه استان قم از وقوع یک فقره تصادف منجر به فوت در آزادراه قم-گرمسار 
خبر داد و گفت:بر اثر این حادثه راننده یک دستگاه کامیون در دم فوت کرد. 

سرهنگ اردشیر جمشیدی راد در گفتگو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت:صبح 
دیروز یک دستگاه کامیون بنز در کیلومتر ۵۲ در مسیر قم به گرمسار از محور خارج و 
واژگون شد که بر اثر آن راننده در دم فوت کرد. وی علت این حادثه را عدم توجه به جلو 
ناشی از خستگی و خواب آلودگی اعلام کرد. رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم 

تاکید کرد:رانندگان نباید هیچگاه به چشمان خسته اعتماد کنند.

انهدامششکارگاهتولیدمشروباتالکلی
درکرمان

بازپرس شعبه 1۵ دادسرای عمومی و انقلاب کرمان گفت: شش کارگاه تولید مشروبات 
الکلی دست ساز طی ماه گذشته در کرمان کشف و 1۰ متهم نیز در این رابطه بازداشت 

شدند. 
به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی اداره کل دادگستری استان کرمان علیرضا میرزاپور 
افزود: شش کارگاه تولید مشروبات الکلی دست ساز و وسایل مروبط به آن در پی اخبار 
واصله و با تلاش ماموران تحت امر دادسرای مرکز استان کرمان بخصوص پلیس اطلاعات، 
در این شهر کشف و منهدم شد.وی تصریح کرد: بیش از هفت هزار لیتر مشروب الکلی 
دست ساز و مخمر در این رابطه کشف و 1۰متهم نیز با صدور قرار، بازداشت و روانه زندان 
شدند.بازپرس شعبه 1۵ دادسرای عمومی و انقلاب کرمان ادامه داد: پرونده این مجرمان 
پس از صدور کیفر خواست به محاکم ارسال شده است.وی گفت: مجازات حبس، شلاق و 
پرداخت جزای نقدی به میزان پنج برابر ارزش تجاری و در برخی موارد مصادره اموال در 

انتظار مجرمان جرایم مرتبط با مشروبات الکلی است.

انهدامباندحفاریغیرمجازدرشهرستانسامان
فرمانده انتظامی شهرستان سامان، از دستگیری اعضای یک باند غیرمجاز حین حفاری 

در محدوده کوه های اطراف شهر سامان خبر داد. 
سرهنگ دوم سیروس میرزایی درگفت وگو با خبرنگار ایرنا افزود: در پی کسب خبری 
مبنی بر فعالیت یک باند حفاری غیرمجاز در محدوده کوه های اطراف شهر سامان، موضوع 

در دستور کار ماموران انتظامی شهرستان قرار گرفت.
وی گفت: ماموران با اقدامات گسترده اطلاعاتی از حضور شبانه حفاران دراین محل آگاه 

شده و این مکان را زیرنظر قرار دادند.
سرهنگ میرزایی افزود: با احراز اقدام مجرمانه این باند جهت جستجوی اشیاء تاریخی، 
ماموران پس از هماهنگی بامقام قضائی در یک اقدام غافلگیرانه سه نفر از اعضای این باند 
را حین عملیات حفاری دستگیر کردند.این مقام انتظامی افزود: در بازرسی از مخفی گاه 
متهمان یک عدد کوزه سفالی قدیمی به همراه یک قبضه سلاح شکاری دولول غیرمجاز 
و تعداد قابل توجهی ابزار حفاری کشف شد.سرهنگ میرزائی از معرفی متهمان به مرجع 
قضائی خبرداد و از عموم شهروندان خواست فعالیت های مخل امنیت را برای اقدام 
قانونی به فوریت های پلیسی 11۰گزارش کنند.مرکز شهرستان سامان در فاصله حدود 
۲۰ کیلومتری مرکز چهارمحال وبختیاری واقع شده و این شهرستان از کانون های مهم 

گردشگری در استان است.

رئیس پلیس آگاهی استان مرکزی  اعلام کرد:

دستگیریسارقانزورگیردراراک
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان مرکزی از 

دستگیری سارقان زورگیر در شهرستان اراک خبر داد. 
به گزارش روز سه شنبه پایگاه خبری پلیس، سرهنگ سید 
نورالدین حسینی افزود: در پی شکایت یک شهروند اراکی 
مبنی بر سرقت و زورگیری توسط افراد ناشناس، موضوع به 
صورت ویژه در دستور کار ماموران پلیس آگاهی استان قرار 

گرفت.
وی بیان کرد: در تحقیقات اولیه پلیس مشخص شد شاکی 
در حین ورود به منزل در یکی از خیابان های اصلی شهر مورد 
تهدید چهار جوان قرار گرفته و گوشی تلفن همراه و تعدادی 

از مدارک شناسایی او سرقت شده است. 
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان مرکزی ادامه 
داد: شاکی، شماره خودوری سارقان را پس از فرار یادداشت 
کرده بود که با تحقیقات پلیس دو نفر از سارقان در یکی از 

محله های اراک شناسایی و در عملیاتی دستگیر شدند. 

سرهنگ حسینی اظهار کرد: در بازجویی های صورت 
گرفته دو متهم دستگیر شده به جرم خود با همدستی دو 
نفر دیگر از دوستانشان اعتراف کردند که این افراد نیز دستگیر 
شدند.وی گفت: تحقیقات تکمیلی و بازجویی از متهمان 
دستگیر شده در این پرونده ادامه دارد. از ابتدای امسال تاکنون 
وقوع سرقت در استان مرکزی نسبت به مدت مشابه سال قبل 

کاهش شش درصدی را نشان می دهد.
 *اختلاس میلیونی یک کارمند متخلف از 

بازنشستگان 
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان مرکزی از 
اختلاس میلیونی یک کارمند متخلف از بازنشستگان در اراک 
خبر دارد. سرهنگ سید نورالدین حسینی افزود: مدتی قبل 
نماینده حراست یکی از شرکت ها در شهر اراک با حضور در 
پلیس آگاهی این استان شکایتی را تنظیم و اعلام کرد که 
بر اساس آن، یکی از کارمندان که در بخش خدمات نیروی 

انسانی مشغول به کار بود از تحویل تعدادی بن کارت های 
بازنشستگان سرباز زده و خواستار بررسی موضوع شده بود. وی 
بیان کرد: در این رابطه پرونده ای تشکیل و با آغاز تحقیقات 
تخصصی و نامحسوس ماموران مشخص شد 1۰ عدد از بن 

کارت های بازنشستگان به آنها تحویل نشده است.
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان مرکزی ادامه 
داد: در بازجویی های اولیه کارمند شرکت از هرگونه تخلف در 
این زمینه اظهار بی اطلاعی کرد اما پس از گذشت چندماه 
مشخص شد این بن کارت ها مورد استفاده قرار گرفته و این 
فرد در بازجویی های تخصصی به جرم خود اعتراف کرد.

سرهنگ حسینی اظهار کرد: این کارمند متخلف که با این 
اقدام حدود 11۰ میلیون ریال اختلاس کرده بود با تشکیل 
پرونده تحویل مقام قضایی شد.شهرستان اراک مرکز استان 
مرکزی است که حدود ۶۰۰ هزار نفر جمعیت در آن زندگی 

می کنند.

فرمانده انتظامی استان کردستان 

باندسارقانحرفهایطلادردامپلیسبیجار
فرمانده انتظامی استان کردستان از دستگیری باند سه نفره سارقان طلا در شهرستان 

"بیجار" خبر داد. 
سردار  خرم نیا  در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس گفت: این باند سارقان 
حرفه ای با دو نفر مرد و یک نفر زن متعلق به طایفه فیوج کرج می باشند که در پیشینه 
خود ۳۰ فقره انواع سرقت از جمله سرقت طلاجات را مرتکب شده اند و در اقدامی مشابه 

بعد از سرقت از یک طلافروشی در بیجار دستگیر شدند.
 وی با اشاره به شگرد این سارقان در سرقت از طلافروشی ها بیان کرد: تحقیقات 
پلیس نشان داد، این افراد ضمن صحبت به زبان عربی با سرگرم کردن مالک مغازه 
اقدام به کش روی انگشتر و گردنبند طلا و جایگزین کردن نوع بدل آن کرده و سپس 
برای فروش طلاجات اصلی به مغازه دیگر مراجعه می کردند که با اقدام به موقع پلیس 
آگاهی دستگیر شدند. این مقام انتظامی خاطر نشان کرد: تعداد دو رشته گردنبند، سه 
حلقه انگشتر، مقداری دلار، یورو و وجه نقد به اضافه یک دستگاه لب تاپ و چندین 
دستگاه تلفن همراه و یک جلد شناسنامه جعلي، مواردی است که از خودرو پراید این 

سارقان کشف شده است. 
فرمانده انتظامی کردستان در خاتمه تصریح کرد: با توقیف خودرو و تشکیل پرونده 

مقدماتی سارقان جهت انجام تحقیقات بیشتر در اختیار پلیس آگاهی قرار گرفتند.

فرمانده انتظامی شهرستان ایرانشهر خبرداد:

دستگیریسارقلوازممنزلبا21فقرهسرقت
فرمانده انتظامی شهرستان ایرانشهر ، از دستگیری یک سارق سابقه دار و کشف ۲1 

فقره سرقت گوشی موبایل و لوازم منزل و خودرو خبر داد . 

 سرهنگ  غلامرضا جعفری در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس گفت: در 
پی شکایات تعدادی از شهروندان و وقوع چندین فقره انواع سرقت در یکی از مناطق 
شهر زاهدان نظر به اهمیت موضوع تیمی از ماموران کلانتری 19 جمهوری موضوع 
را در دستور کار خود قرار داد. وی افزود: مأموران پس از انجام تحقیقات گسترده و با 
همکاری مالباختگان موفق به شناسایی محل نگهداری اموال مسروقه در منزل یکی از 

سارقان شدند . 

این مقام انتظامی تصریح کرد: ماموران در بازرسی دقیق از محل مورد نظر تعداد 
زیادی اقلام مسروقه شامل ضبط و لاستیک خودرو، مانیتور ، البسه، لوازم برقی و ۶9 
دستگاه گوشی تلفن همراه را کشف کردند. فرمانده انتظامی شهرستان ایرانشهر با اشاره 
به دستگیری یک متهم حرفه ای و سابقه دار در این خصوص افزود : این متهم در ابتدا 
منکر هرگونه سرقت شد اما در تحقیقات تخصصی پلیس به انجام ۲1 فقره سرقت با 
همکاری پنج سارق دیگر اعتراف کرد. این مقام انتظامی در پایان خاطر نشان کرد: 

تلاش های پلیس برای دستگیری سایر متهمان ادامه دارد.

انهدام2باندسارقمتجاوزبهعنفدربروجرد
فرمانده انتظامی بروجرد گفت: ۲ باند سارق متجاوز به عنف که در بروجرد اقدام به زورگیری 

و سرقت می کردند، متلاشی شدند. 
به گزارش ایرنا سرهنگ علیرضا دلیری روز سه شنبه در نشست خبری در فرماندهی انتظامی 
بروجرد افزود: پنج تن از اعضای باندهای سارق متجاوز به عنف دستگیر و ۲ تن فراری هستند که 

با توجه به اطلاعات به دست آمده به زودی دستگیر می شوند.
فرمانده انتظامی بروجرد اظهار کرد: یکی از این باندها پنج نفره و دیگری ۲ نفره بودند که 
تاکنون به 1۰ فقره سرقت اعتراف کرده اند.وی با اشاره به شناسایی مالباختگان افزود: سه دستگاه 
خودرو، تعدادی تلفن همراه و سلاح سرد و ابزارآلات سرقت از این سارقان کشف شده است.

سرهنگ دلیری گفت: این سارقان با عنوان مسافر، سوار خودروهای مسافربر شخصی می شدند 
و در بین راه با سلاح سرد راننده را تهدید و اموال وی را به سرقت می بردند.وی افزود: بیشتر 
قربانیان این سارقان در جریان سرقت به ضرب چاقو مجروح می شدند.فرمانده انتظامی بروجرد 

گفت: یک تن از سارقان بدلیل اصابت گلوله پلیس به پایش در بیمارستان به سر می برد.
وی افزود: بیشتر سارقان به دلیل اعتیاد قیافه موجهی ندارند لذا رانندگان هنگام مسافرکشی 
در سرویس های دربستی بیرون شهر بیشتر مراقب باشند.سرهنگ دلیری اظهار کرد: افرادی که 

گروهی سرقت می کنند بیشتر معتاد و سابقه دار هستند.

آگهی فقدان سند مالکیت 
خانم صدیقه بیگدلی فرزند خلیل با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق 
اعلام داشته که جلد سند مالکیت به شماره چاپی 9۴۰88۵ مربوط به پلاک 
1۰۴۷۵/۴۰ اصلی مکرر در بخش 1 ثبت قم در صفحه 1۲1 دفتر ۲1۵ ذیل 
ثبت ۳۲9۴۶ بنام خانم صدیقه بیگدلی فرزند خلیل ثبت و سند به شماره چاپی 
9۴۰88۵ صادر شده است و سند بعلت جابجایی مفقود گردیده و تقاضای 
صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی 
ماده 1۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا 
چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب 
را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 1۰ روز کتبا به این 
اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است 
پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات 

اقدام خواهد شد.
 ـرئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  جعفر کاظمی 

چهارشنبه -دوازدهم اسفندماه 1394 - سال هجدهم - شماره 3954

فرمانده نیروی انتظامی سیاهکل از دستگیری دو نفر از 
اعضای باند فعال شرکت های هرمی در این شهرستان خبر 

داد. 
ایرنا،  به  گیلان  پلیس  رسانی  اطلاع  واحد  گزارش  به 
سرهنگ مجید نیکوئی گفت: مأموران پلیس آگاهی در پی 
دریافت گزارش هایی مبنی بر فعالیت یک شرکت هرمی در 
این شهرستان، موضوع را در دستور کار خود قرار دادند.وی 
افزود: مأموران پلیس آگاهی با تشکیل یک تیم عملیاتی و 
هماهنگی با مقام قضائی، وارد محل شده و در بازرسی های 
انجام شده، تعداد زیادی جزوه ، لوح های فشرده آموزشی 

و تلفن همراه که شماره تلفن مشتری ها در آنها ثبت شده 
بود، کشف کردند.

در  متهم  دو  دستگیری  به  اشاره  با  نیکوئی  سرهنگ 
ارتباط با این پرونده بیان داشت: متهمان دستگیر شده در 
بازجویی های پلیسی اعتراف کردند که برای عضوگیری و 
اعتمادسازی عضوها و قانونی جلوه دادن فعالیت های خود، 
شرایطی چون حسن اخلاق، اعتیاد نداشتن به موادمخدر و 
سیمای ظاهری مناسب را فراهم می کردند که با هوشیاری 
مأموران شناسایی و پس از تشکیل پرونده، جهت سیر مراحل 
قانونی تحویل مرجع قضائی شدند.وی در خصوص ماهیت 

شرکت های هرمی به شهروندان گفت: شرکت های هرمی 
در پوشش شرکت های ساختمانی اقدام به عضوگیری کرده 
و سپس کار خود را تغییر داده و در قالب سرمایه گذاری با 
سودهای کلان به میدان آمده و در روش پدیده بازاریابی 
شبکه ای ناسالم یا دسیسه هرمی، با بکارگیری شیوه های 
روانی، افراد را به خرید محصولاتی که به آنها نیاز ندارند، 
ایجاد می کنند که  مجبور کرده و این تصور را در آنها 

می توانند در مدت کوتاهی ثروتمند شوند.
شهرستان سیاهکل در ۵۵ کیلومتری شرق مرکز استان 

گیلان واقع است.

دستگیریباندشرکتهایهرمیدرسیاهکلگیلان
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شبکه های مجازی افزون بر بازتاب اطلاعیه ها و پیام های تشکر 
مقام ها و بزرگان سیاسی از مشارکت مردم، همچنان دارای فضای 
رقابتی است و واکنش جریان های سیاسی به نتایج انتخابات هنوز 
یکی از مهمترین کانون های توجه رسانه های اجتماعی به شمار 

می رود.
پرونده انتخابات پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری با پایان 
شمارش رای ها بسته شد. با وجود اینکه انتخابات مجلس شورای 
اسلامی در برخی حوزه ها به دور دوم کشیده شد، دوشنبه پایتخت 
به صورت رسمی منتخبان خود را شناخت. با انتشار نتیجه های 
نهایی، بسیاری از چهره های سیاسی در پیام های خود از حضور 
حداکثری مردم قدردانی کردند. کانال های تلگرامی همچنین بازتاب 
دهنده واکنش سیاسی چهره ها و جریان های گوناگون به نتایج 

انتخابات بودند.
قدردانی سران نظام از مشارکت بالای مردم

پس از مشارکت حداکثری ایرانیان در انتخابات هفتم اسفند، 
بسیاری از بزرگان نظام و چهره های سیاسی با انتشار اطلاعیه ها 
و ارسال پیام هایی، به قدردانی و تشکر از حضور مردم پای صندوق 

های رای پرداختند.
در این پیوند، کانال خبری »ایسنا« در انتشار متن پیام رهبر 
انقلاب نوشت: خداوند دانا و توانا را سپاس که در آزمون بزرگی دیگر، 
ملت آگاه و مصمم ایران را به پیروزی رسانید. آنان توانستند برای سی 
و ششمین بار از آغاز انقلاب اسلامی، در انتخاباتی سراسری، با عزم 
راسخ و شور و نشاط به یادماندنی، حضور یابند و سرنوشت کشور را 
در مقطع قانونی، رقم زنند. نمایندگان خود را برای تشکیل دو مجلس 
پر قدرت و پر اهمیت برگزینند و بار دیگر مردمسالاری دینی را در 
چهره ی درخشان و پر اقتدار خود به جهانیان نشان دهند. اینجانب 
وظیفه خود می دانم که از این لبیک عمومی به فراخوان نظام اسلامی 
سپاسگزاری کنم و پاداش و هدایت الهی برای مردمی که این جمعه 

پر کار و پر شکوه را آفریدند مسالت نمایم.
»حسن روحانی« رییس جمهوری نیز ضمن تشکر از مردم در 
سخنرانی های خود، در تازه ترین پیام توییتری با انتشار تصویری از 
حضور مردم در حوزه های رای گیری نوشت: هنرمندانه با رای خود 
فضای جدیدی خلق کردید. در برابر شما ملت بزرگ که افتخار تاریخ 

ایران زمین هستید به احترام می ایستم.
همچنین آیت الله »اکبر هاشمی رفسنجانی« رییس مجمع 
تشخیص مصلحت نظام در جلسه این هفته مجمع، شکوه حضور 
مردم را در انتخابات تحسین کرد. کانال تلگرامی »هاشمی صدای من 
است« در انتشار این پیام نوشت: در شرایط بسیار حساس منطقه که 
ناامنی چندین کشور را فرا گرفته، برگزاری پرشور انتخابات مجلس 
خبرگان و مجلس شورای اسلامی در فضای کاملًا آرام و منظم، می 

تواند الگویی از مردم سالاری برای ملت ها باشد.
کانال »خبر آنلاین« به نقل از »علی لاریجانی« رییس مجلس 
نوشت: هفتم اسفندماه با انتخابات مجلس و مجلس خبرگان و حضور 
چشمگیر ملت عزیز صفحه جدیدی برای کشور گشوده شد که از 
جهات مختلف حائز اهمیت است. در صحنه بین الملل نوع مواجهه 
مردم ایران با موضوع انتخابات، سنجش جدیدی برای مراودات با ایران 
ایجاد نمود. با توجه به بحران های امنیتی فراگیر در منطقه و به هم 
ریختگی شگفت آور در این کشورها و ماجراجویی های تروریستی 
بی تردید نقش آفرینی های مبتکرانه ملت عزیز در انتخابات نشانگر 

ثبات و امنیت در ایران و بالا رفتن ضریب امنیتی ایران شده است.
کانال تلگرامی »ایلنا« هم بخش هایی از بیانیه رییس قوه قضاییه 
را به این مناسبت منتشر کرد: آیت الله »صادق آملی لاریجانی« با 
صدور پیامی از حضور باصلابت و مسوولانه مردم در انتخابات تقدیر 
و بر مسوولیت مضاعف منتخبان در خدمتگزاری بیشتر به مردم 
تاکید کرد. در این پیام آمده است: در طول قریب به دو ماه رسانه 
های متعلق به دولت آمریکا و انگلیس و خصوصا رسانه های متعلق 
به سازمان های جاسوسی آنان و نیز ضد انقلابیون فراری از کشور 
و اصحاب خارج نشین فتنه 88 که از کشورهای غربی ارتزاق می 
کنند، تلاش بی وقفه نمودند تا برخی مسئولین عالی رتبه نظام را 
از مجلس خبرگان رهبری حذف کنند و به خیال واهی خود به 

مطامع شان نزدیک شوند و با کمال تاسف، اصلاح طلبان داخلی و 
حتی برخی کسانی که علی القاعده باید در تشخیص مصالح نظام 
از دیگران پیشی بگیرند، در حرکتی کاملا هماهنگ با رسانه های 
آمریکا و انگلیس و اذناب آنان همچون رسانه های وهابیت تکفیری 
عربستان و داعشی ها، سعی کردند در برخی از استانها خادمان ملت 
را از راهیابی به مجلس خبرگان مانع شوند. واقعا اینگونه همنوایی با 
اجانب برای حذف چهره های خدوم از حضور در مجلس خبرگان، 

جزو مصالح نظام است؟!
شورای نگهبان نیز در اطلاعیه ای حماسه هفتم اسفند را به 
رهبر انقلاب و ملت تبریک گفت. به گزارش کانال خبری ایلنا، در 
اطلاعیه شورای نگهبان آمده است: این شورا در مرحله بررسی صحت 
برگزاری انتخابات، از حقوق ملت صیانت و پاسداری می کند. امید 
است کاندیداهای منتخب مردم نیز با عمل به وعده های انتخاباتی 
خود در رفع مشکلات مردم و ارتقای جایگاه نظام مقدس جمهوری 

اسلامی نهایت تلاش خود را به کار گیرند.
به گزارش کانال تلگرامی »تسنیم«، سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
نیز با ارسال پیام تشکر از مشارکت مردم در انتخابات، عنوان کرد: 
حماسه حضور گسترده، پرشور و حداکثری ملت ایران در انتخابات 
بار دیگر پای بندی آحاد ایرانیان به آرمان ها و ارزش های انقلاب 
اسلامی و »بیعت« ناگسستنی آنان با رهبر معظم انقلاب و نظام 
مقدس جمهوری اسلامی را به نمایش گذارد. با تبریک صمیمانه 
به منتخبین ملت، حماسه بزرگ هفتم اسفندماه حاصل لبیک ملت 
ایران به دعوت مقام معظم رهبری و درک عمیق آنان از حساسیت 

شرایط فراروی کشور و نظام است.
واکنش های راه یافتگان و بازماندگانِ مجلس دهم

چهره های راه یافته به مجلس دهم به ویژه افراد شاخص در 
فهرست منتخبان تهران، با انتشار پیام های گوناگون از حضور و 
اعتماد مردم تشکر کردند. در این پیوند، کانال تلگرامی »گام دوم« 
پیام های تشکر »سیدفرید موسوی«، »فاطمه سعیدی«، »محمدرضا 
بادامچی« و »پروانه مافی« را منتشر کرد. این کانال پیام قدردانی 
»محمدرضا عارف« رییس شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان و 
منتخب اول مردم در تهران را مورد توجه قرار داد. عارف در این پیام 
نوشت: ملت بزرگ ایران اسلامی، روز دیگری از تقویم را تبدیل به 
حماسه کردند. از ۷ اسفند 1۳9۴ در تاریخ سیاسی این سرزمین به 
نام حماسه حضور و »بلوغ سیاسی« ملت یاد خواهد شد. حماسه شور 
و شعور مردم و تبلور مجدد اقتدار و عظمت جمهوری اسلامی ایران. 
از تمام کسانی که زمینه ساز این حضور حماسه ساز و چشمگیر 
شدند قدردانی کنم. پیام انتخاباتی »فاطمه راکعی« فعال سیاسی 

اصلاح طلب هم که در کانال »ایران تایمز« منتشر شد از این قرار 
است: رعایت اخلاق در هر شرایط و هم چنین اخلاق سیاسی هم 
در شرایط شکست و هم در شرایط پیروزی بر همه واجب است. در 
صفحه اینستاگرام »مسعود پزشکیان« نماینده منتخب مردم تبریز 
می خوانیم: از مردم ایران به خصوص مردم تبریز تشکر می کنم. 
متاسفم که تعدادی از برادران ما نتوانستند به خاطر رد صلاحیت 
ها در انتخابات شرکت کنند. منصفانه نیست آدم را محکوم کنند 
اما توضیح ندهند که چرا. هیچ حکمی در هیچ محکمه ای علیه این 
افراد صادر نشده اما رد صلاحیت شدند. اعلان نتایج رسمی انتخابات، 
واکنش هایی متفاوت با آنچه گفته شد نیز در کانال ها و صفحه های 
مجازی به دنبال داشت. برخی مدعی شائبه در نتیجه ها شدند و 
عده ای دیگر به حاشیه سازی روی آوردند. با این حال، بسیاری از 
بازماندگان از مجلس دهم واکنشی تحسین آمیز از خود نشان دادند. 
در این میان، یکی از چهره های شاخص اصولگرای بازمانده از مجلس 
دهم، نسبت به متن های طنز منتشر شده درباره وی در صفحه های 

مجازی واکنشی جالب نشان داد.
حدادعادل«  »غلامعلی  نظر  ملت«  »صدای  تلگرامی  کانال 
سرلیست فهرست اصولگرایان تهران را در واکنش به نتیجه انتخابات 
منتشر کرد. وی در این مورد گفته است: حُسن انتخابات در ایران به 
این است که قابل پیش بینی نیست، چون مردم تصمیم می گیرند 
و انتخابات به دلیل اینکه به رای مردم تکیه دارد، پیش بینی آن 
قابل تصور نیست. همچنین این نماینده کنونی مجلس، به برخی 
طنزهای انتخاباتی واکنش نشان داد و در صفحه توییتری خود نوشت: 
ظرف چند روز گذشته در فضای مجازی مطالب جالب و قابل توجهی 
درباره خودم خواندم. از ذوق و خوشحالی همشهریان طرفدار جریان 
رقیب خرسندم. از اینکه بخش قابل توجهی از شوخی های شما به 

شخصیت و خانواده من نمی پردازد ممنونم.
در این میان، نوع ادبیات حدادعادل مورد توجه کانال تلگرامی 
»عصر ایران« قرار گرفت. به نوشته این کانال، این واکنش ها از آقای 
حدادعادل تحسین آمیز و شایسته قدردانی است. اگر این رفتار - و 
نه ادبیات خشنِ وارونه سازی نتیجه و پیام انتخابات- الگوی جناح 
مخالف دولت باشد وضع همه ی ما - با هر گرایشی- با آنچه امروز 

هست متفاوت خواهد بود.
با این حال، کانال تلگرامی »نامه نیوز« به نقل از »اسماعیل 
کوثری« نماینده کنونی تهران در مجلس نوشت: این موضوع که آقای 
حدادعادل از رتبه سوم یا هفتم به یکباره به رتبه ۳1 نزول می کند 
جای تعجب و پیگیری دارد. بر همین اساس در حال تنظیم نامه ای 
برای ارسال به ستاد انتخابات هستیم و در این نامه به این موضوع 

اشاره خواهیم کرد که اگر تخلفی صورت گرفته است باید پیگیری و 
به صورت مستند پاسخ داده شود.

کانال تلگرامی »فارس« نیز در انتشار واکنش سایر چهره های 
اصولگرا نسبت به نتیجه های انتخابات، به نقل از »علیرضا زاکانی« 
نماینده اصولگرای مجلس نوشت: اصولگرایان رای مردم را به خوب و 
بد تقسیم نمی کنند. نتیجه انتخابات هر چه باشد باید مورد احترام 

واقع شود.
در پیام »زهره طبیب زاده« نماینده اصولگرای مجلس نهم می 
خوانیم: نمایندگان منتخب با بازی های سیاسی فرصت خدمت را از 
دست ندهند. به انتخاب شوندگان با تشخیص درست مردم تبریک 

می گویم.
کانال تلگرامی »مرصاد نیوز« هم در واکنش به سخنان »حسین 
مرعشی« از اعضای مرکزی حزب کارگزاران آورد: اهانت های اصلاح 
طلبان به رای مردم شروع شد. تهران توسعه یافته و شهرستانها عقب 
افتاده هستند! سخنگوی حزب کارگزاران با اهانت به تشخیص و رای 
مردم شهرستانهای کشور بعد از شکست اصلاح طلبان در تصاحب 
مجلسین، گفت که اکنون می توان شاخص توسعه سیاسی ایران در 
تهران را 1۰۰، در مراکز استان ها ۵۰ و در شهرستان ها ۳۰ در نظر 
گرفت. این اهانت مرعشی به مردم شهرستانی کشور در واقع توهین 

به ۶۰ درصد نمایندگان منتخب مردم است.
کانال خبری مرصادنیوز به نقل از »نصرالله پژمانفر« منتخب مردم 
مشهد، عنوان کرد: رای مردم در انتخابات به منتقدان دولت بود. 
اکثریت قاطع کسانی که در انتخابات مجلس دهم رای آوردند همسو 
با دولت نیستند و چه اصولگرایان و چه حتی اصلاح طلبانی که به 

مجلس راه پیدا کرده اند منتقد دولت هستند.
کانال تلگرامی »مشرق« تذکر شفاهی »حمید رسایی« نماینده 
کنونی مجلس در صحن علنی را بازتاب داد. به گفته رسایی، برخی 
نامزدها که در تهران رای آورده اند اعلام کرده اند که ما می خواهیم 
مجلسی تشکیل دهیم که نه از دولت سؤال بپرسد و نه وزیری را 

استیضاح کند.
کشمکش های سیاسی در فضای مجازی

همچنان که اشاره شد، اعلان نتیجه انتخابات مجلس شورای 
اسلامی، واکنش های تند برخی چهره های سیاسی را در شبکه 
های مجازی و رسانه ها به همراه داشت. در برابر، رقیبان سیاسی 
آنان کوشیدند تا به این فضاسازی ها پاسخ دهند. در این پیوند، 
برخی رسانه های اجتماعی سخنانی شگفت آور را از یکی از چهره 
های سیاسی نقل کردند و به آن پاسخ دادند. کانال تلگرامی »مجمع 
اصلاح طلبان« واکنش حجت الاسلام »جعفرشجونی« عضو جامعه 
روحانیت مبارز تهران در برابر پیروزی لیست تهران را منتشر کرد و 
نوشت: اصولگرایان در کل کشور پیروزی حداکثری به دست آوردند! 
تهران پایگاه اصلی ضدیت با انقلاب و ولایت فقیه است و رای آوری 

این افراد نیز نشان دهنده همین مساله است! 
کانال خبری »اصلاحات نیوز« هم در واکنش به سخنان شجونی 
عنوان کرد: رای دهندگان تهران همان هایی هستند که در روزهای 
۲۲ بهمن، 1۳ آبان، 9 دی و روز قدس از آنها به عنوان ملت انقلابی، 
مسلمان و همیشه در صحنه و بیعت کنندگان با امام و انقلاب یاد می 
کنید. پس چه شد، چون مخالف خواست شما رای داده اند، شدند 

پایگاه ضدیت با انقلاب و ولایت فقیه؟ 
به گزارش ایرنا، کانال تلگرامی »تله خبر« نیز آورد: شبکه خبر در 
گزارشی ۵۰ درصد نامزدهای پیروز انتخابات را اصولگرا معرفی کرد! 
تعداد کاندیداهای مستقل در این گزارش ۶٪ اعلام شد. این در حالی 
است که بخش زیادی از نامزدهای پیروز در هیچ یک از لیست های 
اصولگرایان و اصلاح طلبان نبودند. به نظر می رسد نتایج انتخابات هم 
نتوانست باعث تغییر رویه رسانه ای شود که در دوره تبلیغات هم از 

یک جناح حمایت می کرد.
کانال خبری »اصلاح طلبان نیوز« هم با انتشار تصویر صفحه 
نخست روزنامه منتسب به جریان پایداری نوشته است: اصولگرایان، 
شهرستانی ها را علیه تهرانی ها تحریک می کنند و به دنبال استفاده 
از دوگانه تهرانی- شهرستانی برای ایجاد شکاف در صفوف ملت 

هستند . 

پیام هاشمی برای مردم چه بود؟
بعد از انتخابات هیات رئیسه خبرگان رهبری چهارم رسانه های اصولگرا باز بر طبل 
شکست هاشمی کوبیده و پایان عصر او را گوشزد کردند تا به زعم خودشان نشان دهند که 
دیگر او مهره ای سوخته است. در کنار آن تحلیلگران مسائل سیاسی نیز فشار تندرو ها را، 

از علل شکست او بر شمردند. 
برای گروه های گوناگون این سوال پیش آمد که آیا هاشمی نمی داند که شکست 

می خورد   همان طور که در انتخابات گذشته دچار این سرنوشت شده بود.
 اما آیا هاشمی که هیچکس در هوش سیاسی اش شکی ندارد آمد تا شکست بخورد؟این 
نگاهی سطحی به مسائل است که هاشمی را دوستدار قدرت بدانیم که برای تاثیرگذاری 
بیشتر می آید یا حضورپیدا می کندکه شکست بخورد! دراصل هاشمی می آید در انتخابات 
گوناگون شرکت می کند که پیام دهد. چرا هاشمی که هشت سال رئیس مجلس شورای 
اسلامی بوده و هشت سال نیز رئیس جمهور باید در انتخابات ریاست جمهوری سال 9۲ و 
انتخاب رئیس خبرگان رهبری چهارم شرکت کند و یک بار رد صلاحیت شود و بار دیگر 
شکست بخورد با آنکه از نتیجه آگاه است!؟ او هیچ هدفی جز ارسال پیامی به جامعه نداشت. 
پیام هایی که از نظر او بسیار حائز اهمیت بودند که او حاضر می شود در سال 9۲ در دقایق 
پایانی مهلت ثبت نام بیاید تا نشان دهد که شرایط چقدر حساس است. یا در انتخابات 
ریاست خبرگان رهبری نیز در آخرین لحظات اعلام کاندیداتوری کند. پیام او واضح است. 
شرایط را حساس می دید. او این پیام را مخابره می کند که حضور و مشارکت مردم مهم 

است که حتی در سرنوشت تعیین شخص اول کشور نیز تاثیرگذار است.
 پیام دیگر این است که او اهمیت مشارکت در انتخابات مجلس خبرگان و شورای 
اسلامی امسال را نیز به جامعه گوشزد کرد که اگر می خواهید فضای افراطی حاکم بر 
کشور را بشکنید ضروری است در انتخابات شرکت کنید. پیامی که به مردم نشان می دهد 
حیات جمهوری اسلامی و آینده انقلاب به حضور آن ها در انتخابات بستگی دارد. در این 
بین هاشمی   همان طور که بار ها گفته آبرو و اعتبار خود را هزینه ارسال این پیام کرد. اما 
مردم پیامآو را دریافت کردند و نشان دادند که برای ایجاد تغییر در فضای سیاسی کشور 
آگاهانه درک و انتخاب می کنند. چیزی که به وضوح در دو انتخابات اخیر ایران دیده شد.

در گفت و گو با »بهروز نعمتی« مطرح شد؛

چرا علی لاریجانی زیر بار اتحاد 
با تندروها نرفت؟

»آقای لاریجانی و افراد نزدیک به ایشان هیچ گاه تمایلی نداشتند که همراه با تندرو ها در 
یک لیست انتخاباتی باشند. در نتیجه خود ایشان تمایلی به حضور در لیست فعلی اصولگرایان 

نداشت. چون متاسفانه شاکله این لیست در دست جریانات تندرو قرار گرفته است.«
بهروز نعمتی، عضو فراکسیون رهروان ولایت با بیان این مطلب افزود: وقتی عملکردها و 
مواضع تندرو ها  با مواضع آقای لاریجانی خیلی فرق می کند، دیگر طبیعی است که لیست 
ها هم جداگانه باشد. لاریجانی هیچ همراهی و سنخیتی با این جریانات تندرو ندارد . پس 

نمی توان انتظار داشت که این ها در کنار هم باشند و لیست مشترک بدهند.
وی در مورد دلایل اختلاف نظر  بین لارجانی و تندرو ها  گفت:  لاریجانی به دلیل 
بدرفتاری برخی از این افراد تندرو در مجلس خصوصا در جریان بررسی برجام فاصله اش 
را با تندرو ها بیشتر کرده است. البته همه چیز تنها در  مسئله تصویب برجام خلاصه نمی 
شود. بلکه موارد دیگری هم بوده است که همه این ها روی هم دلایلی است که ایشان 

ترجیح داده  فاصله بیشتری از تندرو ها بگیرد.
نعمتی با بیان این نکته که عملکرد لاریجانی در اداره مجلس در سال های گذشته 
مثبت بوده است، گفت: دکتر لاریجانی ی هم  اکنون در قامت ریاست مجلس و به عنوان  
یک چهره شناخته شده  در انتخابات حضور پیدا کرد. در حقیقت، دکتر لاریحانی به دلیل 

شخصیت فراجناحی که دارد، بهتر دید که به صورت مستقل در انتخابات شرکت کند.
سخنگوی هیئت رئیسه مجلس با اشاره به این که لاریجانی  بر اساس اعتدال و عقلانیت 
عمل می کند افزود: . عملکرد آقای لاریجانی و مجموعه نزدیک به وی در مجلس، نشان از 
دوری این جریان از تندروهای پایداری دارد. در واقع ما در فراکسیون رهروان ولایت همراه 

با آقای لاریجانی نشان دادیم که خط مرز جدی با پایداری ها و تندروی های آنان داریم.

وزرایی که به مجلس راه یافتند و آنها که بازماندند

عاقبت کابینه احمدی نژاد در مجلس دهم
اگرچه احمدی نژاد چندین بار قبل از برگزاری انتخابات مجلس دهم اعلام کرده بود 
که در این انتخابات نقش آفرین نخواهد بود، اما برخی وزرای وی نامزد این انتخابات شدند.

به گزارش خبرآنلاین، چهار تن از اعضای کابینه وی موفق شدند یک ضرب وارد مجلس 
شوند. حمیدرضا حاجی بابایی وزیر آموزش و پرورش دولت دهم، نماینده همدان شد. 
محمدمهدی زاهدی وزیر علوم دولت نهم نماینده کرمان شد و محمود بهمنی رئیس بانک 
مرکزی در دولت احمدی  نژاد نیز نماینده ساوجبلاغ شد. عبدالرضا مصری وزیر رفاه دولت 

احمدی نژاد هم از کرمانشاه نماینده مجلس شد.
محمدرضا میرتاج الدینی هم که از کرسی نمایندگی تبریز در مجلس راهی معاونت 
پارلمانی دولت دهم شده بود، بار دیگر شانس خود را در این انتخابات آزمود. او از جمله سه 

نماینده همین حوزه انتخابیه است که به مرحله دوم راه یافته است.
البته 9 تن دیگر از اعضای کابینه و یاران احمدی نژاد با اینکه از سوی شورای نگهبان 
تایید صلاحیت شدند هم نتوانستند از مردم رای بگیرند. اگرچه چهره هایی همچون پرویز 
داوودی معاون اول دولت نهم، محمد سلیمانی وزیر ارتباطات دولت نهم، مسعود میرکاظمی 
وزیر بازرگانی و نفت دولت های نهم و دهم، محمد ناظمی اردکانی وزیر تعاون دولت 
نهم، مرضیه وحید دستجردی وزیر بهداشت دولت دهم، لطف الله فروزنده معاون پارلمانی 
دولت دهم و مهرداد بذرپاش رئیس سازمان ملی جوانان در دولت دهم در لیست ائتلاف 

اصولگرایان در تهران قرار گرفتند، اما نتوانتسند از اهالی پایتخت رای بگیرند.
محمد حسینی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی احمدی نژاد هم از رفسنجان نامزد شده 
بود، اما رای نیاورد. پرویز کاظمی وزیر رفاه دولت نهم هم مستقل از حوزه تهران نامزد شد اما 
او هم رای نیاورد. فاطمه واعظ جوادی و صادق خلیلیان رئیس سازمان محیط زیست و وزیر 

جهادکشاورزی دولت احمدی نزاد هم قصد داشتند از تهران وارد مجلس شوند که نشد. 
دو تن دیگر از وزرای احمدی نژاد هم نیامده از عرصه رقابت رفتند. نخست علی نیکزاد 
وزیر مسکن دولت دهم که اساسا ثبت نامش در انتخابات را تکذیب کرد و دوم محمد 
عباسی وزیر ورزش دولت دهم که چون مورد حمایت اصولگرایان قرار نگرفت، از حضور 
در رقابت های انتخاباتی، انصراف داد. در میان استانداران دولت احمدی نژاد نیز دو نفر به 

مجلس دهم راه یافتند. نخست علیرضا بیگی از تبریز و دوم حبیب الله دهمرده از زابل.

مسجد جامعی: 

مردم تهران اهل کوفه نیستند
احمد مسجدجامعی با انتقاد از برخی سخنان مبنی بر اینکه مردم تهران اهل کوفه 

هستند، گفت: ما به عنوان نمایندگان مردم، نباید اجازه توهین بدهیم.
احمد مسجدجامعی پس از اتمام جلسه ظهر دیروز به سراغ تریبون رییس شورای شهر 
تهران رفت و از چمران بابت اینکه به او فرصت نداده اند که درخصوص برخی سخنان که 
مردم تهران را اهل کوفه خواند ه اند تذکر دهد، اظهار داشت: از صبح تا ظهر بارها به آقای 

قناعتی که عضو هیات رییسه است گفته ام که برای این موضوع، وقت تذکر بدهد.
وی با بیان اینکه عده ای به مردم تهران می گویند که چون به لیست ما رای نداده اید، 
اهل کوفه هستید، افزود: عملا به دو شهر اسلامی توهین می کنند و ما باید به عنوان نماینده 
اجازه توهین ندهیم. احمد مسجدجامعی در ادامه ترجیح داد که به جای ارائه تذکر در 
جمع خبرنگاران حاضر شود و گفت: این روزها گروهی از کسانی که نتیجه انتخابات را 
نپسندیده اند، به ایجاد فضای غیراخلاقی علیه رای دهندگان تهران دامن می زنند و آن را 
به سبک زندگی و حتی کارگزاری و تاثیر عوامل انگلیس در ایران نسبت داده و به نکوهش 
شهروندان پایتخت می پردازند. وی افزود: برخی مرکز ایران را با کوفه مقایسه می کنند و 
عملا به دو شهر مهم اسلامی توهین می کنند و در این میان اطلاعات نادرستی درباره کوفه 

تکرار می شود که تصحیح آن نوشته دیگری می خواهد.
مسجدجامعی با بیان اینکه این در حالی است که شهروندان تهرانی خطایی نکرده اند 
که مستوجب چنین برخوردی باشند، گفت: مردم بارها شعور سیاسی خود را نشان داده اند 
که تجلی آن در شیوه رفتارشان از جمله در انتخابات اخیر به خوبی دیده می شوند و گویی 

انتخاب شوندگان از مجاری دستگاه های نظارتی به خوبی عبور نکرده اند.
وی افزود: لابد انتظار دارند از این پس به جای شورای نگهبان، آنها تعیین کننده 
صلاحیت ها باشند و این در حالی است که نتایج انتخابات مجلس و خبرگان در تهران 
روشن است. مسجدجامعی افزود: کسانی که بسیاری از مراکز قدرت و رسانه های دیداری 
و شنیداری را یکجا در انتخابات داشتند، سهم قابل توجهی را در انتخابات پیدا نکرده اند؛ با 
اینکه نامزدهای آنها در همان مرحله اول تایید شدند و فضا به گونه ای بود که در پایتخت، 
در دیوار، تیر چراغ برق و حتی درختی نبود جز آنکه تصویر آنها به آن آویخته شده بود، 
در حالی که در مقابل آنها جریان سیاسی بود که با کمترین امکانات و بدترین شرایط در 
عرصه رقابت حاضر شد. وی با بیان اینکه کسانی که در چند رده نخستین نیروهای خود را 
از دست داده بودند و صداوسیما پیوسته آخرین خبرها را درباره وابستگی آنها به بیگانگان 
تکرار می کرد، گفت: اما رفتار و استقبال دور از انتظار مردم از انتخابات بسیار قابل تامل است؛ 
انتخاباتی که میزان استقبال مردم نشان دهنده افزایش حضور و مشارکت مردم و اعتماد 
متقابل مردم و نظام بود و همچنین نشانگر رشد و اعتلای فهم سیاسی جامعه و قدرت 

مدنی شهروندان تهرانی بود که پشتوانه آن 1۰۰ سال قانون گذاری پر فراز و فرود است.
مسجدجامعی در ادامه به نقش هاشمی رفسنجانی در این انتخابات اشاره کرد و گفت: 
برخی انبوهی از شایعات را علیه او دامن زدند البته کسی که به کارنامه و عملکرد هاشمی 
آشنا باشد به خوبی می داند که جای لغزش های سیاسی برای او مانند همگان وجود داشته 
و مردم به خوبی می دانند شایعات با واقعیات چقدر تفاوت دارد و به خوبی می دانند که این 
نوع عملکرد به حمایت خواسته یا ناخواسته از گروهی منجر شد که ادب و عقلانیتی که در 

ذات مردم ماست را نادیده می گیرند و ادبیات کلاه مخملی را ترجیح می دهند.

نکــته

اخبـــار

هر چیزی که مربوط به ایران می شود به خودی خود جذاب و هیجان انگیز است. به قول 
ایران شناس مشهور پروفسور »پوپ«، »ایران همواره حسی از توجه و شیفتگی را به سوی 
خود جلب می کند«، صحنه سیاست در ایران »داخلی باشد یا خارجی«؟ فرقی نمی کند و 

از این قاعده مستثنا نیست. 
دو انتخابات شگفتی ساز جمعه ۷ اسفند به دلیل نتایج و پیامد های آن به باور من حتی 
از انتخابات ریاست جمهوری ۲۴ خرداد، مهم تر وبه نوبه خود توصیفی عمیق تر از شرایط آتی 

جامعه ایران در برابر ما قرار می دهد. 
اکنون شاید این یک ارزیابی انقلابی تلقی شود، اما نتیجه انتخابات روز جمعه ایران 
تداومی پرشتاب و پردامنه از تحول قبل تر خود یعنی انتخاب حسن روحانی در سال 9۲ بود. 
لذا آنچه موجب تعجب می شود این است که نیروهای محافظه کار با توجه به ضرورت حفظ 
بقا، چگونه نتوانستند از حدود ۳ سال پیش بروز تحولات اجتماعی، ارتقا و تغییرخواست 

عمومی در جامعه ایران را نه ببینند و نه درک کنند؟!
اگرآینده نگری و ارزیابی صحیح و به موقع موقعیت ها و فضای اجتماعی یک ضرورت 

تمام عیار برای عمل سیاسی نیروهای کنشگر اجتماعی محسوب می شود.
)که لاجرم جز این نمی تواند باشد( با این محاسبه اشتباه از خواست افکار عمومی، آیا 
محافظه کاران به پایان راه رسیده اند؟ با نگاهی واقع گرایانه، خیر، مشروط به آنکه برای آینده، 
نیروهای تعدیل کننده و واقع بینی در میان آن ها پیدا شود، نه مانند گذشته که تقریبا همه 

آن ها را درو کردند. 

 خودکوبی محافظه کاران
 مشکل بزرگ محافظه کاران که در ادبیات سیاسی ایران از آن ها به عنوان اصولگرا 
یاد می شود آن است که قابلیت حیرت آوری در منکوب کردن نیروهای درونی خود 

دارند و موفقیت سیاسی شان را در یک دستی تصمیمات واعمال سانترالیزم سازمانی 
بی رحم می دانند.)نقطه ضعفی که جبهه واحد اصلاح طلبان و اعتدالیون به خوبی 
برآن فائق آمدند(. در این زمینه نمونه های زیادی را می توان ارائه داد، اما شاخص ترین 
این پالایش ها، برخورد حیرت آور و عجیبی بود که با رئیس پراگماتیست و واقع بین 
مجلس ایران علی لاریجانی کردند. وقایع ۳ سال اخیر را لاریجانی هرگز فراموش 

نخواهد کرد. 

انحراف در زاویه دید
از آن جهت که نیروهای معتدل و اصلاح طلب  تحولات ۷ اسفند تاریخی، تنها 
توانستند در یک همگرایی بی نظیر اراده خود را به شیوه یی دموکراتیک اعمال کنند، جلب 
نظرنمی کند. بلکه بیشتر از این جهت هم اهمیت یافته که »اول، نیروی قدرتمند ملی ایرانیان 
تکلیف خود با مدافعان قرائت های تند و خارج از عرف سیاسی و اجتماعی روشن کرد. دوم، 
به نیروهای محافظه کار عملا و علنا نشان داد برداشت شان از جامعه ایرانی تا چه میزان با 

انحراف در مبنا و زاویه دید روبه روست«. 

 تله  پروژه حذف
واقعیت آن است که محافظه کاران طی سال های گذشته نه تنها عرصه را بر مخالفان 
مسالمت جویشان تنگ کردند، بلکه به دنبال تحقق شرایطی بودند که اولین اشتباه مخالفان 

را به آخرین آن تبدیل کنند. 
دقیقا نمی دانم آیا واقعا موفق شدند یانه؟! ظاهرا که نشدند؛ اما اکنون خود گرفتارهمین 
منطق سیاسی و فلسفی شان )پروژه حذف( شده اند. ولی امروز نیروی سیاسی غالب شده، 
مترصد بازگرداندن این منطق به مدافعانش است؟ سوال سختی است! اما متد و عادت 

سیاسی پرزیدنت روحانی و نیز مواضع اکبر هاشمی رفسنجانی نشان می دهد اگر طرف 
مقابل اخلاقی منطق سیاسی شکست را بپذیرد، منطقا آنان هم چنین کاری علیه مخالف 
شکست خورده نخواهند کرد. آنگاه که این هردوپیروز میدان سیاست از همدلی؛ تعامل و 

پایان خصومت ها سخن گفته اند. 
 احمدی نژاد عامل فروپاشی

اما جدای از بررسی علل شکست محافظه کاران، تصور می کنم باید به نقش محمود 
احمدی نژاد در این فرآیند و فروپاشی توجه ویژه ای شود. مسئله از دو زاویه حائز اهمیت 
است؛ اول از زاویه خود احمدی نژاد که خوب می دانست حتی نامش می تواند برای قوی ترین 
نیروی سیاسی ویرانگر باشد و از مدت ها پیش تصمیم گرفت برای انتقام گرفتن از حامیان و 

مدافعان سابقش که اورا   رها کرده بودند در سایه به آن ها نزدیک شود. 
مهم نبود آنان او را از خود نمی دانند، احمدی نژاد که خودرا از آنان می دانست و همین 
برای انتقام گرفتن کافی بود. احمدی نژاد نشان داده بیش از مخالفان برای نزدیکانش دردسر 

سازو مخرب است. 
مشکل دیگر آن بود که محافظه کاران از دوره سیاسی، منطق اجتماعی و فصل تجربی 
زمستان تکان دهنده ای که او برای ایران به ارمغان آورد فاصله نگرفتند. نمی دانم، نخواستند 
یا نتوانستند اما سایه منطق احمدی نژادی )نه به مثابه شخص که به معنای یک جریان 

فکری و کلامی( در ملأ عام همواره بر سر آنان بوده است. 
جامعه ای که از دو سال و نیم پیش تصمیم جدی خود رابرای تغییر گرفت و اعلام کرد، 

چگونه از سوی آنان و تحلیلگران شان دیده نشد؟
 البته این تنها دلیل شکست محافظه کاران نیست، اما از مهم ترین آن ها محسوب 
می شود. آیا پاس نکردن این واحد مهم درسی؛ محافظه کاران را بیدار خواهد کرد؟ نمی دانم؛ 

اما به طورحتم به بروز چند دستگی اساسی میان آنان دامن خواهد زد.

چهار سال، فرصتی است که قانون اساسی در اختیار نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی قرار داده است تا ضمن عمل به مسوولیت 
قانونگذاری در خانه ملت، نظارت بر عملکرد مسوولان اجرایی و 
دیگر وظایف نمایندگی، وعده های خود به موکلانشان را جامه عمل 

بپوشانند. 
افزون بر عملکرد نمایندگان مجلس در انجام وظایف نمایندگی 
و عمل به وعده های انتخاباتی، موضع گیری ها، گفتار و کردار 
نمایندگان نیز مبنایی برای قضاوت موکلان قرار می گیرد و با 
محک انتخابگران عیار آن سنجیده می شود. طی دوره های گذشته 
متاسفانه شاهد برخی بداخلاقی ها بودیم که فضای خانه ملت را زیر 
تاثیر خود قرار داد. همچنین، معدودی از منتخبان مردم در معرض 
آسیب های ترجیح منافع فردی و جناحی بر مصالح ملی قرار گرفتند 

و از بایسته های حفظ جایگاه و شان نمایندگی ملت دور شدند.
در مجلس پیشین روزهایی پیش آمد که صحن مجلس به عرصه 
گروکشی های جناحی و رونمایی از پرونده های ساختگی علیه 
برخی چهره های سیاسی و غیرسیاسی یا صحنه جدال نمایندگان با 
مسوولان دولتی بدل شد که خود منتخب اکثریت مردم بود. نتیجه 
این رخدادها، ایجاد بن بست هایی بود که گاه خود را در استیضاح 
سیاسی وزیران یا کندی در تصویب طرح ها و بسته های پیشنهادی 
دولت نشان داد. این در حالی بود که معطوف شدن توان هماوردی به 
همکاری می توانست به حل بسیاری از چالش های کشور بیانجامد. 
به عبارتی، کیفیت کنش سیاسی معدودی از نمایندگان به حدی 

رسید که نه برازنده خانه ملت بود و نه شایسته مقام نمایندگی.
نتیجه انتخابات هفتم اسفندماه و حذف برخی چهره هایی که 
حرمت ردای نمایندگی را نگه نداشتند اما درس بزرگی است برای 
وکیلانی که با مجوز مردم بر کرسی سبز مجلس دهم تکیه خواهند 
زد؛ درسی که می گوید نماینده واقعی ما باشید، چه در امر سیاسی 
چه در اخلاق سیاسی. در خصوص بایسته های رعایت اصول و اخلاق 

نمایندگی چند نکته لازم به یادآوری است.
1- در میان کارکردهای قانونگذاری و نظارتی نمایندگی مجلس، 
نباید کارکردهای فرهنگی آن را از نظر دور داشت. نمایندگان مردم 

در مجلس باید اسوه فرهنگ اسلامی و اخلاق انسانی باشند و با 
الگوآفرینی، کیفیت رفتار سیاسی و اجتماعی شهروندان را ارتقا دهند. 
مردم از نمایندگان خود انتظار دارند با همدلی، تعامل و همفکری با 
مسوولان همسو و غیرهمسو و پرهیز از جنجال غیرسازنده در مورد 
مهمترین و حساس ترین مسایل جامعه، تصمیمی بهینه بگیرند. 
استفاده از بیانی پیراسته و کنشی شایسته که برازنده ردای نمایندگی 
باشد، کمترین خواسته ای است که مردم طی چهار سال آینده از 
منتخبان خود انتظار دارند چرا که سیمای مسوولان نظام از سویی 
نشان دهنده ویژگی های ملت و از سویی دیگر نشان دهنده ویژگی 

های نظام اسلامی است.
۲- تقلیل مصالح و منافع ملی به مسایل و منافع جناحی، گروهی 
و حتی شخصی یکی از مهمترین مسایلی بود که طی سال های 
گذشته به تنش های درون مجلس نهم دامن زد. اگرچه بسیاری 
از منتخبان ملت در مجلس گرایش ها و نگاه سیاسی خاص خود 
را دارند اما زمانی که به خانه ملت راه می یابند باید منافع ملی را 
مبنای تصمیم گیری و عملکرد خود قرار دهند. اگر وفاداری و تعهد 
به منافع ملی وجه مشترک بینش و کنش نمایندگان قرار گیرد، 
همدلی حاصل از آن می تواند مسیر پیش روی حل مشکلات کشور 

را هموار کند.
۳- مردمی که در انتخابات ریاست جمهوری ۲ سال پیش به 
ادبیات و گفتمان سیاسی فاخر، پیراسته و غیرتنش زا رای دادند 
پیامدهای آن را در فضای سیاسی کشور دیدند و در انتخابات هفتم 
اسفندماه نیز با رویکردی مشابه پای صندوق های رای حاضر شدند 
و چینش نمایندگان خود را با صافی اراده شان پالایش کردند. یکی 
از پیام های انتخابات مجلس دهم این بود که نمایندگان باید گفتار و 
کرداری را برای خود انتخاب کنند که شایسته ملت ایران و مسوولان 

جمهوری اسلامی ایران باشد.
۴- اکنون زمان پسابرجام است و بهره برداری از دستاوردهای 
برنامه جامع اقدام مشترک، کم اهمیت تر از دست یابی به این توافق 
تاریخی و مهم نیست. در این میان، همدلی و همزبانی دولت و ملت 
پیش نیاز بهره برداری از فرصت پیش رو است؛ همدلی و همزبانی 
که خود برپایه احترام متقابل منتخبان مردم در نهادهای قانونگذاری 
و اجرایی و نیز اشتراک نظر در پیمایش مسیر توسعه، پیشرفت و 
اعتلای کشور امکانپذیر می شود. نمی توان بدون نهادینه کردن 
اخلاق، احترام و تعامل سازنده میان گروه ها و شخصیت های سیاسی 
به ویژه میان نمایندگان ملت در نهاد قانونگذاری ثمره برجام را دید. 
افزون بر این، دستورکارهای مشخص مسوولان نظام در پیگیری 
اهداف کلان کشور در سند چشم انداز ۲۰ ساله و سیاست های 
کلی در زمینه اقتصاد مقاومتی، محیط زیست، سلامت عمومی و ... 

ضرورت های یاد شده را برجسته تر می نماید.
نتیجه و چکیده ی سخن این که مردم ناظر و داور عملکرد 
مسوولان نظام به ویژه منتخبانشان در نهاد قانونگذاری و اجرایی 
هستند. نتیجه انتخابات اخیر نشان داد ناهمخوانی کنش برخی 
نمایندگان با جایگاه و مقام وکالت مجلس چندان دوام نخواهد آورد. 
نگاه تیزبین و نظاره گر جامعه، کنش منتخبان را زیر نظر خواهد 
داشت و در نهایت مردم هستند که در مورد تداوم حضور یا حذف 
نمایندگانی که اراده و خواست آنها را نمایندگی نمی کنند، تصمیم 
گیری خواهد کرد. باید به این تصمیم اعتماد کرد و درس های 

حاصل از آن را چراغ راه آینده قرار داد.

شبکه های مجازی با گذشت چند روز از انتخابات هنوز دارای فضای رقابتی است 

 کنش ها و واکنش های پساانتخاباتی

علل  شکست جریان اصولگرایی چیست؟! 

نقش احمدی نژاد در زمستان سرد اصولگرایان 

منتخبان در پیشگاه داوری همیشگی ملت
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امروز در دنیا كارى كن كه 
به وسیله آن، امید رستگارى 

در آخرت دارى.

چهارشنبه - دوازدهم اسفندماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3954

بوروکراسی  گفت:  قم  استانداری  عمرانی  امور  معاون 
موجود و مدت زمان طولانی در صدور پروانه ساختمانی بویژه 
فرآیند طراحی در سازمان نظام مهندسی باید کاهش یافته و 

روند صدور آن برای مردم آسان شود.
مهندس محسن بهشتی در دیدار رئیس و اعضای جدید 
هیئت مدیره سازمان نظام مهندسی ساختمان استان طی 
سخنانی اظهار داشت: رضایت مندی مردم و راحتی آنان در 
گرفتن پروانه ساختمانی با رعایت ضوابط و مقررات قانونی 

باید یکی از اهداف اصلی سازمان باشد. 
وی افزود: بوروکراسی موجود و مدت زمان طولانی در 
صدور پروانه ساختمانی بویژه فرآیند طراحی در سازمان نظام 
مهندسی باید کاهش یافته و روند صدور آن برای مردم آسان 

شود. 
وی بیان داشت: در این راستا لازم است برخی از قوانین و 

مقررات زائد با اصلاحات درون سازمانی حذف و با الکترونیکی 
مردم  ضروری  غیر  مراجعات  از  سازمان  خدمات  نمودن 

جلوگیری شود. 
معاون امور عمرانی استاندار بر استفاده از توان فنی 
گروههای تخصصی تأکید کرد و خطاب به مسئولان 
تخصصی  گروههای  گفت:  نهاد  مردم  سازمان  این 
باید بازوهای توانمند سازمان باشند و از ظرفیت این 
را  بهره  نهایت  فنی سازمان  بار  افزایش  برای  گروهها 

ببرید.
وی ضمن تاکید بر اهمیت نظارت بر ساخت و سازها 
اظهار داشت: متاسفانه در این خصوص معضلاتی مشاهده 
می شود که باید به فوریت آسیب شناسی و مشکلات آن 

رفع شود.
 رئیس شورای فنی استان افزود: سازمان نظام مهندسی 

باید تبدیل به اتاق فکر شورای فنی استان شود و تقویت 
گروههای مشاوره ای و مهندسین مشاور بومی برای افزایش 

کیفیت در پروژه های عمرانی یکی از ضروریات است.
 مهندس بهشتی در بخش دیگری از سخنان خود 
و  معماری  در  اسلامی  الگوهای  رعایت  داشت:  اظهار 
ساخت و ساز، فرهنگ سازی می خواهد و این باید تبدیل 
به یك مطالبه اجتماعی شود تا از احداث بناهای ناسازگار 
و ناهمگون با سیما و منظر شهر مقدس قم و معماری 

اسلامی جلوگیری شود. 
وی در پایان ارتقاء کیفیت در ساخت ساز را باعث ارتقاء 
کیفیت در زندگی مردم عنوان کرد و گفت: ارتقاء کیفیت 
در پروژه های عمرانی و ساخت و سازها یعنی صرفه جویی 
در منابع و درآمدهای کشور که این امر خود موجب تحقق 

اصول اقتصاد مقاومتی میگردد. 

معاون امور عمرانی استانداری قم:

بوروکراسی صدور پروانه باید کاهش یابد

دستگیری عامل اختلاس میلیاردی در لرستان 
گفته می شود: جانشین فرمانده انتظامی لرستان از کشف یک فقره اختلاس بانکی به مبلغ 1۳ 
میلیارد و ۶۰۰ میلیون ریال در شهرستان دلفان و دستگیری یک نفر در این خصوص خبر داد. به گزارش 
مهر سرهنگ علی احمدی تبار اظهار داشت: به دنبال دریافت اطلاعاتی مبنی بر اقدام به اختلاس کارکنان 
بانکی در دلفان با سوء استفاده از موقعیت شغلی، پیگیری موضوع به صورت ویژه در دستور کار پلیس 
آگاهی قرار گرفت. جانشین فرمانده انتظامی لرستان تصریح کرد: با توجه به حساسیت موضوع کارآگاهان 
این پلیس پس از اخذ استعلامات متهم را دستگیر کردند. سرهنگ احمدی تبار خاطر نشان کرد: پس 
از انتقال متهم به پلیس آگاهی، با انجام تحقیقات علمی و ارائه دلایل، مدارک و مستندات موجود، به 
جرم خود مبنی بر سوء استفاده از موقعیت شغلی و اختلاس مبلغ ده میلیارد ریال از حساب مشتریان و 
همچنین خارج کردن سه فقره چک بانکی و در ضمانت گذاشتن آنها در عوض وام به مبلغ سه میلیارد 
و ۶۰۰ میلیون ریال اعتراف کرد. وی گفت: با کشف 1۳ میلیارد و ۶۰۰ میلیون ریال اختلاس بانکی، 

کلاهبردار تحویل مراجع قضائی شد

در ایران نوجوانان اعدام نمی شوند 
گفته می شود:  محمدجواد لاریجانی دبیر ستاد حقوق بشر قوه قضائیه که برای شرکت در سی و 
یکمین اجلاس شورای حقوق بشر سازمان ملل به ژنو رفته است در گفت وگو با شبکه خبری سی ان ان 
در پاسخ به سئوال کریستین امانپور خبرنگار سی ان ان درباره شمار اعدام ها در ایران، اعدام نوجوانان و 
اعدام برای جرایم مواد مخدر، گفت: متأسفانه 9۰ درصد اعدام ها در ایران به دلیل جرایم مرتبط با قاچاق 
مواد مخدر است و ما برای تغییر این قانون تلاش می کنیم قانونی که فکر می کنم تاکنون نتیجه مورد 
نظر را در پی نداشته است. درباره اعدام نوجوانان نیز باید بگویم که ما در حال حاضر نیز چنین کاری 
انجام نمی دهیم. به گزارش ایسنا، وی در پاسخ به سئوالی درباره برخی گزارشات مبنی بر اعدام تمام 
مردان یک روستا به دلیل جرایم مربوط به قاچاق مواد مخدر، اظهار کرد: شما باید بدانید که جمعیت 
مردان روستایی که تنها ۵ یا ۶ خانواده در آن زندگی می کنند ۵،۶ نفر خواهد بود که ممکن است 
همگی در جرایم مواد مخدری دست داشته  باشند، اما من این موضوع را پیگیری می کنم؛ چرا که در 
رسانه های ایران نیز شاهد خبرهایی در این زمینه بوده ام. این تمام جامعه نیست، هرچند که قطعاً شمار 
اعدام ها بالاست که اغلب هم مربوط به قاچاق مواد مخدر است اما می تواند یک روستا کوچک هم باشد.

چراهاشمی ازستادانتخابات بازدید نکرد
گفته می شود:  رحمانی فضلی وزیر کشور درباره اینکه چرا آیت الله هاشمی از ستاد انتخابات کشور 
بازدید نکرد اظهار کرد: آیت الله هاشمی در مسیر حرکت خود از محل وزارت کشور می گذشتند و قصد 
داشتند به وزارت کشور بیایند اما من دلیلش را نمی دانم که چرا به وزارت کشور نیامدند. ما از حضور 
ایشان یا هر مسوول دیگر استقبال می کنیم اما دلیل نیامدن آیت الله هاشمی را باید از خود ایشان بپرسیم. 
وی همچنین درباره رای مردم به لیست امید در تهران گفت: مردم آمدند و با توجه به گفتمان و عملکرد 
داوطلبان به یك لیست رای دادند. بالاخره در تهران یك گفتمان پیروز شد. اکنون باید همه در خدمت مردم 

باشیم و نشان دهیم بلوغ سیاسی ما متوجه آرمان های انقلاب است نه مسائل سیاسی.

طوفان جابه جایی 7 شهردار در تهران
گفته می شود:  علیرضا دبیر روز گذشته در صحن علنی شورای شهرتهران با اشاره به جابه جایی هفت 
شهردارتهران گفت: نمی دانم در طوفان چهارشنبه که قرار است شهرداران جابه جا شوند چه شهردارانی 
جابه جا می شوند اما شنیده ام 1۰ شهردار مناطق جابه جا می شوند که البته به عدد ۷ رسیده است. وی 
با بیان اینکه نمی دانیم با این جابه جایی ها ثبات مدیریت چه می شود؟ اظهارکرد: درست است که عزل و 
نصب جزو اختیارات شهردار است و اعضای شورا نمی تواند در آن نظر دهد اما جای سوال است که اگر این 
شهرداران بد هستند چرا آنها را آورده؟ و اگر خوب هستند چرا آنها را جابه جا می کنید؟ وی با تأکید بر اینکه 
از شورا خواسته می شود که شهردار را برای ارائه پاره ای از توضیحات به صحن دعوت کند، گفت: ما دخالتی 
در عزل و نصب نداریم چراکه حتی در موضوع حسابرسی که حقمان است نظر می دهیم، محکوم می شویم. 

وای به حال اینکه در مورد اختیاراتی صحبت کنیم که در چارچوب وظایفمان نیست.

1200 هزار میلیارد ریال فرار مالیاتی در کشور 
گفته می شود:  معاون توسعه امور علمی و فرهنگی سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور گفت: 
بین 1۰۰۰ تا 1۲۰۰ هزار میلیارد ریال فرار مالیاتی در کشور وجود دارد. به گزارش ایرنا، محمدرضا واعظ 
مهدوی سه شنبه در نشست شورای برنامه ریزی خوزستان در محل استانداری در اهواز بیان کرد: در 
بودجه 9۴ میزان درآمد نفتی حدود ۵۳۰ هزار میلیارد ریال در نظر گرفته شده که ۲۶ درصد کل بودجه 
است. وی با بیان اینکه وابستگی به بودجه نفت کم شده است، گفت: باید به گونه ای عمل کرد که کشور 
با درآمدهای پایدار از جمله درآمدهای مالیاتی اداره شود. واعظ مهدوی افزود: متاسفانه پول های کلانی در 
بانک های کشور سپرده گذاری می شود که در هیچ گونه فعالیت اقتصادی استفاده نمی شود و صاحبان 

پول ها با دریافت سود بانکی حاضر به وارد کردن سرمایه خود در گردش مالی کشور نیستند.

روحانی بهترین گزینه برای ریاست دولت بعدی است 
گفته می شود: عوض حیدرپور نماینده مردم شهرضا در مجلس نهم در نطق میان دستور خود در 
نشست علنی دیروز مجلس گفت: معتقدم بهترین گزینه برای ریاست دولت بعدی همین رئیس جمهور 
فعلی است و همه باید عزم خود را به گونه ای جزم کنند که راهی که دولت فعلی در پیش گرفته در کشور 
نهادینه شود تا انشاالله مشکلاتی که در گذشته به وجودآمد، هرچه زود تر مرتفع شود. هنگامی که حیدرپور 
با اشاره به انتخابات ریاست جمهوری آتی به دفاع از عملکرد دولت یازدهم پرداخت تعدادی از نمایندگان 
در اعتراض به او عدد ۲ را نشان دادند که منجر به دخالت محمدرضا باهنر که برای ساعاتی ریاست نشست 
علنی را برعهده داشت، روبرو شد. باهنر با قطع کردن نطق حیدرپور اعلام کرد: عزیزان ابراز احساسات 
نکنند. ایشان کمی زود به مسئله انتخابات ریاست جمهوری اشاره کرد و شما هم کمی زود ابراز احساسات 

کردید. بگذارید یک سال الی یک سال و نیم دیگر در این باره بحث می کنیم.

 سفر یکی از عوامل سازمان CIA به تهران 
 CIA گفته می شود: دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: اخیراً یکی از عوامل سازمان
که مسئول نفوذ در ایران شده که در آینده اسناد زیادی را از وی افشا خواهیم کرد، خردادماه به 
تهران آمده و از تمام دانشگاه ها بازدید کرده است. ایشان اولین کسی است که در فضای باز شوروی 
به آنجا رفت و بعد از برجام نیز به ایران آمده است. محسن رضایی تصریح کرد: جنگ امروز ما از 
دروازه های دمشق آغاز شده و تا کوچه  خیابان های تهران ادامه دارد، آنجا نبرد است و اینجا مقاومت. 
به گزارش تسنیم، رضایی در پایان تأکید کرد: امروز، روز جهادی، حماسی و در صحنه است و به 
نقاط حساس عبور از خط هایی خطرناک رسیده ایم و دیگر روز گذران کردن زندگی نیست و باید 

در همه حال آماده و مقتدر باشیم.

بازگشت عموهای فیتیله ای  به تلویزیون
گفته می شود:  تهیه کننده برنامه »فیتیله« اعلام کرد که عموهای فیتیله ای و تیم سازنده این برنامه 
در ایام نوروز به تلویزیون برمی گردند. علیرضا آقایی با اعلام این خبر اظهارداشت: از روز چهارشنبه سوری 
قرار است با برنامه ای تحت عنوان »هفت سین و بچین« مهمان خانه های مردم شویم. این برنامه تولیدی 
است و اکنون گروه سازنده که شامل 18۰ نفر می شوند، به شکل شبانه روز کار می کنند تا بتوانند برنامه را 
به موقع به پخش برسانند. این برنامه قرار است هر شب ساعت ۲۳ پس از پایان سریال نوروزی شبکه یک 

به روی آنتن برود و تکرار آن ساعت 1۰ صبح روز بعد پخش خواهد شد.

ولایتی: آتش بس برای تغییر حکومت اسد است
گفته می شود:  علی اکبر ولایتی رئیس مرکز تحقیقات استراتژیک تشخیص مصلحت نظام در 
حاشیه همایش جمهوری اسلامی ایران فرصت ها و تهدیدهای فرهنگی افراط گرایی روز گذشته در جمع 
خبرنگاران و در خصوص مذاکرات صلح سوریه اظهار داشت: آمریکایی ها قصد خیر برای اینکه از آتش بس 
سوریه طرفداری می کنند، ندارند. وی ادامه داد: آمریکایی ها به دنبال تغییر حکومت سوریه هستند و 
آتش بس در سوریه بهانه ای برای تغییر حکومت بشاراسد است که در تاریخ بین الملل تصویب چنین 
قطعنامه ای سابقه ندارد. به گزارش تسنیم، رئیس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت 
نظام گفت: تصمیم گیری برای آینده سوریه تنها با اراده مردم سوریه امکانپذیر است نه با تصمیم سازمان 

ملل و حکومت های دیگر.

استعفای سرافراز صحت ندارد
گفته می شود:  یک عضو شورای نظارت بر صداوسیما گفت که خبر منتشره در مورد استعفای رئیس 
این سازمان صحت ندارد. سیدرمضان شجاعی کیاسری درباره اخبار منتشره مبنی بر احتمال ریاست حداد 
عادل بر سازمان صداوسیما،  اظهار کرد: آقای حداد همیشه به عنوان گزینه ریاست سازمان صداوسیما 
مطرح بوده است. خود ایشان هم پیش از ریاست آقای سرافراز می گفتند از اول پیروزی انقلاب وقتی 
ریاست سازمان صداوسیما جایش خالی می شود اولین گزینه مطرح من هستم. شجاعی کیاسری اضافه 

کرد: بعید می دانم که بحث استعفای آقای سرافراز مطرح باشد، این موضوع صحت ندارد.

جلوگیری از ساخت امامزاده جعلی در لواسان
گفته می شود:  رییس سازمان جنگل ها از خلع ید و باز پس گیری اراضی جنگلی و مرتعی به ارزش 
بیش از ۳۰۰۰ میلیارد تومان در سال جاری و همچنین جلوگیری از ساخت امامزاده جعلی در یکی از 
روستاهای کشور خبر داد. خداکرم جلالی افزود: در روستای انباج و روستای لواسان کوچک که عده ای به 
دنبال تصرف اراضی به بهانه ساخت امامزاده بودند مورد پیگیری از سوی دستگاه قضایی قرار گرفتند و از 

ساخت امامزاده جعلی در این منطقه جلوگیری شد.

ابطال مصوبه افزایش نرخ جرائم رانندگی
گفته می شود:  هیئت عمومی دیوان عدالت اداری مصوبه هیئت دولت مبنی بر افزایش نرخ برخی 
جرائم رانندگی را ابطال کرد. علی اکبر بختیاری مدیر کل حوزه ریاست دیوان عدالت اداری در گفت وگو با 
تسنیم گفت: هیئت عمومی دیوان این مصوبه را مغایر قانون دانسته و ابطال کرده است. به گفته بختیاری، 

افزایش های صورت گرفته در این مصوبه، متناسب با نرخ تورم نبوده است.

ابتلای آیت الله جنتی به آنفلوآنزا تکذیب شد
گفته می شود:   مدیرکل روابط عمومی شورای نگهبان اخبار منتشر شده در رابطه با ابتلای 
آیت الله جنتی به آنفلوآنزا را تکذیب کرد. به گزارش ایرنا، محمد مهدی شیرمحمدی عصر سه 
شنبه با بیان این مطلب افزود: دبیر معزز شورای نگهبان حضرت آیت الله احمد جنتی امروز همانند 
روزهای معمول تا پایان وقت اداری در دفتر خود مشغول به کار بوده و الحمدلله در صحت و سلامت 

کامل قرار دارد.

نامحــرمانه

انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی، همراه 
با پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری برگزار شد و در 
شرایطی که در سطح کشور اصولگرایان پیشتاز نسبی 
کسب آراء هستند، در تهران ائتلاف اصلاح طلبان با وعده 
»آرامش، امید و رونق اقتصادی« موفق به کسب ۳۰ کرسی 

شده است.
در این میان، اظهارات رسول منتجب نیا نماینده مجلس 
ششم و قائم مقام حزب اعتماد ملی در روزهای منتهی به 
انتخابات، بیش از هر چیزی در ذهن فعالان سیاسی باقی 
ماند و این سوال را به جا گذاشت که این حرف از کجا در 
آمد و چه هدفی را دنبال می کرد؟ آنجا که از »توطئه آوردن 
یک میلیون نفر به تهران با اتوبوس! برای رای دادن به 
نامزدهای جریان رقیب اصلاح طلبان« سخن به میان آورد.

درباره  بسیاری  سوالات  هنوز  که  شرایطی  در 
ادعای  از جمله  تناقض های پیدا و پنهان اصلاح طلبان، 
تقلب در سال 88 و شرکت چندباره در انتخاب های بعدی 
و نیز ادعای غیررقابتی بودن انتخابات 9۴ و در عین حال 
ارائه دو فهرست امید و صدای ملت، باقی مانده است، کند 
و کاو تناقض های موجود در سخن این چهره برجسته 

اصلاح طلب هم خالی از لطف نیست.
منتجب نیا در گفتگو با مهر، حرف های جالبی درباره 

چرایی اظهارات هفته گذشته خود مطرح کرد.
انتخابات مجلس و خبرگان  حضور مردم را در 

چطور دیدید؟
آنچه که مشاهده شد بر اساس گزارش های مختلفی 
که از تهران و استان ها دادند، حضور مردم در این انتخابات 
فوق العاده باشکوه و حداکثری بود. مردم با عشق و علاقه و 
اشتیاق پای صندوق ها حضور یافتند و خواستند با حضور و 
رای خود، مطالبات و منویات خود را به مرحله بروز برسانند.

هم از جهت کمیت جمعیت و هم کیفیت و هیجان 
مردم، در دوره های انتخابات مختلفی که بعد از انقلاب 
داشتیم، فوق العاده و کم نظیر بود. حالا نتایج قطعی و تعداد 
شرکت  کننده ها بعدها اعلام می شود و امیدواریم در مرحله 

دوم نیز شاهد این حضور چشمگیر باشیم و نمایندگان 
منتخب با پشتوانه رای حداکثری وارد خانه ملت شوند.

که  دادید  انتخابات هشدار  از  قبل  روز  دو سه 
یک میلیون نفر را سازمان دهی کرده اند تا اتوبوس 
به تهران بیاورند و در داخل تهران رای بدهند؛ این 
اطلاعات را از کجا به دست آوردید و آیا این اتفاق 

افتاد؟
خبری را از چند ماه قبل شنیده بودیم که بعضی از 
آقایان جلساتی را برگزار کرده اند و حتی اطلاعاتی از اعضای 

جلسه، ساعات و مکان آن برای ما بیان کردند.
از کجا این اطلاعات به دست آمده بود؟

به هر حال اطلاعاتی را دوستانی که هستند به صورت 
پراکنده به ما می رسانند. اصل بر این نبود که بتوانند این 
تصمیم را اجرا کنند یا نتوانند؛ چنین تصمیمی گرفته شده 
بود که این تعداد افراد را به تهران منتقل کنند و هزینه های 
آن را هم بپردازند تا کاندیداهای موردنظر آنها رای بالایی 
بیاورند. از اول هم مشخص بود که انتقال این جمعیت به 
تهران، خواب و خیالی بیش نیست و عملی نیست که یک 
میلیون جمعیت را وارد تهران کنند، آن هم با اتوبوس، 

قطار، هواپیما یا ماشین شخصی.
بعد از مدتی مشخص شد که چنین انگیزه ای بوده و 
بعد از افشای این خبر، این نقشه به هم خورد و صددرصد 
نتوانستند اجرا کنند، اما درصدی را انجام دادند، همان طور 
که وزیر کشور و دیگران نیز گفتند که چند اتوبوس را بین 

راه متوقف کردند.
آقای رحمانی فضلی گفت که فقط دو دستگاه 

اتوبوس را متوقف کرده اند.
یک اتوبوس را هم گفته باشند، عیب ندارد؛ اطلاعیه هایی 
را از قم آوردند که در شهر قم اعلامیه هایی به در و دیوار 
چسبانده اند که به تهران بروید و به این سه نفر رای بدهید؛ 
آیه قرآن و رهنمودهای امام و رهبری را ذکر کرده اند تا 
مردم را تشویق کنند از قم، کرج و شهرهای اطراف به 
تهران بیایند. معلوم شد که اصل قضیه صحت داشته است، 

حتی در اطلاعیه ها هم قید کرده بودند که اولین صندوق 
در مرقد مطهر امام )ره( است که می توانید رای بدهید و 

برگردید.
اینها قرائنی است که نشان می دهد این تصمیم بوده 
است، اما اینکه آیا چنین تصمیمی عملی بوده است یا 
خیر، آن تصمیم گیرندگان را باید زیر سئوال برد که چنین 
تصمیم نابخردانه ای گرفته اند و باید در عقل آنها شک کرد، 

نه کسی که این خبر را داده است.
حاج آقا! برای آوردن چنین جمعیتی به تهران 2۵ 

هزار دستگاه اتوبوس لازم است!
من هم می دانم که این عملی نیست، ولی باید در عقل 
آنهایی که این تصمیم را گرفته اند و میلیاردها تومان خرج 
کرده اند، شک کرد، وگرنه کسی که این خبر را افشا کرده 
و توطئه آنها را خنثی کرده، کار بزرگی کرده است. به جای 
اینکه آنها را زیر سئوال ببرند و بگویند آقای فلان و سردار 
فلان چنین تصمیمی گرفته اند که هم خلاف عقل و هم 
خلاف شرع و قانون است، می گویند چرا این توطئه افشا 

شده است؟
دیگر  است.  بوده  مردم  نفع  به  و  است  شده  افشا 
نمی خواهد مطرح کنید که چند تا اتوبوس بوده است؛ اینکه 
یک بچه دبستانی هم می داند که این تصمیم جاهلانه و 

نابخردانه بوده است.
گفتید که از ماهها قبل از انتخابات از این موضوع 
خبر داشتید؛ چرا همان زمان این را به مسئولان 

امنیتی نگفتید؟
من که یک طلبه ای بیش نیستم، خبر داشتم، مسئولان 

امنیتی حتما اطلاع داشته اند؛ مگر می شود؟!
یعنی مسئولان امنیتی در دو سه روز منتهی به 
انتخابات خبر نداشتند که شما آن را مطرح کردید؟

حالا به هر حال دیدیم که در تبلیغات انتخاباتی هر 
کسی می تواند از هر وسیله ای در جناح خودش استفاده 
کند و وقتی ما دیدیم جناح رقیب چنین چیزی در سر 
دارد، طبیعی است که هشدار دادیم و کار شایسته  و بزرگی 
انجام شد و به نفع ملت بود و جلوی یک خطر بالقوه را 

گرفت.
با توجه به اینکه اصلاح طلبان رای بالایی کسب 
کرده اند فکر نمی کنید مطرح کردن این مسئله به 

ضرر خود اصلاح طلبان شده است؟
یعنی آنها چند میلیون نفر را آورده اند که به آنها رای 

بدهند؟!
به خود  آیا  این حرف  با  که  است  این  منظورم 

اصلاح طلبان برنمی خورد؟
این چه حرفی است! من می گویم یک تصمیم دیوانه وار 
گرفته بودند؛ این حرف نابخردانه بوده و عملی نبوده است. 
تعجب می کنم که مهر قبلا این کارها را نمی کرد، شما اگر 

مثل فارس بودید من با شما مصاحبه نمی کردم.
ما برای شفاف سازی مسئله این موضوع را از شما 

می پرسیم؛
شما دارید زیر سوال می برید و به جامعه القاء می کنید؛ 
شما القاء نکنید، به رای مردم احترام بگذارید. شما خبرنگار 
هستید و باید به رای مردم احترام بگذارید و ایجاد شبهه 

نکنید! 

رسول منتجب نیا:

توطئه اتوبوسی را خنثی کردم!
اخبــار

استاندار قم:

تاریخ دفاع مقدس باید بی کم و کاست 
ثبت و ضبط شود

استاندار قم بر ضرورت ثبت تاریخ وقایع دفاع مقدس برای نسل های آینده 
بی کم و کاست و بدون هیچگونه ملاحظه ای تاکید کرد.

به گزارش روابط عمومی اداره کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس 
استان قم، سید مهدی صادقی در دیدار احمد حسینی مدیرکل حفظ آثار و 
نشر ارزش های دفاع مقدس استان با اشاره به اینکه نصرت دین خدا موجب 
تحقق وعده های الهی در حق مومنان و مجاهدان فی سبیل الله می شود، 
گفت: نباید وعده های الهی را فراموش کنیم همانگونه که در دوران انقلاب و 

سال های دفاع مقدس نیز بارها شاهد تحقق نصرت الهی بودیم.
وی با اشاره بر محوریت خداباوری »در سال های حماسه و ایثار افزود: اینکه 
حضرت امام )ره( فرمودند« خرمشهر را خدا آغاز کرد، مبتنی بر این دیدگاه بود 
که ایشان بر نصرت و وعده های الهی کاملا یقین و اعتماد داشتند و عنایات و 

الطاف خاص خدا را نسبت به رزمندگان اسلام در صحنه می دیدند.
استاندار قم با اشاره به حضور جمع زیادی از یادگاران دفاع مقدس در 
سنگر خدمت به مردم افزود: امروز قاطبه مسئولان و خدمتگزاران نظام یا از 
چهره های دفاع مقدس هستند و یا خود را به نوعی منتسب به آن می دانند.

رئیس شورای هماهنگی نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم با اشاره 
به ضرورت ثبت آثار و اسناد حضور و جانفشانی مردم و حماسه آفرینی شهدا، 
جانبازان و آزادگان و عموم رزمندگان اسلام در دفاع مقدس تاکید کرد: با در 
نظر گرفتن اسناد و با رعایت امانت، صداقت، دقت و بدون هیچگونه ملاحظه 
ای تاریخ دفاع مقدس و آن چیزی که امروز امانت دار آن هستید را بی کم و 

کاست برای آشنایی نسل های بعدی جامعه ثبت و پیاده کنید.
وی همچنین بر حمایت همه جانبه استان از تکمیل طرح ها و پروژه های 

مربوط به انقلاب اسلامی و دفاع مقدس تاکید نمود.

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم خبر داد:

 پرداخت بیش از ۱8 میلیارد تومان 
عیدی به بازنشستگان

مدیرکل تامین اجتماعی قم از پرداخت عیدی بازنشستگان خبر داد و گفت: 
مبلغی بالغ بر 18۵ میلیارد ریال بابت عیدی به تمام مستمری بگیران )بازنشسته، 

بازمانده و ازکارافتاده( زیر پوشش تامین اجتماعی در قم پرداخت شد.
به گزارش روابط عمومی تامین اجتماعی قم، سید مجتبی موسوی از 
پرداخت عیدی بازنشستگان قمی خبر داد و گفت: پرداخت عیدی به ۲۷ 
هزار و 1۰۰ مستمری بگیر تأمین اجتماعی استان قم در مدت یک هفته به 
انجام رسیده است. وی افزود: بر اساس مصوبه دولت ۶88 هزار تومان عیدی 

به مستمری بگیرانی که حقوق کامل دریافت می کنند پرداخت شده است.
مدیرکل تامین اجتماعی قم در خصوص افزایش مستمری بازنشستگان در 
سال آینده گفت: بر اساس ماده 9۶ و 111 قانون تامین اجتماعی، افزایش ها 
را هر سال بر اساس تصویب و ابلاغ هیئت وزیران انجام می دهیم، به طوری که 

طی سه سال گذشته مستمری ها ۶۵ درصد رشد داشته اند.
موسوی در مورد پرداخت متمرکز حقوق بازنشستگان گفت: این طرح 
در اسفندماه امسال به پایان رسید و از سال 9۵، مستمری بازنشستگان از 
۲۰ تا ۲۷ هر ماه پرداخت می شود و با اجرای این طرح، عدالت در پرداخت ها 

برقرار می شود.

مدیر کل پدافند غیرعامل استانداری:

کمیته پدافند غیرعامل آستان 
حضرت معصومه )س( تشکیل شد

مدیرکل پدافند غیرعامل استانداری قم گفت: کمیته پدافند غیرعامل 
آستان مقدس حضرت معصومه )س( با هدف کاهش تهدیدها و آسیب های 

طبیعی و غیرطبیعی تشکیل شد.
مهدی متقیان در گفت و گو با ایرنا، افزود: تشکیل این کمیته با توجه به 
پیگیری های انجام شده توسط اداره کل پدافند غیرعامل استان و ضرورت 
اعمال دستورالعمل ها و ایجاد سند جامع پدافند غیرعامل در اماکن مقدس 

صورت گرفته است.
وی اضافه کرد: با توجه به اهمیت و جایگاه حرم مطهر حضرت معصومه 
)س(، طی جلساتی متعدد با تولیت آستان حضرت معصومه )س(، پیشنهاد 
تشکیل کمیته پدافند غیرعامل این بارگاه ملکوتی جهت تدوین سند جامع 
پدافند غیرعامل حرم مطهر و نظارت بر طرح های در حال اجرا در این مکان 
ارائه شد. وی بیان کرد: کمیته پدافند غیرعامل آستان حضرت معصومه )س( 
با هدف ایمن سازی اماکن، فرهنگ سازی و ایجاد باور عمومی برای خادمان، 
مجاوران و زائران در مورد تاثیر پدافند غیرعامل در کاهش آسیب پذیری ها، 
آموزش و بهره برداری مناسب از منابع انسانی و مالی موجود از طریق دستیابی 
به علوم و فناوری مرتبط تشکیل شده است. وی گفت: حکم اعضای کمیته 
پدافند غیرعامل حرم حضرت معصومه )س( توسط تولیت این آستان مقدس 

صادر و ابلاغ شد و جلسات کمیته نیز به صورت مستمر برگزار می شود.

مدیر آب و خاک سازمان جهاد کشاورزی استان قم اعلام کرد:

خشک شدن ۷۰ درصد قنات ها
مدیر آب و خاک سازمان جهاد کشاورزی استان قم با اشاره به اینکه 
در گذشته ۲ هزار قنات در قم وجود داشته، گفت: امروز تنها 8۶۰ قنات 

باقیمانده است.
اسدالله مرتضوی با بیان اینکه 8۶۰ قنات در استان قم وجود دارد، اظهار 
داشت: تاریخچه حفر قنات در استان قم به طور دقیق مشخص نیست زیرا 

قنات ثبت شده که مشخص کننده قدمت قنات باشد وجود ندارد.
وی گفت: به طور میانگین سالانه هشت هزار لیتر آب از قنات ها در استان 
قم استفاده می شود که این میزان با توجه به بارندگی و در فصول مختلف سال 
متفاوت است. مدیر آب و خاک سازمان جهاد کشاورزی استان قم ادامه داد: 
در فصل های اوج نیاز آبی محصولات کشاورزی میزان آب موجود در قنات ها 
کاهش می یابد. وی اضافه کرد: همچنین هنگام بارش برف میزان آب موجود 

در قنات ها افزایش می یابد زیرا برف بیشتر از باران قنات ها را تغذیه می کند.
امکان احیای بسیاری از قنات های خشک شده وجود ندارد

مرتضوی بیان کرد: در گذشته بیش از ۲ هزار قنات در استان قم موجود 
بوده که اکنون برخی از این قنات ها خشک شده اند.

وی در خصوص امکان احیای قنات های متروکه افزود: امکان احیای 
بسیاری از قنات های متروکه و خشک شده که در دشت ها قرار گرفته اند به 

دلیل حفر چاه ها و افت سطح آب زیرزمینی وجود ندارد.
مدیر آب و خاک سازمان جهاد کشاورزی استان قم با بیان اینکه احداث 
استخر ها برای حصر آب قنات ها بخشی از کم آبی قنات ها در زمان اوج مصرف 
آب را جبران می کند، افزود: با توجه به نوع کشت محصول، مساحت کشت و 

میزان حق آبه کشاورز حجم استخر ها متغیر هستند.
وی ادامه داد: در صورتی که قبل از احداث استخر مجوز لازم را دریافت 
نکنند از مصادیق تغییر کاربری محسوب شده و با آن برخورد قانونی می شود.

مرتضوی بیان کرد: افراد متقاضی دریافت مجوز ایجاد استخر می توانند به 
مرکز خدمات جهاد کشاورزی مراجعه کرده و درخواست مجوز دهند تا پس از 

بررسی در صورت نیاز مجوز لازم را ارائه دهند.

با حضور مسئولان و خانواده های شهدا برگزار شد:

یادواره ۵9 شهید 
سنگرساز بی سنگر در قم

یادواره ۵9 شهید سنگرساز بی سنگر سازمان جهاد کشاورزی استان قم با 
حضور مسئولان و خانواده های معظم شهدا، دوشنبه شب در سالن امام خامنه 

ای مجتمع امام خمینی)ره( گلزار شهدای قم برگزار شد.
مسئول نمایندگی ولی فقیه در سازمان جهاد کشاورزی استان قم طی 
سخنانی در یادواره شهدای سنگرساز بی سنگر گفت: همه ما از روز الست با 
خدای خود عهد بستیم و این شهدا بودند که بر سر عهد خود باقی ماندند و با 
بذل جان خود اجازه ندادند دشمن زبون به مرزهای این مملکت علوی نزدیک 
شود. حجت الاسلام علی اصغر صالح آبادی با اشاره به فرازی از زیارت عاشورا 
اظهار داشت: شهدای عزیز در آرمان ها، ادعاها و آرزوهایشان صادق بودند و ما 

نیز همواره باید رهرو راه نورانی آنان باشیم.
حسین شیخ الاسلام از مسئولان و کارشناسان وزارت امور خارجه نیز در 
این مراسم، با اشاره به تاثیر خون شهدا در صدور انقلاب، ایجاد تحرک و بیداری 
اسلامی در منطقه و زمینه سازی ظهور گفت: خداوند در آیه »الذین آمنوا 
یقاتلون فی سبیل الله و الذین کفروا یقاتلون فی سبیل الطاغوت...« به جنگ با 

اولیاء شیطان امر می کند و مصداق شیطان، امروز آمریکاست.

رئیس ستاد انتخابات استان قم با بیان اینکه انتخابات قم در سلامت کامل برگزار شد از 
همه عوامل برگزاری آن خصوصا نیروی انتظامی قدردانی کرد.

احد جمالی در جلسه بررسی نقاط ضعف و قوت انتخابات مجلس شورای اسلامی و 
خبرگان رهبری که ظهر سه شنبه در استانداری قم برگزار شد، طی سخنانی با اشاره به 
برگزاری همزمان این دو انتخابات مهم و استراتژیک اظهار کرد: مسئولان برگزاری انتخابات 

نمره بسیاری خوبی در این رویداد مهم و حساس کسب کردند.
وی تجربیات کسب شده توسط نیروهای برگزارکننده انتخابات هفتم اسفندماه را مورد 
توجه قرار داد و افزود: باید تدابیری اتخاذ شود تا از این نیرو ها در انتخابات آتی نیز بهره گیری 

شود. معاون سیاسی امنیتی استاندار قم با تأکید بر مستندسازی نقاط ضعف و قوت انتخابات 
مجلس شورای اسلامی و خبرگان رهبری گفت: گزارشات اعضای ستاد انتخابات استان باید 

جمع آوری شود تا در ادوار آتی انتخابات مورد بهره برداری قرار بگیرند.
وی با اشاره به تعهد و تعامل برگزارکنندگان انتخابات و همکاری بسیار خوب مردم در پای 
صندوق های رأی تصریح کرد: نیروی انتظامی نیز در زمینه تأمین امنیت انتخابات عملکرد 

بسیار خوبی داشت.
در این جلسه عوامل اجرایی ستاد انتخابات استان قم به بیان نقاط ضعف و قوت در 

حیطه های مختلف پرداختند.

معاون استاندار قم:

انتخابات قم در سلامت کامل برگزار شد

معاون هماهنگی و پشتیبانی شرکت 
گفت:  کشور  فاضلاب  و  آب  مهندسی 
کردن  حاکم  قم  در  نیرو  وزارت  اولویت 
وضعیت پایدار در ارائه خدمات در حوزه 

آب است.
به گزارش روابط عمومی شرکت آب 
شاهین  مهندس  قم،  استان  فاضلاب  و 
پاکروح در جلسه مجموع عمومی شرکت 
آب و فاضلاب استان قم در سخنانی با بیان 
اینکه اولویت ما در قم جلوگیری از تنش 
آبی و اجرای پروژه های آب رسانی است، 
گفت: با اقداماتی که از سوی شرکت های 
آب منطقه ای و آبفای قم انجام شده، سعی 
کردیم وضعیت پایداری را در ارائه خدمات 

در حوزه آب در این شهر حاکم کنیم.
از  آب   EC وضعیت  تثبیت  وی 

خواسته های مردم قم اعلام کرد و گفت: 
با تلاش های وزارت نیرو امروز در قم به 
وضعیت مناسبی در کیفیت آب رسیدم 
گرچه همچنان پروژه های آب رسانی در 
دست اجرا است که با بهره برداری از آن ها 
شاهد ارتقا کمی و کیفی بیش از پیش آب 

در قم خواهیم بود.
معاون هماهنگی و پشتیبانی شرکت 
مهندسی آب و فاضلاب کشور ارائه خدمات 
پایدار از سوی شرکت های آب و فاضلاب 
را مورد تأکید قرار داد و خاطرنشان کرد: 
مجموعه اقدامات انجام شده در بخش آب 
و فاضلاب ارتقا شاخص های کمی و کیفی 

را در شهر قم به همراه داشته است.
تحت  جمعیت  شاخص  ارتقا  وی 
پوشش فاضلاب را در قم مثبت ارزیابی 

کرد و اظهار داشت: جمعیت تحت پوشش 
فاضلاب در قم از ۲۵ درصد در سال 9۳ به 

۳۵ درصد رسیده است.
بر ضرورت جداسازی شبکه  پاکروح 
شرب  آب  شبکه  از  سبز  فضای  آبیاری 
تأکید کرد و گفت: با توجه به چالش ها 
به  در  تدابیر لازم  باید  آبی  تنش های  و 
حداقل رساندن استفاده از آب شرب در 
آبیاری فضای سبز تلاش شود و سازمان 
برنامه استان منابع اعتباری را در این زمینه 
تأمین کند. معاون هماهنگی و پشتیبانی 
شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور با 
بیان اینکه شهر قم منابع آب پایدار ندارد، 
اظهار داشت: باید برنامه ریزی صحیحی 
انجام شود تا ضمن حفظ منابع آب شرب، 
فضای سبز نیز از آب منابع غیرقابل شرب 

بهره مند شوند. وی تأمین آب را یکی از 
زیرساخت های اصلی شهر قم دانست و 
با اشاره به اهمیت استراتژیک این شهر 
تصریح کرد: عدم پایداری در ارائه خدمات 
تنش های زیادی را در مدیریت شهر به 

دنبال خواهد داشت.
پایش  سامانه   ،GIS سامانه  پاکروح 
و راهبری آب و فاضلاب و توسعه شبکه 
فاضلاب را از جمله شاخص های آبفای قم 
ذکر و بر لزوم تدوین سند ارتقا شاخص های 

بهره برداری تأکید کرد. 
مهندس توکلی بینا نیز در این جلسه 
به ارائه گزارشی از عملکرد شرکت آب و 
فاضلاب استان قم طی یک سال گذشته 
و همچنین تبیین بودجه پیشنهادی سال 

9۵ آبفای قم پرداخت.

معاون هماهنگی و پشتیبانی شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور:

اولویت ما در قم جلوگیری از تنش آبی است

مفقودی
پروانه ساختمانی به شماره ۶/۳/۳۷29/ش 

به تاریخ 8۱/۳/2۰ واقع در قم 24 متری چمران، 
کوچه 2۵، پلاک ۳۳ بنام داود ابوالحسنی مفقود 

و از درجه اعتبار ساقط می باشد. 

جناب آقای صالح قاسمی
با نهایت تاسف و تاثر درگذشت مادر گرامیتان را به شما و خانواده محترم 

تسلیت عرض نموده، برای آن مرحومه از درگاه ایزد منان علو درجات اخروی و 
برای دیگر بازماندگان صبر و اجر مسئلت دارم.

مسئول محترم خدمات شهری منطقه یک قم 
برادر گرامی، جناب آقای علی نجف زاده از زحمات و تلاش های ارزنده شما در راستای خدمات دهی 

به شهروندان منطقه یک تقدیر و تشکر می نمائیم.

پیام تسلیت

پیام  تقدیر و تشکر

حسین  عبداللهی

جمعی از شهروندان منطقه یک قم 


